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Covid-19 pandemisi sonrası hızlı bir büyüme sürecine giren e-ticaret 
pazarı, bu pozisyonu hız kesmeden devam ettiriyor. Dünyada e-ticaret 
pazarının büyüklüğü 6 trilyon dolarları geçti. Birçok ülkede e-ticaret 
pazarında yıllık büyüme yüzde 20’lerin üzerinde seyrediyor. 2023’ü 1.6 
trilyon TL’yle kapatan Türkiye e-ticaret pazarının, 2024’te 2.5 trilyon TL’ye 
ulaşabileceği öngörülüyor. E-ticaret sektörü temsilcilerinin hedefi ise 3 
trilyon TL’yi geçmek. 

Bugün neredeyse her iki kişiden birinin e-ticaret kanalları üzerinden 
alışveriş yaptığı piyasa koşulları lojistik sektöründe de e-ticaret lojistiğini 
ön plana çıkardı. E-ticaret ve dijitalleşmenin getirdiği yeniliklere göre 
pozisyon alan, hem depolama hem de teslimatta yeni modeller geliştiren 
lojistik sektörü de bu alanda büyümesini sürdürüyor. Son yayınlanan 
veriler göre küresel e-ticaret lojistiği pazarı 300 milyar dolarları aşmış 
durumda. Pazarın yüzde 22,6’lık bir bileşik yıllık büyüme oranıyla 2032 
yılına kadar yaklaşık 2,5 milyar dolar büyüklüğe ulaşması tahmin ediliyor. 

Bu alandaki büyüme ve başarı sadece satılan ürünle değil, o ürünün 
müşteriye nasıl ve hangi hızla ulaştığı ile de doğrudan ilgili. DHL 
eCommerce’in e-ticaretteki son trendlere ilişkin yayınladığı rapora göre 
online alışveriş yapan tüketiciler özellikle uygun, esnek ve kullanışlı 
teslimat seçenekleri ararken maliyetler konusunda yüksek bilince sahipler. 
Alışverişini yarıda bırakanların yüzde 41’i sebep olarak pahalı teslimat 
ücretlerini gösteriyor. Küresel alışveriş yapanların yüzde 65’i satın alma 
işleminden önce teslimat sağlayıcıyı bilmek istiyor. 

Online alışverişlerin yüzde 57’sinin akıllı telefonlar üzerinden yapılıyor. 
Raporda sosyal ticaret e-ticaretin gelecekteki büyük trendlerinden biri 
olarak gösteriliyor. Sosyal medya platformları üzerinden yapılan satışların 
2024 yılında tahmini 700 milyar dolar olması, 2030 yılında ise yaklaşık 
12 katlık bir artışla 8,5 trilyon dolara ulaşması bekleniyor. Asya bölgesi, 
sosyal ticaret trendinin öncüsü konumunda yer alırken; Çin’de sosyal 
medyada gerçekleştirilen alışverişlerin oranı yüzde 53’ü ve Tayland’da ise 
yüzde 59’u buluyor. 

Hızlı bir büyüme trendine giren e-ticaret, depolama alanına olan talebi 
de artırmış durumda. Tüm dünyada ve Türkiye’de 5 bin metrekare üzeri 
uzun dönem depolamalarda metrekare kiralama maliyetlerinin neredeyse 
iki katına çıktığı görülüyor. E-ticarette ilerlemek ya da konumunu 
korumak isteyen şirketler, tüm lojistik süreçlerini doğru ve sağlıklı bir 
şekilde yönetmek için teknoloji alanına ciddi yatırımlar yapıyor. Gelişen 
yeni teknolojiler; operasyonları daha verimli hâle getirdiği gibi daha 
fazla siparişin karşılandığı günümüzde insan hatalarını minimize etmeye 
yardımcı oluyor. Otomasyon sistemlerinin de yardımıyla çok büyük 
sipariş hacimleri daha hızlı ve verimli şekilde karşılanabiliyor. 

E-ticaret ve lojistik birbirini büyüten iki sektör. Günümüz dünyasında 
değişen alışkanlıklar her iki alanın da gelişmeye ve büyümeye açık 
olduğunu gösteriyor. 

Keyifli okumalar… 

GELECEĞİN LOJİSTİĞİ E-TİCARET 
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Alp Özler Lojistik, 
Murhak Nakliyat’ı 

bünyesine kattı 

Yurtiçi Kargo’da yeni yapılanma

DHL SUPPLY CHAIN TÜRKIYE, GDP SERTIFIKALI MERKEZ SAYISINI 2’YE ÇIKARDI 

DHL Supply Chain Türkiye, Ankara Aktarma 
Merkezi’nin ardından İzmir Aktarma Merkezi 
için de T.C. Sağlık Bakanlığı’na bağlı Türkiye 
İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu tarafından veri-
len İyi Dağıtım Uygulamaları (GDP – Good 
Distribution Practices) uyumlu aktarma 
merkezi sertifikasını aldı. Sağlık sektörü-
ne yönelik yatırımlarını sürdüren şirket, bu 
hizmet ağını ülke geneline yaymak üzere 
çalışmalarına devam ediyor. GDP sertifikalı ak-
tarma merkezlerine ikincisini eklemenin gururunu 
yaşadıklarını belirten DHL Supply Chain Türkiye Genel 
Müdürü Buket Cox, konuyla ilgili olarak şunları söyledi: 
“Ankara’nın ardından İzmir Aktarma Merkezi’miz için de 

GDP yönetmeliğine uyumlu aktarma merkezi sertifi-
kasını alarak sağlık lojistiği alanındaki yatırımla-

rımızı sürdürüyoruz. İlaçların güvenli bir şekilde 
üretildiğini, taşındığını ve dağıtıldığını gösteren 
bu belge ile Türkiye sağlık sektöründe ilaçla-
rın güvenliğinin, kalitesinin ve bütünlüğünün 
sağlanmasına da destek oluyoruz. Lojistik sek-
törünün dünya lideri DHL Group bünyesinde yer 

alan bir şirket olarak, hem global deneyimimizi 
ve kaynaklarımızı hem de yerel yetkinliklerimizi 

kullanarak diğer bölgelerdeki aktarma merkezlerimiz 
için de GDP yönetmeliğine uyumlu aktarma merkezi ser-
tifikası başvuru süreçlerine devam ediyor, bu hizmeti tüm 
Türkiye’ye sunmayı hedefliyoruz.”

B
üyümesine hız veren Alp Özler 
Lojistik, önemli bir satınalma 
gerçekleştirerek Ankara’nın 
köklü lojistik şirketlerinden 

Murhak Uluslararası Nakliyat’ı 
bünyesine kattı. Birleşme sonrası 
Murhak ekibinin istihdamının aynı 
şekilde sürdüreceği açıklandı. Konuyla 
ilgili konuşan Murhak Uluslararası 
Nakliyat kurucu ortaklarından Av. 
Hakan Bezginli, lojistik dünyasında 
çok daha etkin işler yapmaya hazır 
olduklarını söyledi. Bezginli, Ankara 
Lojistik Üssü’ndeki görevi ve sektöre 
verdiği hizmetleri ifade ederek, sektörün 
bir anlamda hukuk danışmanlığını 
üstlendiğini, bu nedenle daha büyük 
hedeflere ulaşmak için Murhak 
Uluslararası Nakliyat şirketinin lojistiğin 
güçlü markası Alp Özler bünyesinde 
yer almasına ve devredilmesine karar 
verdiklerini aktardı. Alp Özler Lojistik 
Yönetim Kurulu Başkanı Dursun Gece 
ise, “Murhak Uluslararası Nakliyat’ın 
lojistik sektöründeki bilinen deneyimi 
ve itibarı, Alp Özler Lojistik’in 
hedeflerine ulaşmasında önemli bir 
rol oynayacaktır. Yıllardır yürüttüğü 
büyüme stratejisinde, birleşmelerin, 
stratejik işbirliklerinin ve ülke yararına 
hizmet yolunda yeni adımlar atılması 
Alp Özler’in genlerinde bulunuyor. 
Bu birleşme ve entegrasyon ile birlikte, 
hizmet kalitemizi ve operasyonel 
kapasitemizi daha da artıracağız. 
Murhak’ın güçlü ekibi ile birlikte 
çalışarak büyük başarılara imza atmak 
için sabırsızlanıyoruz” dedi. 

YY
urtiçi Kargo, Satış, Pazarlama 
ve İdari işler departmanlarıyla 
ilgili değişikliğe gitti. Şirketin 
genel müdürlüğüne bağlı Satış ve 

Pazarlama Genel Müdür Yardımcılığı po-
zisyonu Satış Genel Müdür Yardımcılığı ve 
Pazarlama ve İdari İşler Genel Müdür Yar-

dımcılığı görevleri olarak ikiye ayrıldı. Satış 
Genel Müdür Yardımcılığı görevine Türkiye 
Satış Müdürü olarak görev yapan Cüneyt 
Çin, Pazarlama ve İdari İşler Genel Müdür 
Yardımcılığına ise Yurtiçi Kargo Ankara 
Bölge Müdürü olarak görev yapan Soner 
Arslan getirildi. Organizasyonel yapılarını 
en iyi, hızlı ve en işlevsel hale getirmek için 
kendilerini güncellemeye devam ettiklerini 
belirten Yurtiçi Kargo Genel Müdürü Fatih 
Önyol, “Bu bağlamda satış ve pazarlama 
faaliyetlerimizi daha etkin yürütmek mak-
sadıyla ilgili departmanlarımızı birbirinden 
ayırdık. Ayrıca pazarlama ve idari İşler 
birimlerimizi tek bir genel müdür yardım-
cılığına bağladık” ifadelerini kullandı. Bu 
hamleyle sahada gerçekleştirilen idari işler 
çalışmalarının, pazarlama gözüyle icra edil-
mesini planladıklarını vurgulayan Önyol, 
satış faaliyetlerinde de daha hızlı kararlar 
almak ve tamamen satışa odaklı bir depart-
man oluşturmak amacıyla bir organizasyon 
değişikliğine gittiklerinin altını çizdi.

U
luslararası taşımacılığın 
global oyuncularından 
Boltas, Türkiye ile 
Avrupa arasında 

gerçekleştirdiği intermodal 
taşımacılık operasyonları 
ile sektördeki etkinliğini 
her geçen gün artırıyor. 
Şirketin İntermodal Müdürü 
Merih Ünal, intermodal 
taşımacılık sayesinde Türkiye’nin 
uluslararası rekabette önemli bir 
konum elde edebileceğini belirtti. Bu yıl 
itibarıyla Güney Almanya hattında yatırım 
ve yeni iş birlikleri yaptıklarını vurgulayan 
Ünal, “Taşımalarımızı Tekirdağ terminali 
ile bağlantılı olarak Romanya’nın Curtici 
terminali üzerinden, Orta Almanya ve 
Benelüks hattında ise anlaşmalı operatör 

partnerlerimizle yönetiyoruz” 
dedi. Türkiye-Avrupa arasında 

Ro-Ro hatlarını da yoğun 
olarak kullandıklarını ifade 
eden Ünal, “Pendik ve 
Yalova terminallerinden 
İtalya’nın Trieste Limanı ve 
Fransa’nın Sete Limanı’na 

Ro-Ro ile götürdüğümüz 
yükleri de Avrupa ülkelerine 

demir yolu ile ulaştırabiliyoruz. 
Ro-Ro + demir yolu, Ro-Ro + demir 

yolu + kara yolu, Ro-Ro + kara yolu ve kara 
blok treni çözümlerimizle yeni intermodal 
hatları üzerinde çalışıyoruz” dedi. Ünal, 
intermodal hizmetleriyle güvenli ve çevre 
dostu çözümler sunarken, tır sürücülerinin 
AB vizesi edinme sorunlarını da aştıklarını 
vurguladı. 

Boltas, Türkiye-Avrupa 
intermodal hattını güçlendiriyor 
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MARS LOGISTICS’TEN SAMSUN’DA YENI TRANSFER MERKEZI

P
arsiyel taşımacılık, birden fazla 
göndericiye ait yüklerin aynı 
taşıma aracı içinde taşınmasını 
sağlayarak maliyet avantajı 

sunuyor ve zamandan tasarruf sağlıyor. 
Lojistik hizmetlerinde parsiyel taşımacılığı 
sıklıkla kullanan Globelink Ünimar; 
sektörlere özel teknolojik altyapısı, takip 
sistemleri ve güvenli aktarım çözümleriyle 
öne çıkıyor. Parsiyel taşımacılığın 
şirketlerin nakliye bütçelerini optimize 
etmelerine yardımcı olduğunu belirten 
Globelink Ünimar İcra Kurulu Komite 
Üyesi Fatih Baş, “Yüklerin hacmine 
göre yapılan fiyatlandırmalar gereksiz 
maliyetlerin önüne geçerken, aynı 
güzergah üzerindeki farklı müşterilerin 
yüklerinin bir arada taşınmasıyla lojistik 
süreçlerinin daha verimli yönetilmesi 
sağlanıyor. Bu da hem küçük ölçekli 
işletmelerin hem de büyük firmaların 
maliyetlerini düşürmelerine katkı 
sağlıyor. Ayrıca güvenilir bir yöntem 
olduğu için hem göndericiler hem de 
alıcılar için gönderi takibi ve kontrolünü 
de kolaylaştırıyor. Öte yandan iş gücü 
tasarrufu da sağlayan bu yöntem; 
farklı taşıma modlarıyla entegre olarak 
taşımacılık hizmeti sunuyor ve bekleme 
sürelerini azaltıyor. Globelink Ünimar 
olarak müşterilerimizin maliyet tasarrufu 
yapmaları ve rekabet avantajı kazanmaları 
için parsiyel taşımacılık çözümlerimizi 
sürekli olarak geliştiriyoruz” dedi.

Yurtiçi Dağıtım Kanalları Bölümü ile Türkiye’nin bütün illeri için 
sunduğu komple taşımacılık hizmetini parsiyel taşımacılık alanında 
da gelişten Mars Logistics, Karadeniz Bölgesi’ndeki müşterilerine 
parsiyel taşımacılık hizmeti sunmak için yeni transfer mer-
kezini Samsun’da açtı. Mars Logistics Yurtiçi Dağıtım 
Kanalları Grup Başkanı Mahmut Yortaç, 81 ilden 
81 ile komple taşımacılığın yanında parsiyel taşı-
macılık hizmeti de sunduklarını ve gün geçtikçe 
transfer merkezi ve dağıtım ağını genişlettikle-
rini belirtti. Yortaç, “Müşterilerimizin ihtiyaçları 
doğrultusunda müşterilerimize yeni çözümler 
ve operasyonel iyileştirme ve geliştirmeler 
sağlıyoruz, yeni depo ve transfer merkezleri 
açıyoruz. Gün geçtikçe parsiyel dağıtım hizmeti 
sunduğumuz il ve ilçe sayımızı artırıyoruz. Her 
gün ortalama 1 milyon desi taşımacılık yaptığımız 

parsiyel dağıtımda, yaklaşık 25 bin koli ürün elleçliyor ve dağıtıma 
çıkarıyoruz” dedi. Geçtiğimiz günlerde Samsun transfer merke-
zini hayata geçirdiklerini söyleyen Yortaç, “Samsun’da açtığımız 

transfer merkezimiz ile Karadeniz Bölgesi’nde bulunan tüm 
müşterilerimiz için parsiyel dağıtım hizmeti vermeye 

başlıyoruz” diyerek, açılan yeni deponun Karadeniz 
Bölgesi’ndeki müşterilerinin işlerini geliştirmede 

destek olacağını belirtti. Yortaç, Mars Logistics 
Yurtiçi Dağıtım Kanalları Bölümü’nün geçtiğimiz 
sene yüzde 170 büyüdüğünü belirterek, “İş 
hacmimizin büyümesi ve müşterilerimizin talep-
lerinin artması ile birlikte sadece yurt içi dağıtım 
operasyonlarında kullanmak için geçtiğimiz sene 

8 depolama ve dağıtım merkezi açtık. Bu sene 
sonuna kadar 7 depo daha açmayı planlıyoruz” 

dedi. 

Eyüp Lojistik, ‘yük taksi’ ile hava kargoya rakip oldu

Vize engeli, intermodale ilgiyi artırdı

Globelink Ünimar, 
parsiyel taşımacılık 

hizmetlerini 
geliştiriyor 

E
yüp Lojistik, Avrupa ülkelerine 
yönelik Yük Taksi uygulamasını ha-
yata geçirdi. Yük Taksi uygulaması 
ile Avrupa’ya kargo taşımacılığına 

çok farklı bir boyut kazandırdıklarını açıkla-
yan Eyüp Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı 
Eyüp Bartık, “Yük Taksi uygulamasıyla, 
müşterinin kapısından aldığımız ürünü 

A
B ülkelerinin Türk tır sü-
rücülerine yönelik vize 
engeli, intermodal 
taşımacılığa ilgiyi 

artırdı. UND istatistiklerine 
göre ocak-mayıs döneminde 
Ro-Ro hatlarını kullanarak 
yapılan ihracat taşıma sayısı 
yüzde 5,8 artarak 115 bin 
492’ye çıktı. Türkiye – Avrupa 
hattında ithalat - ihracat taşıma-
ları yapan ve 2024’ü “İntermodal 
Yatırım Yılı” ilan eden Capella Logistics, 
vize engelinin ihracata olumsuz etkilerini 
minimuma indirmek için intermodal hatları-
nı daha da güçlendirme kararı aldı. Şirketin 
CEO’su Aytaç Aykanat, “Demir yolu ve Ro-
Ro bağlantılı intermodal hatlarımıza ağırlık 
veriyoruz. Bulgaristan’daki şirketimiz ve 
AB’deki güçlü altyapımız sayesinde ihracat 

varış noktasına aktarmasız ve aracı kul-
lanmadan 72 saat içerisinde teslim etmeyi 
taahhüt ediyoruz. Kutu ya da palet fark 
etmez. Süreyi 3 gün olarak belirledik an-
cak 24 saat içerisinde teslimat yaptığımız 
çok ülke var” dedi. Avrupa’daki küçük 
çaplı kurye taşımacılığında Hava Kargo’yu 
ya da Tır taşımacılığını tercih eden işlet-
melere alternatif bir hizmet sunduklarını 
açıklayan Eyüp Bartık “Yük Taksi, kapıdan 
kapıya teslim olduğu için Hava Kargo’dan 
daha hızlı, pratik ve ekonomik, Tır taşı-
macılığından daha güvenli ve süratli bir 
model olarak karşımıza çıkmakta. Eskiden 
bu hizmeti daha büyük araçlarla yapıyor-
duk ama şimdi küçük araçlarla ve daha 
hızlı ve özel bir şekilde hizmet veriyoruz” 
diye konuştu. Yük Taksi’de şu an 50 araç 
bulunduğunu, yılsonuna kadar bu sayıyı 
100’e çıkaracaklarını belirten Bartık, Yük 
Taksi’nin isim tescili için başvuruda bulun-
duklarını da hatırlatarak, “Bu uygulamay-
la taşımacılığın dünyasını değiştirmeye 
kararlıyız” ifadesini kullandı.

yüklerimizi, Avrupa’ya gecikmeden 
teslim ediyoruz” dedi. Almanya, 

Hollanda ve Belçika’ya genel-
likle demir yolu bağlantılı 
intermodal hatlarıyla taşıma 
yaptıklarını anlatan Ayka-
nat, İngiltere, Fransa, İspan-
ya ve Portekiz’e ulaşmak için 

ise yoğunlukla Yalova-Sete 
Ro-Ro hattını kullandıklarını 

dile getirdi. Aykanat, yaygın lo-
jistik ağları sayesinde, Avrupa içindeki 

son teslimatları ise vize sorunu olmayan 
sürücülerle gerçekleştirdiklerini belirtti. 
Aykanat, intermodal taşımaların karbon 
salımını da kara yoluna göre büyük oran-
da azalttığını, böylece hem vize engelini 
aştıklarını hem de müşterilerine maliyet 
avantajı sağladıklarını vurguladı.
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Sağlık Lojistik 
Yeşil Lojistik 
Belgesi aldı

Hareket, iki ay STAR Rafineri sahasında olacak 

KARASU LIMANI’NDAN KÖSTENCE’YE RO-RO SEFERLERI BAŞLADI

IC Altyapı İşletme bünyesinde faaliyet gösteren Karasu Li-
manı, Türkiye ile Romanya arasında 3 Temmuz’da faaliyete baş-
layan Karasu-Köstence Ro-Ro Hattı ile Avrupa’ya açılıyor. Yeni 
Ro-Ro hattı, Türkiye ve Avrupa arasındaki ticaretin hızlanmasına, 
maliyetlerin düşmesine ve çevresel etkilerin azaltılmasına önemli 
katkılar sağlayacak. IC Altyapı İşletme 
Genel Müdürü Serhat Soğukpınar yeni 
hatla ilgili değerlendirmesinde, “Kara-
su-Köstence Ro-Ro hattı, özellikle son 
yıllarda ülkemizden Avrupa’ya ger-
çekleşen kara taşımacılığında yaşanan 
sorunlara çözüm sunacak. Kara lojisti-
ğinde yaşanan uzun bekleme sürelerine 
ekonomik ve çevreci bir alternatif olan 
Karasu Limanı çıkışlı Ro-Ro hattı, ilk 
etapta gün aşırı 100 tırın Avrupa Birliği 

ülkelerine çok daha hızlı ulaşımını sağlayacak. Türkiye ile Avru-
pa Birliği ülkeleri arasındaki ihracatı güçlendireceğini düşündü-
ğümüz Karasu Limanı’nın Türkiye’nin Avrupa’ya açılan yeni lo-
jistik kapısı olacağına inancımız tam” ifadelerini kullandı. Karasu 
Limanı İşletme Müdürü Gökçen Erdem ise, “Karasu-Köstence Ro-

Ro Hattı, Türkiye’nin Avrupa’ya açılan 
yeni kapısı olacak. Almanya, Belçika, 
Hollanda ve Fransa gibi Avrupa ülkele-
rine giden araçlar, bu hattı kullanarak 
zaman kazanacaklar. Ukrayna ve Mol-
dova için de kritik öneme sahip olan 
bu güzergâh, Türkiye’den Romanya’ya 
ihracat yapan, Romanya’dan Türkiye’ye 
ithalat yapan ve Avrupa’ya transit taşı-
malar yapan firmalar için büyük avan-
tajlar sunacak” dedi. 

S
ağlık Lojistik, Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanlığı tarafından 
verilen Yeşil Lojistik Belgesi’ni 
aldı. Kombine Taşımacılık 

Yönetmeliği’nde yer alan şartları 
sağlayarak almaya hak kazandıkları 
Yeşil Lojistik Belgesi ile çevreci 
vizyonları doğrultusunda bir adım daha 
attıklarını belirten Sağlık Lojistik İcra 
Kurulu Başkanı Ramis Sağlık, sektörde 
yaptıkları ve yapacakları güçlü çevreci 
yatırımlarla bu doğrultuda ilerlemeye 
devam edecekleri bilgisini verdi. Ramis 
Sağlık, gelişmiş lojistik operasyon 
hizmetleri ve akıllı depo ağıyla Sağlık 
Lojistik’in, izlediği “Sürdürülebilir 
Dünya Taşımacılığı” vizyonuna iş yapış 
modelleriyle de entegre olduğunun 
altını çizerek sözlerini şöyle sürdürdü; 
“Sürdürülebilir lojistik kapsamında; 
gelişmiş akıllı depolama çözümlerimiz 
ve alternatif taşıma yöntemlerimizle 
karbon ayak izimizi azaltmayı 
hedefliyoruz. Bu çerçevede Yeşil Lojistik 
Belgesi’ni almaya hak kazandık, yine bu 
ay 500 araçlık güçlü bir yatırım yaptık. 
Denizyolu ve demiryolu gibi çevre dostu 
seçenekleri kullanarak vizyonumuzu 
desteklerken karayolunda da bu vizyona 
bağlı kalarak çevresel etkimizi minimize 
etme konusundaki taahhüdümüzü 
sürdürüyoruz. Ülkemize olan güvenimiz 
tam, bu minvalde güçlü yatırımlarımıza 
devam edeceğiz.”

SS
OCAR Turkey Yatırım A.Ş.’nin 
iştiraki olan STAR Rafineri A.Ş. ile 
Hareket Proje Taşımacılığı ve Yük 
Mühendisliği A.Ş. büyük bir proje-

de birlikte çalışmak üzere anlaştı. Hareket, 
2018 yılında faaliyete başlayan STAR Rafi-
neri de gerçekleştirilecek ilk büyük planlı 
duruş bakımında binlerce saat vinç çalış-
masını üstlenecek. Yönetim Kurulu Üyesi 

ve CEO’su Abdullah Altunkum, SOCAR ile 
yapılan anlaşma hakkında açıklamalarda 
bulundu: “SOCAR ile 20 yılı aşkın süredir 
önemli iş birliklerine imza attık. Bu süreçte, 
Azerbaycan’da gerçekleştirilen beş adet pet-
rol platformunun tüm taşıma ve kaldırma 
operasyonlarını üstlendik ve Shah Deniz-2 
Project Onshore Terminal’de Flair montajını 
gerçekleştirdik. Ayrıca, Star Rafinerisi’nin 
tüm ağır taşımacılık hizmetlerini de başarıy-
la tamamladık. Şimdi, SOCAR Turkey Yatı-
rım A.Ş.’nin iştiraki olan STAR Rafineri A.Ş. 
ile gerçekleştirdiğimiz bu iş birliği, bizim 
için büyük bir gurur kaynağı. Bu projede sa-
hada yer alarak, rafinerinin ilk büyük planlı 
duruş bakımını gerçekleştirecek olmanın 
heyecanını yaşıyoruz.” STAR Rafineri planlı 
duruş bakımı 2 ay sürecek. 

T
ürk Hava Yolları, ana faaliyet 
konusu dışındaki yatırımlarını 
yönetmek üzere 2.5 milyar TL 
sermayeli “THY Yatırım Yönetim 

A.Ş.” adlı yeni bir şirket kurduğunu duyurdu. 
Kamuyu Aydınlatma Platformu’nda (KAP) 
yer alan açıklamaya göre, yeni şirket 
THY’nin yüzde 100 iştiraki olacak ve enerji, 
turizm, gayrimenkul, teknoloji ve lojistik 

gibi farklı sektörlerdeki yatırım fırsatlarını 
değerlendirecek. KAP’a yapılan açıklamada 
şu ifadeler kullanıldı: Yönetim Kurulumuzca 
Ortaklığımız ana faaliyet konusu dışında 
kalan çeşitli yatırım projelerinin bir iştirak 
şirket üzerinden yönetilmesi amacıyla %100 
Türk Hava Yolları iştiraki olan ‘THY Yatırım 
Yönetim A.Ş.’ şirketinin kurulmasına karar 
verilmiştir.” 

THY, 2.5 milyar TL sermayeli 
yeni şirket kurdu



www.akcalojistik.com

350.000 m2'ye varan depolama kapasitemiz, Türkiye’nin 
her yerinde gerçekleştirdiğimiz nakliye ve mikro dağıtım 
hizmetlerimizle iş ortaklarımızın yanındayız.

Akca’yla
İşiniz Yolunda
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İHRACATIN BAROMETRESI9 

LC Waikiki, 
Afrika’daki 

150. mağazasını açtı
Türkiye’nin global moda perakende 

markası LC Waikiki, dünya çapındaki 
mağaza sayısını artırmaya devam 
ediyor. Şirket, Afrika kıtasındaki 150. 
mağazasını, Fildişi Sahili’nde açtı.

LC Waikiki, Fildişi Sahili’ndeki ilk 
mağazasını, ülkenin en büyük şehri 
Abidjan’daki Tour Ivoire Mall’da 
hizmete sundu. 1200 metrekarelik 
iki katlı mağazada, her yaşa ve zevke 
uygun giyim ürünleri yeni müşterilerini 
bekliyor.

Globalde Türkiye dahil 60 ülkede 
fiziki mağazaları bulunan LC Waikiki, 
ilerleyen günlerde Kuzey Afrika 
ve Sahra Altı Afrika bölgelerinde 
açılışlarına devam etmeyi planlarken, 
Sudan ve Senegal’e de bu yıl içinde 
giriş yaparak Afrika kıtasında 15 ülkeye 
ulaşmayı hedefliyor.

5 kıtada yaklaşık 1300 mağaza ile 
ürünlerini müşterileriyle buluşturan 
LC Waikiki, 2023 yılında 112 milyar 
TL ciroya ulaşırken, 2024 yılında 185 
milyar TL ciro hedefiyle çalışmalarına 
devam ediyor. Türkiye dahil 
olmak üzere 23 ülkede pazar lideri 
konumunda olan LC Waikiki, 2024 yılı 
sonuna kadar 50 yeni mağaza açmayı 
hedefliyor.

LC Waikiki Mağazacılık Genel 
Müdürü ve Yönetim Kurulu Üyesi 
Berna Akyüz Öğüt, LC Waikiki olarak 
Afrika ve Latin Amerika gibi pazarlarda 
büyüme fırsatlarını değerlendirdiklerini 
belirterek, ‘Globaldeki büyümemizi 
sürdürürken, sürdürülebilir karlılığa 
ve istikrarlı büyümeye inanıyoruz. 
Açtığımız mağazaların yanında işimizi 
verimli kılmaya önem veriyor, müşteri 
memnuniyetine odaklanarak teknoloji, 
yapay zeka alanlarında da öncü 
çalışmalara imza atıyoruz.’ ifadelerini 
kullandı.

Bugün tam 164 ülkeye un ihracatı 
gerçekleştiren ve ülkenin kasasına 1 
milyar doların üzerinde gelir girmesini 
sağlayan un sektörü, 9 yıldır dünyanın 
un ihracat şampiyonu olma özelliğini 
taşıyor. 2023 yılında gerçekleştirdiği 3 
milyon 663 bin ton un ihracatıyla tüm 
zamanların dünya tarihindeki en çok 
un ihracatını gerçekleştirerek yeni bir 
rekora imza atan un sektörü, 2024’ün 
ilk yarısını da başarıyla tamamladı. 
Sektör, ilk 6 ayda ihracatını geçtiğimiz 
yılın aynı dönemine göre yüzde 15 
artırarak 1 milyon 800 bin ton un 
ihracatı gerçekleştirdi. 680 milyon 
dolar gelir elde eden sektör, en çok 
ihracatını Irak, Cibuti ve Suriye’ye yaptı. 

Konuyla ilgili açıklama yapan IAOM 
Avrasya Başkanı Dr. Eren Günhan 
Ulusoy, “2023 yılında 3 milyon 663 
bin ton ihracatla rekoru tazeledik. 
2023 ihracat anlamında güzel bir yıl 
olarak kayıtlara geçti. 2024’e de iyi 
bir giriş yaptık. İlk aylarda ihracattaki 
yükselişimiz 
yılın yarısına 
da yansıdı. 
Geçtiğimiz yılın 
aynı dönemine 
göre ihracatımızı 
miktar bazında 
yüzde 15 artırdık. 
1 milyon 800 bin 
ton un ihracatına 
karşılık 680 
milyon dolar 
gelir elde ederek 
birçok sektörün 
ihracatta düşüş yaşadığı bir dönemde 
ihracatımızı artırarak yeniden dünya 
şampiyonluğumuz için önemli yol kat 
ettik. Yılı 4 milyon ton un ihracatına 
karşılık yaklaşık 1 milyar 500 milyon 
dolar gelirle kapatmayı hedefliyoruz. 
İlk 6 ayda ihracat yaptığımız ülkelere 
baktığımız zaman Irak, Cibuti ve 
Suriye pazarları ön plana çıkıyor” dedi. 
İhracat pazarları göz önüne alındığında 
geçtiğimiz yılın aynı dönemine göre 
Sudan’a ihracat yüzde 355, Cibuti’ye 
ihracat yüzde 323 ve Mısır’a ihracat 
yüzde 291 ve Endonezya’ya da ihracat 
yüzde 105 arttı. Ülkemizin geçen yıl 
buğday üretiminde son 7 yılın rekorunu 
kırıp 22 milyon ton üretim elde ettiğini 
açıklamalarına ekleyen Dr. Eren 
Günhan Ulusoy, bu sezon da 21 milyon 
ton buğday üretiminin elde edileceğini 
ifade etti.

TÜİK verilerine göre ocak-mayıs 
döneminde Rusya’ya 3,5 milyar 
dolarlık ihracat yapıldı. Kiraz 
ihracatı yaklaşık 8 milyon dolarla 
en yüksek düzeyine çıktı. Balık 
ihracatı 125 milyon dolarla, “kahve, 
çay, kakao, baharat ve ürünleri” 
ihracatı ise 22 milyon dolarla rekor 
kırdı. Yılın ilk 5 ayında Rusya’ya 
domates ihracatı yüzde 16 artarak 
34 milyon doları, motorlu kara 
taşıtları ihracatı ise yüzde 6’lık artışla 
232 milyon doları buldu.  Ayrıca en 
fazla kimya ihracatı yapılan üçüncü 
ülke de 107 milyon dolarla Rusya 
oldu. Türkiye, Rusya, Ukrayna ve 
CIS ülkeleri ile Avrupa ülkelerinde 
lojistik hizmetler veren Almark 
Logistics de her sektörden yüke 
uyun, özel donanımlı 350 civarında 
araç ve ekipmanla Türkiye-Rusya 
hattında taşımacılık ve depolama 
çözümleri sunuyor. Şirketin 
Genel Müdürü Onur Güvenler, 
St. Petersburg’da kurdukları 
şirketleriyle Rusya’daki lojistik altyapı 
ve ağlarını daha güçlendirdiklerini 
belirtti. Türkiye ve Rusya’dan 
ithalatçı ve ihracatçı müşterilerine, 
iki ülkeyi de çok tanıyan tecrübeli 
çalışanlarıyla hizmet verdiklerini 
vurgulayan Güvenler, “Maliyet etkin 
çözümlerimiz, zamanında ve hasarsız 
teslimatlarımızla iki ülke arasındaki 
ticaret hacminin daha da artmasına 
katkı sağlıyoruz” dedi. Güvenler, 
Rusya’da Almark Logistics’e duyulan 
güvene de dikkati çekerek, sözlerini 
şöyle tamamladı: “Rusya’da yıllardır 
müşteri odaklı çözüm anlayışımızla 
ve kalite çıtamızı yükselterek 
çalışıyoruz. Çekicilerimiz ve logomuz 
Rusya pazarında çok iyi tanınıyor. 
Oluşturduğumuz bu güvenle sadece 
Türkiye hattında değil, başta Avrupa 
ülkeleri olmak üzere üçüncü ülke 
taşımalarında da hızla büyüyoruz.”

TEKSTİL UN GIDA

UN ihracatı 
ilk yarıyılda 

yüzde 15 arttı

Rusya’ya 
ihracat mevsimi!



SGS.COM.TR/TRANSITNET

11 ÜLKEDE İZİNLİ GÖNDERİCİ, 6 ÜLKEDE YYS HİZMETİ 
SGS TransitNet, transit beyannameleri (Transit refakat belgesi/T1/T2/TR) oluşturmanızı, gümrüklere 
sunmanızı ve takip etmenizi sağlayan güvenli, çok lisanlı ve web tabanlı bir e-transit platformudur.

AB, Birleşik Krallık, Sırbistan, Makedonya ve Türkiye gümrüklerinde, NCTS Avrupa Ortak Transit 
bölgesinde ve ayrıca toplam 24 ülkede Asıl Sorumludur. SGS TransitNet’i kullanarak bu ülkelerdeki 
herhangi bir hareket noktasından, NCTS Ortak Transit, Avrupa Birliği üyesi 36 ülkenin herhangi birine 
yönelik T1/T2/TR/BY beyannamesi oluşturabilirsiniz.

YYS ve İzinli Gönderici Hizmeti ile 
SGS TransitNet farkını yaşayın

SGS TRANSİTNET TRANSİT SİSTEMİ DESTEK HİZMETLERİ A.Ş.

Merkez
Bağlar Mah. Osmanpaşa Cad. No:95  
İş İstanbul Plaza Güneşli Bağcılar - İstanbul
t +90 212 368 40 20  
f +90 212 224 78 96
e transitnet.turkey@sgs.com

TransitNet Çerkezköy YYS/ 
İzinli Gönderici Deposu
Karamehmet Mah. Emin Dede Cad. 
No:81/1 (Tem Otoyol Hizmet Tesisi 
İstanbul Edirne Yönü) Ergene - Tekirdağ

Sienzi Lojistik Antrepo 
ve Dış Ticaret Ltd.
Ömerli Mah. Sadullah Sok. 
No:2 Arnavutköy 
İstanbul Türkiye
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UTİKAD Yönetim Kurulu  Başkanı 
bilgehan.engin@fms-logistics.com

PerspektifLojistikBİLGEHAN ENGİN

L
ojistiğin insan hayatı üzerine doğrudan 
ve dolaylı olarak birçok etkisi bulunuyor.   
Hayatta kalmak için ihtiyacımız olan 
yiyeceklerin tamamı gıda olarak 

adlandırılıyor. Zaruri bir tüketim olan gıdaların 
bir yerden başka bir yere ulaşma sürecinde ise 
gıda lojistiği ortaya çıkıyor. Gıda lojistiği, gıda 
maddelerinin paketleme, depolanma ve taşınma 
sırasında yapısına uygun nem ve sıcaklıkta tüm 
süreçleri tamamlaması olarak açıklanabilir. Yiyecek 
ve içecek maddelerinin taşınması, elleçlenmesi, 
depolanması ile ilgili çözümler üreten gıda lojistiği; 
gıdaların belli raf ömürleri olmasını dikkate alan 
ve çevre koşullarına bağlı kalarak kimi zaman 
iklimlendirme gerektiren ve sağlık konusunun 
getirdiği hijyen gibi kıstaslara uyarak uygulanan 
özel bir lojistik alanıdır. Taşıma yapılan araçlarda 
ortam sıcaklığının belirlenen sıcaklık aralığında 
tutulması soğuk zincirin devamlılığı açısından 
hayati önem taşımaktadır. Aksi takdirde geri 
dönüşü olmayan ve ekonomik olarak büyük 
önem taşıyan kalite ve gıda güvenliği kayıplarıyla 
karşılaşmak kaçınılmaz olur. 

Günümüzde gelişen lojistik hizmetleri ile hem 
yurt içinden hem de yurt dışından internetten 
sipariş verilen gıda bozulmadan hızlıca tüketiciye 
ulaştırılabiliyor. Gıda lojistiğinde de aslında çabuk 
bozulan hassas ürünlerin doğru zamanda yerine 
ulaştırılması büyük önem taşıyor. Bu noktada 
diğer taşımacılık türlerine göre kritik ürünler 
olan gıdaların öncelikle gıda ürününün çok iyi 
tanımlanması, depolama, taşınma ve teslim-
tesellüm işlemlerinde standartların oluşturulması 
gerekiyor. Gıda taşımacılığı ya da başka bir 
deyişle gıda maddeleri taşımacılığı (frigorifik) 
nakliye firmalarının özel ekipman ve bilgi sahibi 
personellerle kuru gıda, içecek ve konserve gibi 
ürünleri belli sıcaklarda istenilen yere ulaştırma 
işlemidir. Söz konusu gıda olduğundan sıcaklık 
kadar hijyenik bir ortamın sağlanması da son 
derece önemli bir konu olarak karşımıza çıkıyor. 
Diğer yandan son yıllarda artan gıda enflasyonunun 
azaltılmasına yönelik tedbirler kapsamında gıda 

ürünlerinin soğuk zincir ile taşınması bir zorunluluk 
haline geldi. Pandemi döneminde önemi ortaya 
çıkan soğuk zincir taşımacılığı artık evrensel bir 
ağ içerisinde kullanılıyor. Özellikle yaz aylarında 
sıcaklığın da etkisiyle hızlı bozulabilen yaş sebze ve 
meyvelerde kayıplar artıyor. 

En geniş bakış açısıyla soğuk zincir tarım 
ürünlerinde hasat, et ve süt ürünlerinde ise 
işlenmeyle başlar ve tüketicilerin evindeki 
buzdolabına girene kadar devam eder. Ürünlerin 
bu yolculuğu esnasında uğrak yaptıkları; depolar, 
aktarma merkezleri, haller, satış noktaları gibi 
konumlarda ise hızları sıfıra iner. Soğuk zincirin 
kırılmaya en müsait olduğu zamanlar bu noktalar 
ile araçlar arasında aktarma yapılan anlardır. Zincir 
içerisinde bu noktaların sayısı ne kadar artarsa 
ürün özelliklerinin bozulma ihtimali de o denli 
artar. Birleşmiş Milletler her yıl insan tüketimi için 
üretilen tüm gıdaların yaklaşık üçte birinin boşa 
harcandığını öngörüyor. Gıda ürünlerinde yaşanan 
bu israfın engellemesi ise iklim değişikliğinin 
etkilerinin her geçen gün hissedildiği ve şiddetinin 
arttığı bu günlerde daha da önem taşıyor. Gıda 
teknolojisinde gelişen ve dönüşen süreç  umut 
vadederken gıdanın güvenliği, besleyici değeri ve 
zenginleştirilmesi de daha fazla dikkat etmemiz 
gereken alanları oluşturuyor. Toplum sağlığı 
açısından lojistik süreçlerde her aşamada kuraklık, 
küresel ısınma ve hava sıcaklıklarındaki ani 
değişimlere uyum  sağlamak ve lojistik süreçlerin 
her bir aşamasında yenilikçi çözümler üretmek ise 
bir tür zorunluluk haline geliyor. Türkiye’de lojistik 
sektörü son yıllarda hızla büyüyüp gelişirken birçok 
alanda olduğu gibi gıda ve soğuk zincir lojistiğinde 
de büyük bir potansiyeli barındırıyor. Özellikle 
artan gıda ihracatı nedeniyle işletmelerin soğuk 
zincir yatırımları da artış gösteriyor. Ez cümle, iklim 
değişikliği ile mücadele etmede lojistik sektörü 
hayat kurtarıcı bir sektör olarak konumlanıyor. 
Gıdaya erişimin ve gıda güvenliğinin önümüzdeki 
yıllarda daha da önem kazanacağı dikkate 
alındığında  gıda lojistiğinde yenilikçi çözümler ile 
iklim krizinin etkileri en aza indirilebilir. 

GIDA LOJİSTİĞİNDE 
YENİLİKÇİ ÇÖZÜMLER 
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G
ünümüzde lojistik sektörü, teknolojik ilerlemeler ve 
değişen tüketici talepleri doğrultusunda hızla evrim 
geçiriyor. Bu değişim, özellikle gıda lojistiği ve e-ticaret 
lojistiği alanlarında kendini göstermektedir. Demiryolu 

taşımacılığı, bu iki alanda da verimliliği artırmak ve çevresel etkileri 
azaltmak adına dünyada önemli bir rol oynamaktadır.

Ülkemizde maalesef gıda ve e-ticaret lojistiğinde demiryolu 
kullanımına dair bir örnek henüz mevcut değil. Gıda lojistiğinde 
ve e-ticaret lojistiğinde öne çıkan iki temel konu hız ve bozulmayı 
önleyen ortamda taşımacılığı gerçekleştirmek olarak karşımıza 
çıkmaktadır. Demiryolu taşımacılığında bu tip lojistik operasyonlar 
ancak düzenli, hızlı ve soğuk zincire uygun donanımları olan 
vagonlar sayesinde gerçekleştirilebilir. Hali hazırda ülkemizde 
soğutmalı frigorifik vagonlar, bu vagonların bekletileceği veya 
yüklemenin yapılacağı uygun altyapıya sahip alanlar ve gereken hızı 
sağlayacak bir demiryolu altyapısı ve işletmeciliği bulunmamaktadır. 
Ancak dünyaya baktığımızda, gıda lojistiği ve e-ticaret lojistiğinde 
demiryolu kullanımına birçok ülkede rastlamaktayız. Özellikle 
Avrupa ve Asya’da e-ticaret lojistiğinde demiryolu kullanarak 
dağıtım yapan firmaların bulunduğunu görüyoruz. 

Amazon, Avrupa’daki lojistik ağında demiryolu taşımacılığını 
kullanmaktadır. Şirket, özellikle Almanya ve İtalya gibi ülkelerde, 
depoları arasında ürün taşımak için demiryolu taşımacılığını 
tercih etmektedir. Bu sayede hem maliyetleri düşürmekte hem de 
çevresel sürdürülebilirlik hedeflerine katkıda bulunmaktadır.

Bir diğer örnek, Çin merkezli e-ticaret devi Alibaba olarak 
karşımıza çıkmaktadır. Avrupa’ya ürün gönderiminde Çin-
Avrupa demiryolu hattını kullanmaktadır. Bu hattı kullanarak, 
ürünlerini Çin’den Avrupa’ya daha hızlı ve ekonomik bir şekilde 
ulaştırmaktadır. Bu taşıma yöntemi, özellikle deniz taşımacılığına 
göre daha hızlı, hava taşımacılığına göre ise daha ekonomiktir. 
Bu firmalar, demiryolu taşımacılığının sunduğu hızlı, ekonomik 
ve çevre dostu çözümlerden yararlanarak e-ticaret lojistiğinde 
rekabet avantajı sağlamaktadır. Bu trend, gelecekte daha fazla 
e-ticaret firmasının demiryolu taşımacılığını lojistik ağlarına entegre 
etmesiyle devam edecektir.

Gıda lojistiğine baktığımızda da demiryolu kullanımına ilişkin 
dünyadan çeşitli örnekler bulunmaktadır. Bu örnekler, demiryolu 
taşımacılığının taze ve bozulabilir ürünlerin uzun mesafelere 
güvenli ve ekonomik bir şekilde taşınmasını nasıl sağladığını 
göstermektedir. 

Freightliner, Birleşik Krallık’ta demiryolu taşımacılığı hizmeti 
sunan bir firmadır ve gıda ürünlerinin taşınmasında aktif rol 
oynamaktadır. Örneğin, dondurulmuş gıdalar ve içecekler gibi 
ürünleri ülke genelinde dağıtmak için demiryolu taşımacılığını 
kullanmaktadır.

Diğer taraftan Amerika’da Union Pacific, ABD’nin en 
büyük demiryolu şirketlerinden biridir ve gıda lojistiğinde 
önemli bir oyuncudur. Şirket, tarım ürünleri, dondurulmuş 
gıdalar ve içecekler gibi çeşitli gıda ürünlerini büyük şehirler 
ve limanlar arasında taşımaktadır. Soğutmalı vagonlar, 
bozulabilir ürünlerin tazeliğini korumak için kullanılmaktadır.

Avrupa’dan bir diğer örnek DB Cargo’dur. Almanya’nın 
önde gelen demiryolu taşımacılık şirketidir ve Avrupa 
genelinde gıda ürünleri taşımaktadır. Şirket, soğutmalı 
vagonlar ve konteynerler kullanarak taze meyve, sebze, 
et ve süt ürünleri gibi bozulabilir ürünleri taşımaktadır. 
Özellikle Almanya, İtalya, Fransa ve Hollanda arasında 
yoğun bir taşımacılık ağına sahiptir.

Rus Demiryolları, Rusya’da gıda lojistiğinde önemli 
bir role sahiptir. Şirket, Rusya’nın geniş coğrafyasındaki 
şehirler arasında gıda ürünlerini taşımak için soğutmalı tren 
vagonlarını kullanmaktadır. Özellikle balık, et ve süt ürünleri 
gibi bozulabilir ürünler demiryolu ile güvenli ve hızlı bir 
şekilde taşınmaktadır.

Çin Demiryolları, Çin’in çeşitli bölgeleri arasında gıda 
ürünleri taşımaktadır. Şirket, özellikle taze sebze, meyve, 
deniz ürünleri ve et gibi bozulabilir ürünleri taşımak 
için soğutmalı konteynerleri kullanmaktadır. Ayrıca, 
Çin’den Avrupa’ya gıda ürünleri taşıyan tren seferleri de 
bulunmaktadır.

Hollanda’daki Reefer Terminal, Rotterdam Limanı’ndan 
Avrupa’nın diğer bölgelerine soğutmalı trenlerle gıda 
ürünleri taşımaktadır. Bu terminal, özellikle taze balık, 
meyve ve sebze taşımacılığında uzmanlaşmıştır ve 
Avrupa’nın büyük gıda dağıtım merkezlerine hızlı ve güvenli 
taşımacılık hizmeti sunmaktadır.

Green Cargo, İsveç’te sürdürülebilir demiryolu 
taşımacılığı hizmeti sunan bir şirkettir ve gıda ürünlerinin 
taşınmasında aktif rol oynamaktadır. Şirket, İsveç’in büyük 
şehirleri arasında taze ve dondurulmuş gıdaları taşımak için 
soğutmalı vagonlar kullanmaktadır.

Bu örnekler, demiryolu taşımacılığının gıda lojistiğinde 
nasıl etkili ve verimli bir çözüm sunduğunu göstermektedir. 
Demiryolu taşımacılığı, gıda ürünlerinin uzun mesafelere 
hızlı, güvenli ve çevre dostu bir şekilde taşınmasını 
sağlayarak lojistik süreçlerini optimize etmektedir.

Ülkemizde de yakın gelecekte gıda ve e-ticaret 
lojistiğinin demiryolu ile yapılmasını sağlayacak altyapı, araç, 
ekipman ve donanımın sağlanması ve bu tür operasyonları 
gerçekleştirebilecek yeterliliğe gelmesini için çalışmalar 
yapılmalıdır. 

GIDA VE E-TİCARET LOJİSTİĞİNDE 
DEMİRYOLU TAŞIMACILIĞI 

Demiryolu Taşımacılığı Derneği
Yönetim Kurulu Başkanı

ONUR KÜÇÜKAKDERE

GeleceğimizdirDemiryolu



Seritte Kalmak Cocuk Oyuncagi_21,7x29,7_BASKI.pdf   1   12.06.2024   15:08



n n n n
n n
n n
n nDOSYA

L
ojistik sektöründe entegre 
hizmet sunan en köklü firma-
lardan biri olan Horoz Lojistik, 
e-ticaret pazarına yönelik 

hizmetlerini büyütmeye devam ediyor. 
Tam otomasyonlu e-ticaret depoları, 
kobileri global pazarlara açan projeleri, 
Almanya, İngiltere ve Amerika’daki 
“fulfillment depoculuk” hizmetleriyle 
dikkat çeken şirket, halka arz gelirle-
rinin bir kısmını aktaracağı bu alanda 
depolama kapasitesini artırarak, 
teknoloji altyapısını güçlendirerek, 
operasyonel iyileştirmelere giderek 
güçlü bir sıçrama yapmayı hedefliyor. 
Horoz Lojistik Yönetim Kurulu Baş-
kanı Taner Horoz, “Halka arz sonrası 
dönemde yapacağımız yatırımlar, 
e-ticaret ve ihracat lojistiği alanında 
öncü konumumuzu pekiştirmemize ve 
müşterilerimize yenilikçi, güvenilir ve 
sürdürülebilir çözümler sunmamıza 
olanak tanıyacaktır” dedi. 

KAMPANYA DÖNEMLERİNDE 
HIZINI 3 KAT ARTIRIYOR 
Son yıllarda e-ticaret ve 
e-ihracatta yakalanan ivme lojistik 
sektörüne nasıl yansıdı? Horoz 
Lojistik bu pazarda kendini nasıl 
konumlandırdı? 

Son yıllarda e-ticaret ve e-ihracatın 
hızla büyümesi, lojistik sektöründe ope-
rasyonel kapasite ve teknolojik altyapı 
yatırımlarını zorunlu kıldı. Horoz Lojistik 
olarak bu fırsatı değerlendirip, Türkiye 
genelinde geniş bir depo ağı kurarak tesli-
mat sürelerini kısalttık ve esnek çözümler 
sunduk. Avrupa kıtası için İngiltere ve 
Almanya’da, Amerika’da ise dört farklı 
eyalette yaptığımız yatırımlarla, operas-
yonel hizmetler sunmaya başladık.

Tam otomasyonlu e-ticaret tesisleri ya-
tırımlarımız ile kampanya dönemlerinde 
artan hacimleri üç kat daha hızlı tamam-
layabiliyoruz. 

Depo yönetim sistemleri (WMS), taşı-
ma yönetim sistemleri (TMS), otomasyon 
ve robotik teknolojilere yapılan yatırımlar, 
operasyonel verimliliğimizi artırdı. Tür-
kiye ve yurt dışında stratejik konumlarda 
yeni depo ve dağıtım merkezleri açarak 
hizmet ağımızı genişlettik. 

Müşterilerimize aynı gün ve ertesi 
gün teslimat hizmetleri sunarak rekabet 
avantajı sağlayabiliyoruz. E-ihracatta 
uzmanlaşarak uluslararası taşımacılık ve 
gümrük işlemlerini hızlı ve güvenilir bir 
şekilde yönetme kapasitemizi daha da ge-
liştirdik. Çevreye duyarlı lojistik çözümler 
sunarak sürdürülebilirlik alanında da fark 
yaratacak uygulamalara sahibiz.

E-Ticaret ve e-ihracat lojistiğine 
yönelik geliştirdiğiniz özel 
çözümler neler?

Horoz Lojistik, e-ticaret ve e-ihracat 
lojistiğinde müşteri memnuniyetini 
artırmak için sipariş yönetim sistemleri 
ve gelişmiş depo yönetim sistemleri 
kullanmaktadır. Envanter yönetimi, 
otomatik sipariş işleme ve gerçek za-
manlı stok takibi gibi özelliklerle ope-
rasyonel verimliliği sağlıyoruz. Esnek 
teslimat seçenekleri sunarak müşteri 
taleplerine daha hızlı yanıt veriyoruz.

Uluslararası müşterilere yönelik 
yurt dışı depolama ve fulfillment hiz-
metlerimiz, ürünlerin yerel depolarda 
saklanmasını ve hızlı teslimatını sağlı-
yor. Türkiye genelinde stratejik konum-
larda yer alan geniş depo ağımız ve 
yurt dışındaki stratejik depolarımızla, 
global pazarlara etkin hizmet verebili-
yoruz. Otomasyon ve robotik sistemler, 
lojistik süreçlerimizin hızını ve doğru-
luğunu artırıyor.

Yapay zekâ ve büyük veri anali-
tiği kullanarak lojistik süreçlerimizin 
verimliliğini artırıyoruz. Lojistik süreç-
lerinin izlenebilirliğini sağlayan sistem-
lerimiz, müşterilerin sipariş durum-
larını gerçek zamanlı takip etmelerini 
sağlıyor. 

Horoz Lojistik, halka arzdan elde ettiği gelirlerin bir kısmını e-ticaret ve 
e-ihracat lojistiği hizmetleri için teknoloji, altyapı projeleri ve operasyonel 

iyileştirme yatırımlarına yönlendirecek. Bu sayede e-ticaret ve ihracat 
lojistiğinde daha hızlı büyürken ve müşteri taleplerine daha etkin bir şekilde 
cevap vereceklerini vurgulayan Horoz Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı Taner 

Horoz, aynı zamanda yükselen marka değeriyle geliştirecekleri stratejik 
ortaklıklarla global alanda güçlü bir konum elde edeceklerini söyledi. 

E-ticaret ve ihracat lojistiğinde

GELECEĞE 
YATIRIM YAPIYOR
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GLOBAL PAZARDA 
KONUMUNU 
GÜÇLENDİRECEK 
Horoz Lojistik kısa süre 
önce halka arz oldu. Bu 
yeni pozisyon e-ticaret ve 
ihracat-lojistiği alanındaki 
hizmet ve yatırımlarına nasıl 
yansıyacak? 

Horoz Lojistik’in kısa süre önce 
halka arz olması, şirketimizin finan-
sal kaynaklarını artırarak e-ticaret ve 
ihracat lojistiği alanındaki hizmet ve 
yatırımlarımızı güçlendirmesine olanak 
tanımakta. Halka arzdan elde edilen 
fonlar, stratejik büyüme hedeflerimizi 
gerçekleştirmemiz ve rekabet gücü-
müzü artırmamız için önemli bir fırsat 
sunmaktadır. Artan finansal kaynaklar 
sayesinde, yeni teknolojilere, altyapı 
projelerine ve operasyonel iyileştirmele-
re yatırım yapmaya devam edeceğiz. Bu 
da e-ticaret ve ihracat lojistiğinde daha 
hızlı büyümemizi ve müşteri taleplerini 
daha etkin bir şekilde karşılamamızı 
sağlayacak.

Halka arzın bir diğer yansıması ola-
rak, piyasa değerimiz ve itibarımız ar-
tacak, bu da yeni iş fırsatları ve stratejik 
ortaklıklar geliştirmemize olanak tanı-
yacak. Global e-ticaret ve ihracat lojistiği 
pazarında daha güçlü bir konum elde 
etmemiz mümkün olacak. Ayrıca, daha 
fazla kaynakla inovasyon ve teknolojik 
gelişmelere yatırım yapma kapasitemiz 
de artacak. Bu, otomasyon, yapay zeka 
ve veri analitiği gibi alanlarda ilerleme-
mizi hızlandıracak.

Gelecekteki yatırım planlarımız ara-
sında teknolojik inovasyonlar, depo ve 
dağıtım merkezi genişlemeleri, sürdü-
rülebilir lojistik çözümleri, uluslararası 
lojistik ve gümrük hizmetleri ile müşteri 
deneyimi ve hizmet kalitesinin artırıl-
ması yer alıyor. Yapay zeka ve makine 
öğrenimi teknolojilerine yatırım yaparak 
sipariş tahmini, envanter yönetimi ve 
rota optimizasyonu gibi süreçleri daha 

verimli hale getireceğiz. IoT cihazları ve 
sensörler kullanarak akıllı depo çözümleri 
geliştireceğiz.

Türkiye’de ve yurt dışında stratejik 
konumlarda yeni depo ve dağıtım mer-
kezleri açarak müşteri hizmetlerini iyileş-
tirmeyi ve teslimat sürelerini kısaltmayı 
hedefliyoruz. E-ticaret ve ihracat müşteri-
lerine daha hızlı ve esnek hizmet sunmak 
için yeni fulfillment merkezleri kuracağız. 
Sürdürülebilir lojistik çözümleri kapsa-
mında, depolarda ve lojistik operasyon-
larında yenilenebilir enerji kaynaklarının 
kullanımını artırmak için projeler geliş-
tiriyoruz. Karbon ayak izimizi azaltmak 
için lojistik süreçlerimizde sürdürülebilir 
uygulamalar ve araçlar kullanacağız.

Uluslararası taşımacılık ve gümrük 
işlemlerini daha hızlı ve güvenli hale 
getirmek için yatırımlar yapacak ve küre-
sel lojistik ağımızı genişleterek e-ihracat 
yapan müşterilerimize daha kapsamlı 
hizmetler sunacağız. Lojistik çalışanları-
mızın yetkinliklerini artırmak için sürekli 
eğitim ve gelişim programlarına yatırım 
yapacağız.

Horoz Lojistik’in halka arz sonrası 
dönemde yapacağı bu yatırımlar, e-ticaret 
ve ihracat lojistiği alanında öncü konumu-
muzu pekiştirmemize ve müşterilerimize 
yenilikçi, güvenilir ve sürdürülebilir çö-
zümler sunmamıza olanak tanıyacaktır.

GELECEK UMUT VERİCİ 
E-ticaret ve ihracat pazarının 
geleceğine dönük büyüme 
beklentileriniz neler? 

E-ticaret ve ihracat pazarı-
nın geleceğine dönük büyüme 
beklentileri oldukça umut verici. 
Pandemi sonrası dönemde tüketici 

alışkanlıklarının online alışverişe 
kaymasıyla birlikte, e-ticaret pazarı 

hızla büyümeye devam ediyor. Türki-
ye ve global ölçekte e-ticaret sektöründe  
yıllık çift haneli büyüme oranlarının 
devam etmesi bekleniyor. E-ihracat ise, 
küçük ve orta ölçekli işletmelerin global 
pazarlara erişiminin kolaylaşması ve bu 
işletmelere yönelik teşviklerin artmasıyla 
önemli bir ivme kazanmış durumda. 
Teknolojinin lojistik süreçlere entegras-
yonu, operasyonel verimliliği artırmakta 
ve müşteri memnuniyetini sağlamakta-
dır. IoT, yapay zeka, robotik otomasyon 
ve veri analitiği gibi teknolojiler, lojistik 
sektörünün geleceğini şekillendirecek 
ve bu alanda önemli gelişmeler sağlaya-
caktır.

Horoz Lojistik olarak, e-ticaret ve 
ihracat pazarının geleceğinde büyüme 
beklentilerimiz oldukça yüksek. Küçük 
ve orta ölçekli işletmelerin global pazar-
lara erişiminin kolaylaşması, e-ihracatın 
önemini daha da artıracaktır. Biz de 
stratejik lokasyonlarda yeni depo ve 
dağıtım merkezleri açarak hizmet ağı-
mızı genişletmeyi ve teslimat sürelerini 
kısaltmayı planlıyoruz. Teknolojiye 
yaptığımız yatırımları sürdürerek ope-
rasyonel verimliliğimizi güçlendirmeye 
devam edeceğiz. Müşteri odaklı çözüm-
ler sunarak hızlı teslimat seçeneklerini 
yaygınlaştıracak ve sürdürülebilir lojistik 
uygulamaları geliştirerek çevre dostu 
çözümler sunacağız.

Bu yatırımlar ve çözümlerle, e-ticaret 
ve ihracat lojistiği alanında öncü rolümü-
zü pekiştirmeyi ve müşterilerimize yeni-
likçi, güvenilir ve sürdürülebilir hizmet-
ler sunmayı sürdürmeyi hedefliyoruz.

“Türkiye’de 
ve yurt dışında stratejik 

konumlarda yeni depo ve dağıtım 
merkezleri açarak müşteri hizmetlerini 

iyileştirmeyi ve teslimat sürelerini 
kısaltmayı hedefliyoruz. E-ticaret ve ihracat 

müşterilerine daha hızlı ve esnek hizmet 
sunmak için yeni fulfillment merkezleri 

kuracağız. Karbon ayak izimizi azaltmak 
için lojistik süreçlerimizde sürdürülebilir 

uygulamalar ve araçlar 
kullanacağız.” 
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H
epsiJET’in arkasında nasıl 
bir teknolojik ve lojistik güç 
var? 

2017 yılında Hepsiburada 
ekosisteminin bir parçası olarak, e-ticaret 
müşterilerinin beklentilerine uygun bir 
teslimat hizmeti sunmak amacıyla yolculu-
ğumuza başladık. Kurulduğumuz günden 
bu yana özellikle Türkiye’deki e-ticaret 
taşımacılığını ve teslimat sistemini yeniden 
şekillendirmeye yönelik yenilikçi hizmet 
anlayışıyla çalışmalarımız devam ediyor. 

Türkiye genelinde geniş bir dağıtım 

ağımız var. Bugün baktığımızda 81 ilde 
hizmet sağlayan HepsiJET, 250’ye yakın 
şubesi, 18 transfer merkezi, 3500’e yakın 
taşımacısı, 50’den fazla filo ve 700’den faz-
la nakliye aracı ile birbirinden farklı hiz-
met modelleriyle her geçen gün büyüyen 
bir marka haline gelmiş durumda. Hepsi-
JET Hepsiburada’nın yanı sıra önde gelen 
e-ticaret ve perakende markalarının dağı-
tım süreçlerini üstleniyor. Kendi araç ve 
kuryelerimizle değil, kendi aracı ve kendi 
şahıs şirketi üzerinden HepsiJET’e dağıtım 
hizmeti veren “Esnaf Kurye” pozisyonun-

HepsiJET, 250’ye yakın şubesi, 18 transfer merkezi, 3500’e yakın 
taşımacısı, 50’den fazla filo ve 700’den fazla nakliye aracı ile e-ticaret 
sektörü için farklı hizmet modelleri sunuyor. Yenilikçi ve sürdürülebilir 

projelerle Türkiye’deki e-ticaret taşımacılığını ve teslimat sistemini yeniden 
şekillendirme amacında olduklarını vurgulayan HepsiJET Genel Müdürü 
Atilla Alver, teknolojik yatırımlarla verimliliği ve müşteri memnuniyetini en 
üst seviyeye çıkarmaya, elektrikli araç, rota optimizasyonu ve stratejik 
noktalara yapılan lojistik merkez yatırımları gibi adımlarla sürdürülebilir 
lojistik çözümlerini genişletmeye, inovatif projelerle sektördeki rekabet 

güçlerini artırmaya devam edeceklerini söyledi.

 inovatif projelerle
yeni bir sistem yaratıyor! 
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da çalışan kişilerle hizmet sağlıyoruz.
Hayata geçirdiğimiz teknolojik yenilik-

lerin ve müşteri odaklı hizmet anlayışının 
e-ticaret lojistiğinde önemli bir oyuncu 
haline gelmemizde büyük payı var. Hem 
yenilikçi hem de çevre dostu projelerle 
sektördeki öncü konumumuzu sürdürme-
yi hedefliyoruz.

TEKNOLOJİYİ ETKİN 
KULLANIYOR 
Kurumsal kargo süreçlerinde fark 
yarattığınız hizmetler neler?

Ekibimiz müşteri memnuniyetini ve 
operasyonel verimliliği artırmaya yöne-
lik yenilikçi çözümler üretmeye devam 
ediyor. Teslimat süreçlerinde müşteri 
deneyimini iyileştirmek adına teknolojiyi 
etkin bir şekilde kullanıyoruz. Alıcı müş-
terilerimize sunduğumuz SMS üzerinden 
adres değişikliği, teslimat tarihi öteleme ve 
“komşuma bırak” seçeneği gibi özelliklerle 
müşteri memnuniyetini en üst seviyede 
tutmamıza yardımcı oluyor. Canlı takip 
özelliği ise müşterilerimize kargolarını 
anlık olarak izleyebilme imkanı sunarak 
güvenli bir teslimat süreci sağlıyor. Ek 
olarak uzun teslimat süresine sahip hatla-
rımızda hava kargo operasyonu yaparak 
teslim süremizi düşürüyoruz.

Nasıl bir müşteri portföyüne 
sahipsiniz? 

Ağırlıklı olarak işini e-ticaret alanında 
büyütmek isteyen müşterilerden oluşan 
bir portföyümüz bulunuyor. Bu şirketle-
rin de özellikle e-ticaretin en büyük ağrı 
noktalarından biri olan kargo problemini 
çözmek adına bu alanda uzman şirket-
lerle çalışma ihtiyaçları oluyor. Biz de bu 
noktada onların hem iş hem de çözüm 
ortağı oluyoruz. Hepsiburada başta olmak 
üzere e-ticaret sektöründe birçok önemli 

müşterimiz var. Önde gelen markalarla iş 
birlikleri kurarak onların kargo ihtiyaçları-
nı karşılıyoruz. Bunu yaparken müşterile-
rimize hızlı, güvenilir ve yenilikçi teslimat 
çözümleri sunarak onların memnuniyetini 
en üst düzeyde tutmayı hedefliyoruz.

Müşteri portföyümüzü genişletme ve 
daha fazla kişiye hizmet sunma hedefimiz 
var. Sunduğumuz hizmetleri sürekli olarak 
geliştirmek ve çeşitlendirmek için tekno-
lojiye büyük yatırımlar yapıyoruz. Ayrıca 
pazarlama ve iş geliştirme faaliyetlerimizle 
de yeni müşteri kazanımı üzerine yoğun-
laşıyoruz. 

24 ADET ELEKTRİKLİ ARAÇLA 
KARGO DAĞITIMINA BAŞLADI 
HepsiJET, sürdürülebilirlik çalışmaları 
kapsamında yeni adımlar atmaya 
devam ediyor. Gerçekleştirdiğiniz yeni 
yatırımlardan söz eder misiniz?  

Çok kısa zaman önce sürdürülebilirlik 
konusunda sektörde fark yaratacak çevreci 
bir adım attık. Daha fazla “Doğayı koruyan 
teslimat” yapmak, karbon emisyonlarının 
azaltılmasına katkı vermek amacıyla elekt-
rikli araçla kargo dağıtımlarına başladık. 
Şu an 24 adet elektrikli aracımız bulunuyor. 
Bu araçlar, yüksek enerji dönüşüm verimli-
liği sayesinde karbon emisyonlarının azal-
tılmasına önemli katkı sağlıyor. Araçlarımız 
ilk etapta İstanbul, Ankara, İzmir, Muğla 
ve Antalya gibi yoğun illerde dağıtıma 
başladı. Projeyle çevreye duyarlı bir lojistik 
ağı oluşturacağız, aynı zamanda elektrikli 
araçlarımız artarken kurye ağımız da ge-
nişleyecek. 2024 yılının sonuna kadar 50 
elektrikli araca ulaşmayı hedefliyoruz.

Hem sürdürülebilirliğe hem de tek-
nolojiye beraber dokunan, en çok verim 

aldığımız yıldız projelerimizden biri ise 
mühendislerimiz tarafından üretilen, 
TÜRKPATENT onaylı “Çok Araçlı Rota 
Optimizasyonu” uygulamamız. Uygulama 
yapay zekaya dayalı ve operasyonel es-
neklik ile müşteri deneyimini tek kurguda 
birleştirerek yenilikçi bir yöntem sunuyor. 
Bu projenin kargo teslimat operasyonla-
rının etkinliğini ve hızını önemli ölçüde 
iyileştirdiğini söyleyebilirim. Detayına 
girmem gerekirse uygulamada, siparişlerin 
teslim alınma-teslim edilme noktaları ara-
sında uzaklık matrisi oluşturan, gönderileri 
öncelik derecelerine göre sıralayan bir mo-
delimiz bulunuyor. Sistem aynı zamanda 
müşterilerimize teslimattan 4 saat önce 
uyarı gönderebiliyor. Ayrıca kullanıcıla-
rımızın kolayca teslimatlarını yönetebile-
ceği mobil ve web uygulaması ile alıcılar 
siparişlerini belirlediği zaman aralığında 
teslim alabiliyor. Proje sayesinde en iyi 
rotayı bulma konusunda benzer çözümlerle 
karşılaştırıldığında yüzde 20 daha yüksek 
oranda bir başarı elde ettik ve yüzde 8 
oranında yakıt tasarrufu sağladık. Kurye-
lerimizin günlük rota planlaması, bu uygu-
lamadan önce manuel olarak yaptıklarında 
45 dakika sürerken, yapay zekaya dayalı 
rota optimizasyonu sayesinde 10 dakikaya 
düştü. Uygulama sayesinde kuryelerimizin 
günlük seyahat mesafesinde yüzde 8 azal-
ma sağlanarak yıllık yaklaşık 30 bin ağaca 
denk gelen karbon emisyonu azaltımı elde 
ediyoruz. 

Sürdürülebilirlik kapsamında lojistik 
merkezlerimizi stratejik noktalara konum-
landırarak taşıma mesafelerini kısaltıyor ve 
enerji tüketimini azaltıyoruz. Bu kapsamda 
Kayseri, Merzifon, Düzce ve Bursa’da 
transfer merkezleri açarak karbon ayak izi

“Elektrikli araçla kargo dağıtımlarına başladık. Şu an 24 adet elektrikli aracımız bulunuyor. 
Araçlarımız ilk etapta İstanbul, Ankara, İzmir, Muğla ve Antalya gibi yoğun illerde dağıtıma 

başladı. 2024 yılının sonuna kadar 50 elektrikli araca ulaşmayı hedefliyoruz.” 
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mizi yaklaşık 1 milyon kilometre azaltmayı 
başardık. Gelecekte, sürdürülebilir lojistik 
ve taşımacılık için güzergah optimizasyonu 
ve yakıt tasarrufu projelerini genişletmeyi 
planlıyoruz.

HepsiJET olarak paketleme süreçleri-
mizde de sürdürülebilirlik prensiplerini 
benimsiyoruz. Çevre dostu ambalajlama ve 
atık azaltma uygulamalarını hayata geçi-
rerek, lojistik operasyonlarımızın çevresel 
etkilerini minimize etmeyi hedefliyoruz. 
Yenilikçi ve çevre dostu projelerle, e-ticaret 
lojistiğinde çalışmalarımız sürecek.

TEKNOLOJİ, FİLO VE DEPO 
YATIRIMLARI SÜRECEK 
Orta ve uzun vadeli büyüme ve yatırım 
planlarınızı öğrenebilir miyiz? 

Orta ve uzun vadede müşteri deneyi-
mini iyileştirecek teknolojik yatırımlarımıza 
devam edeceğiz. Filomuzu genişletme ve 
modernize etme çalışmalarımız sürüyor. 
Teknolojiye yaptığımız yatırımlarla operas-
yonel verimliliğimizi artırmayı ve müşteri 
memnuniyetini en üst seviyeye çıkarmayı 
amaçlıyoruz. İnovatif çözümlerle, sektörde-
ki rekabet gücümüzü sürekli olarak artır-
mayı planlıyoruz. 

Yeni transfer merkezleri açarak ve mev-
cut merkezlerimizi optimize ederek karbon 
ayak izimizi önemli ölçüde azaltmayı 
başardık. Bu stratejiyi gelecekte de devam 
ettirerek sürdürülebilir lojistik çözümleri-
mizi genişletmeyi planlıyoruz.

Müşteri portföyümüzü genişletmek 
için de pazarlama ve iş geliştirme faaliyet-
lerimize de büyük önem veriyoruz. Hepsi-
burada platformunda satış yapan binlerce 
işletmeye ve platform dışındaki yüzlerce 
firmaya hizmet sunarak müşteri tabanımızı 
sürekli olarak genişletiyoruz. Son olarak, 
sektördeki yerimizi sağlamlaştırmak ve bü-
yümemizi sürdürülebilir kılmak için insan 
kaynağına da yatırım yapıyoruz. Genç ve 
dinamik ekibimizi genişleterek, yeni yete-

nekleri şirketimize kazandırıyor ve çalışan-
larımızın sürekli gelişimini destekliyoruz.

Kargo sektörünün gündemindeki en 
temel sorunlar ve çözümüne ilişkin 
önerileriniz neler? 

Kargo sektörünün gündemindeki en 
temel sorunlar arasında personel kayna-
ğına dayalı hizmet sunumları, kargonun 
takip süreçlerinde teknolojiyi etkin kul-
lanma gerekliliği ve adres veritabanının 
iyileştirilmesi yer alıyor. Bu sorunların 
çözümüne ilişkin olarak önemli adımlar 
atıyoruz. Personel kaynağına dayalı hizmet 
sunumları, en büyük zorluklardan biri. Bu 
sorunu “esnaf kurye” modeli ile bertaraf 
ediyoruz. Esnaf kurye modelimiz, yerel 
kuryelerin kendi araçlarıyla teslimat yap-
malarını sağlayarak esneklik ve verimlilik 
sağlıyor. Model sayesinde özellikle yoğun 
dönemlerde hızlıca kapasiteyi artırabiliyor 
ve müşterilerimize kesintisiz hizmet suna-
biliyoruz. Bu yenilikçi iş akışı sektörde fark 
yaratıyor ve istihdam sorunlarına da etkin 
çözümler üretiyoruz. 

Bir yandan sektörün en çok etkilendiği 
konuların başında toplama ve last mile 
operasyonlarında sezonsal olarak hacimle-
rin dalgalanması olduğunu düşünüyorum. 
Hacimlerin sabit ya da yüzde 10 ila yüzde 
20 gibi esneme bandı içerisinde kalmaması 
durumunda lojistik firmaları için iki sorun 
ortaya çıkıyor. Birincisi yukarı yönlü sap-
ma olması durumunda hizmet kalitesinin 
düşmesi, müşteri memnuniyetsizliği ve 
şikayetler diğeri ise aşağı yönlü sapma 
olması durumunda ise verimsizlik ve artan 
birim maliyetler. Bununla birlikte özellikle 
e- ticaret sektörüne baktığımızda hem aylar 
arasında hem de haftanın günleri arasında 
bile ciddi dalgalanmalar oluyor. 

Özel günlerde ve yılın son çeyreği, 
özellikle Kasım (Black Friday) döneminde 
hacimler genelde önceki dönemin 2-2,5 
katına çıkıyor. Diğer taraftan haftanın ba-

şındaki günler ile Cuma-cumartesi günleri 
arasında da yüzde 30 ve üzeri hacim fark-
lılaşma olabiliyor. E-ticaretteki bu trende 
baktığımızda işin doğası gereği bu dalga-
lanmaya yanıt verebiliyor olmak büyük 
önem kazanıyor.  

Müşteri hizmetleri anlamında, kargo-
nun takip sürecinde teknolojiyi daha etkin 
kullanmak büyük önem taşıyor. Teslimat 
süreçlerinde teknolojiyi yoğun şekilde 
kullanarak müşteri memnuniyetini artırı-
yoruz. Canlı takip hizmetimiz sayesinde, 
müşterilerimiz kargolarının nerede ol-
duğunu anlık olarak izleyebiliyor. Ayrıca 
teslimat tarihi öteleme ve adres değiştirme 
gibi esneklikler sunarak müşteri dene-
yimini iyileştiriyoruz. Doğru ve güncel 
adres veritabanı, teslimat süreçlerinin 
başarısı için kritik öneme sahip. HepsiJET 
olarak, adres veritabanımızı sürekli olarak 
güncelleyip iyileştiriyoruz. Bu sayede 
teslimatların doğru adreslere hızlı ve ha-
tasız şekilde ulaşmasını sağlıyoruz. Adres 
doğrulama ve optimizasyon süreçlerimizi 
geliştirerek, müşteri memnuniyetini ve 
operasyonel verimliliği artırıyoruz. Kargo 
sektörünün temel sorunlarına yönelik 
çözüm önerilerimizle, hayata geçirdiğimiz 
yenilikçi uygulamalarla sektörde fark 
yaratmayı sürdüreceğiz.
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BÜYÜK HACIMLI KARGOLARIN TESLIMATINI SORUN OLMAKTAN ÇIKARDI 

Kaç farklı teslimat türü kullanıyorsunuz? En çok tercih 
edilen teslimat türleri hangileri? 

HepsiJET’in büyük dağıtım hacmiyle müşterilerimize hızlı 
ve güvenilir hizmet sunmaya özen gösteriyoruz. Çeşitli teslimat 
türlerimiz müşterilerimizin farklı ihtiyaçlarına hitap ediyor. Bugün 
ve Yarın Randevulu Teslimat, Randevulu İade ve Yarın Kapında 
gibi hizmetlerimiz var. Evden Randevulu Kolay İade hizmetimiz ise 
e-ticaret alışverişlerinde iade süreçlerinde kargo şubesine gitme 
sorununu çözerek sektörde fark yaratıyor. 

En yaygın olarak tercih edilen teslimat türümüzün ise 
“Standart teslimat” modelimiz olduğunu söyleyebilirim. Bu model, 
müşterilerimizin temel ihtiyaçlarına hitap ederken hızlı ve güvenilir 
bir teslimat süreci sunuyor. 

HepsiJET’in bir diğer önemli teslimat türü ise 2021 yılında 
başlayan, bugün Türkiye’nin 81 ilinde olan HepsiJET XL. HepsiJET 
XL ile büyük hacimli ürünlerin güvenli ve hızlı bir şekilde teslimatını 
sağlıyoruz. Bu hizmet kapsamında ürünler sadece kapıya değil, evin 
içerisine kadar taşınabiliyor. Hatta diğer teslimatlarımızda olduğu 
gibi bu hizmetimizde de “Yarın Kapında” ve “Randevulu Teslimat” 
seçenekleri bulunuyor. İçinde bulunduğumuz mevsimde özellikle 
yazlık bölgelere yoğunlaştık ve hizmet ağımızı genişlettik. İzmir, 
Muğla, Antalya, Aydın, Balıkesir ve Çanakkale gibi tatilcilerin tercih 
ettiği illerde müşterilerimize büyük hacimli ürünlerin teslimatında 
rahatlık sağlıyoruz. Bu hizmet özelinde kargo süresi için net 
teslimatta yüzde 95, uğrama oranında ise yüzde 97 başarı oranına 
ulaşmış durumdayız.
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Y
urtiçi Kargo’nun dağı-
tım ağından ve başarı 
grafiğinden söz eder 
misiniz? 

Yurtiçi Kargo hem araç sayısı 
hem de şube personel sayısı olarak 
Türkiye’nin en büyük özel kargo 
şirketidir. Toplam 33 aktarma mer-
kezimiz bulunuyor. Bugün itibariyle 
1200’ün üzerinde şube sayısına sa-
hibiz. 

Özellikle son yıllarda otomasyon 
sistemlerine yönelik ciddi yatırımlar 
yapıyoruz. Pandemiden bu yana bir-
çok otomasyon merkezi inşa ettik ve 
etmeye devam ediyoruz. 2024 yılının 
hemen başında Eskişehir’de saatte 10 
bin kargonun otomasyon sistemle-
riyle işlenerek hat araçlarına yüklen-
diği bir merkezi inşa ettik. Şimdi de 
Ankara’da saatte 50 bin adetten fazla 
kargo işleyebilen otomasyonlu trans-
fer merkezimizi inşa etmeye başladık. 
Bu sayede zaten çok güçlü olduğu 
bilinen operasyon gücümüzü çok 
yüksek bir çıtaya çıkarmış olacağız.

Operasyon başarımızı en doğru 
ölçebileceği kaynaklardan birinin 
müşteri memnuniyeti olduğu kesin-
dir. Bu bağlamda Yurtiçi Kargo’nun 5 
sene üst üste Şikayetvar’da en yüksek 
müşteri memnuniyeti skoruna sahip 
olması ve bu alanda yapılan tüm 
hesaplamalarda birinci olmasının, 
başarı grafiğimizin hangi seviyede 
olduğunu gösterdiğini düşünüyoruz.

Hız verdiği otomasyon yatırımlarıyla operasyon gücünü çok yüksek bir 
seviyeye çıkaran Yurtiçi Kargo, evde kargo bekleme dönemine son veren 

YK Plus projesiyle 5 farklı teslimat modeli sunuyor. Bu proje içinde yer alan 
akıllı kargo dolaplarıyla 7/24 kolay iade ve teslimat imkanı sunduklarını 

vurgulayan Yurtiçi Kargo Pazarlama ve İdari İşler Genel Müdür Yardımcısı 
Soner Arslan, YK Plus 24 ürünüyle ise Türkiye’nin en yoğun on kargo 

hattında 24 saat içinde teslimat garantisi verdiklerini söyledi. 

ile
EVDE 

KARGO BEKLEME 
DÖNEMi 

TARiH OLDU! 
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5 FARKLI YENİ 
TESLİMAT MODELİ 
YK Plus çatısı altında e-ticaret 
alanına dönük ne tür çözümler 
sunuyorsunuz?

YK Plus çatısı altında, 5 adet çalış-
mamız bulunuyor. Bunlardan ilki YK 
Plus Taşıyıcı adını verdiğimiz, parça 
başı kargo dağıtımı yapan ekiplerimiz-
den oluşuyor. Bu arkadaşlarımız stan-
dartlarını bizim belirlediğimiz kendi 
araçlarıyla kargo dağıtıyor ve gelir elde 
ediyorlar. 

KTN adını verdiğimiz esnaflardan 
oluşan Kargo Teslim Noktalarımız var. 
Bu çalışmamızda mahalle esnafların-
dan, çiçekçilere kadar geniş bir yelpa-
zede esnaflarımızla iş birliği yapıyoruz. 
Kargo Teslim Noktası olmak isteyen 
esnaf arkadaşlarımız bize başvuruda 
bulunuyorlar. Yapılan değerlendirme 
sonrasında uygun gördüğümüz iş 
yerlerini Kargo Teslim Noktası olarak 
tanımlıyoruz. İş yerinden teslim ettiği 
her kargo için bizden ödeme alıyor.  
Bu sayede müşterilerimiz dilerse evde 
olmadığı bir gün kargosu gelirse, bizi 
anlaşmalı olduğumuz esnafa yönlen-
direbiliyor. Bu çalışma ile hem müş-
terimizin mağduriyetini gideriyoruz 
hem de esnafa yeni bir gelir modeli 
yaratıyoruz. 

7/24 müşterilerimize iade ve kargo 
teslimat hizmeti veren Akıllı Kargo Do-
lapları da YK Plus çatısı altında müşte-
rilerimize hizmet veriyor. Bu çalışmada 
e-ticaret sitelerinden alışveriş yapan 
müşterilerimiz, kargo teslim tarihinde 
evde olmayacaksa ya da kargosunun 
adresine gelmesini istemiyorsa, akıllı 
kargo dolaplarımızı tercih edebiliyor. 
Bu tercihini ister siteden alışveriş 
yaparken; isterse de bizim kendisine 
ilettiğimiz Kontrol Sende SMS’i ile 
gerçekleştirebiliyor. 

Kontrol Sende ise teslimat sırasın-
da kuryemizi takip edebilmeye, onu 
yönlendirebilmeye olanak sağlayan bir 
uygulamadır. Kısaca özetlemek gere-
kirse gönderisi Yurtiçi Kargo ile gelen 
bir alıcı, kendisine ilettiğimiz SMS 
üzerinden giriş yapabileceği sistemimiz 
ile kuryemizi yönlendirebiliyor ya da 
kargosunu henüz teslim almadan iade 
işlemini gerçekleştirebiliyor.  

Son olarak, YK Plus altında 
Türkiye’nin en yoğun on kargo hattın-

da 24 saat içinde teslimat garantisi veren 
YK Plus 24 ürünümüz bulunuyor.

 
E-İHRACATI YK FAST TRADE İLE 
KOLAYLAŞTIRDI 
YK Fast Trade ile e-ihracat yapmak 
isteyen firmalara sunduğunuz 
avantajlar neler? 

YK Fast Trade ile, uluslararası online 
satış yapan (e-ticaret) firmalara özel 25 
Avrupa Birliği ülkesine giden gönderiler 
için uçtan uca premium dağıtım çözümü 
sunuyoruz. Uçtan uca toplama, taşıma, 
uçuş, gümrük çıkış beyanı, varış ülke 
gümrük çekimi işlemlerini Yurtiçi Kargo 
olarak; yurtdışı varış ülke dağıtımlarını 
ise Geopost ile yönetiyoruz. 

Geliştirdiğiniz ‘Kontrol Sende’ 
uygulamasıyla nasıl bir başarı 
sağladınız? 

Biz Yurtiçi Kargo olarak normal 
işleyişimizin üzerinde bir operasyon 
kabiliyetine sahibiz. Hem teknoloji ola-
rak hem de yatırımlarımız kapsamında 
mevcut hacmimizi bir anda iki katına 
kadar çıkarabilecek ve hiçbir sorun ya-
şamayacak noktaya gelmiş durumdayız. 
Dolayısıyla bu operasyon gücümüzü 
müşterilerimize sunuyoruz. Özetle bu 
uygulama doğrudan müşteri beklenti-
lerini en üst düzeyde karşılayarak müş-
teri memnuniyetini artırmak amacıyla 

geliştirdiğimiz bir uygulamaydı ve çok 
başarılı oldu. 

EN BÜYÜK SORUN 
GÖNDERİ MALİYETLERİ 
E-ihracat alanında karşılaşılan temel 
sorunlar ve bu sorunların çözümüne 
ilişkin önerileriniz neler?

E-ihracat alanındaki en temel sorun-
lardan biri küçük gönderiler için ortaya 
çıkan lojistik maliyetlerdir. Bunun sebebi 
hem gümrükleme işlemleri hem de yurt 
dışına kargo transfer ve dağıtım süreçleri-
nin olmasıdır. Doğal olarak Türkiye’deki 
iç taşıma maliyetlerinden daha yüksek...

Ayrıca e-ihracat yapmak isteyen 
işletmelerde bilgi ve belge eksiklikleri 
de ciddi sorunlar çıkarabiliyor. Eksik 
belgeyle ihraç edilmeye çalışılan ürün-
lerin gümrükten dönüşü de bir maliyet 
oluşturduğu için işletmeler bu maliyetler 
altında zorluk yaşayabiliyor. 

En temel sorunlardan biri de e-ihracat 
kapsamında satılmış ürünlerin iadeleri 
ya da teslim edilememe durumlarıdır. Bu 
durumda ürün, alıcıya geri dönüyor ve iş-
letmeler kargonun geri dönüşü için de bir 
maliyete katlanmak durumunda kalıyor. 

Dolayısıyla e-ihracatı yapılmak iste-
nen ürünün karlılığı çok iyi belirlenmeli 
ve işletmelerin gümrük süreçleriyle ilgili 
bir profesyonelden destek almalarını çok 
önemli buluyoruz. 

“Hem teknoloji olarak hem de yatırımlarımız kapsamında mevcut hacmimizi bir anda iki 
katına kadar çıkarabilecek ve hiçbir sorun yaşamayacak noktaya gelmiş durumdayız. 

Dolayısıyla bu operasyon gücümüzü müşterilerimize sunuyoruz.” 
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oyner Büyük Mağazacılık ola-
rak siparişlerin doğru zamanda 
kullanıcılara ulaştırılması için 
lojistik, depolama ve dağıtım 

konusunda süreçlerinizi nasıl yönetiyor-
sunuz? 

Siparişlerin kullanıcılara doğru zamanda 
ulaştırılması için lojistik, depolama ve dağıtım 
süreçlerimizi titizlikle yönetiyoruz. Tekno-
lojinin, bilginin transferi ve lojistik akışının 
sorunsuz işlemesi açısından büyük bir önemi 
var. Raporlamalar ve akışın entegrasyonu, lo-
jistiğin olmazsa olmazları arasında yer alıyor 
ve iş süreçlerimizin etkinliğini artırıyor. Işıklı 
dağılım teknolojisi gibi yenilikçi yöntemler ve 
X-dock, flow thru gibi çıkış modelleri ile çıkış 
sürelerimizi kısaltıyoruz. Ayrıca, stok yöne-
timinde adet ve asorti bazlı çıkış yaklaşım-

larıyla lojistik süreçlerimizi daha etkin hale 
getiriyoruz. Ana depoda konveyör sistemleri 
ve sorter teknolojileri kullanıyoruz. Müşteri-
lerimize hızlı ve etkili hizmet sunmak adına 
otomasyon seviyemizi teknolojik gelişimlere 
paralel yatırım planlarımızla şekillendiriyo-
ruz. 

Omnichannel lojistik stratejimiz, müşteri 
odaklı bakış açısıyla farklı satış kanallarını en-
tegre ederek alışveriş deneyimini bütünleşik 
yaklaşımla geliştirmeyi amaçlıyor. Bu strateji-
nin en temel unsurlarından biri, entegre depo 
ve stok yönetimi. Bu alanda da teknolojik 
altyapımızı yeniledik ve tüm satış kanalla-
rını tek bir envanter yönetim sistemi altında 
birleştirerek depo ve stok yönetimini entegre 
eden bir sisteme geçiş yaptık. Böylece, müş-
terilerimizin istedikleri ürünleri istedikleri 

kanaldan temin etmelerini sağlıyoruz.
Mağaza ve online satış noktalarını birbiri-

ne entegre ederek ziyaretçilerimize çevrimiçi 
ve çevrimdışı alışveriş deneyimini bir arada 
sunduğumuz All Line bir deneyim yolculu-
ğumuz bulunuyor. Bu yaklaşımımızla müş-
terilerimiz, online sipariş verdikleri ürünleri 
diledikleri mağazadan teslim alabiliyor veya 
mağazada beğendikleri ama bedeni, rengi o 
mağazada olmayan ürünleri online olarak 
sipariş verebiliyor. Bu entegrasyonumuz ile 
müşterilerimize daha fazla seçenek sunarak 
alışveriş deneyimini zenginleştirebiliyoruz. 

Müşterilerimizin ihtiyaçlarına anlık ve 
daha iyi cevap vermemiz onları mutlu ederek 
sadakatlerini kazanmamız için çok değerli. 
Bu sebeple tasarladığımız bu uzun yolculuk-
ta esnek ve yetkin olmamız gerekiyor. Om-

Online kanalda 10 milyon adet, offline tarafta ise 35 milyon adet yıllık 
ürün dağıtımı gerçekleştiren Boyner Büyük Mağazacılık, omnichannel lojistik 
stratejiyle; teknolojik ve entegre bir yapıya büründürdüğü lojistik, depolama 
ve dağıtım süreçleriyle müşterilerine istedikleri ürünleri istedikleri kanaldan 

temin etme ve esnek teslimat seçenekleri sunuyor. Bu sayede alışveriş 
deneyimini zenginleştirdiklerini vurgulayan Boyner Büyük Mağazacılık 
Lojistik Genel Müdür Yardımcısı Anıl Haşimoğlu, lojistik kapasitelerini 

artırarak, teknoloji ve sürdürülebilirliğe yatırım yaparak, çevik bir operasyon 
yönetimine geçerek e-ticarette kişiselleştirmeye odaklanacaklarını söyledi. 

zenginleştirdiği alışveriş ve lojistik deneyimiyle 

marka sadakatini artırıyor 
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nichannel lojistik stratejimiz sayesinde esnek 
teslimat seçenekleri sunabiliyoruz; bu alanda 
geliştirdiğimiz Boyner Now hizmetimiz ile 
müşterilerimiz siparişlerini istedikleri zaman 
ve istedikleri yerde teslim alabiliyorlar. 

E-ticaretin önemli konu başlıklarından 
biri olan iade süreçleri için de müşterilerimi-
zin hayatlarını kolaylaştırmayı hedefliyor, 
satın aldıkları ürünleri istedikleri kanaldan 
iade veya mağazalardan değişim yapabil-
melerini sağlıyoruz. Mağazalarımız, B2C 
online siparişleri hazırlama yeteneğine sahip. 
Bu da ana depomuza ek olarak Türkiye’nin 
farklı bölgelerinde lojistik depolarımızın 
olması anlamına geliyor. Stoklarımızdaki 
ürünler, müşteri siparişi geldiğinde rotalama 
algoritmalarımız dahilinde farklı depolardan 
gönderilebiliyor. Bu uygulamamız müşterile-
rimizin mutluluğunu artırmak adına teslimat 
sürelerini kısaltmak için bize oldukça esnek-
lik sağlıyor.

AKILLI TESLİMAT VE ROTA 
PLANLAMA PROGRAMINI 
DEVREYE ALDI 
Yıllık ürün dağıtım adetiniz nedir? Kaç 
farklı teslimat türü kullanıyorsunuz? 

Online kanallar için yıllık 10.000.000 adet, 
offline tarafta ise mağazalara 35.000.000 adet 
ürün dağıtımı gerçekleştiriyoruz. Boyner 
Now hizmetimiz kapsamında da 2 teslimat 
seçeneğimiz bulunuyor. Boyner Now de-
neyimini yaşayan müşterilerimiz dilerse 90 
dakika içinde veya randevulu teslimat seçe-
neğinde istediği gün veya saatte ürünlerini 
teslim alabiliyor. Boyner Online ve alternatif 
kanallar kapsamında depo çıkışlı hızlı gönde-
ri, standart teslimat ve tıkla gelsin hizmetimiz 
kapsamında mağazadan teslim modellerimiz 
mevcut. Mağazalarımızdaki “Seç Gelsin” 
hizmetimiz kapsamında o mağazada olma-
yan ürünler talep edilen adrese hızlıca teslim 
edilebiliyor. Depolarımızı ise 3PL çözüm 
ortağımız ile hibrit modelde yönetiyoruz. 
Online kanalda siparişlerimizi ulusal ve butik 
farklı kargo firmaları ile yürütüyoruz. Boyner 
Now hizmetimiz için müşteri temsilcisi arka-
daşlarımızın yönetiminden sorumlu motorlu 
kurye firmaları ile çalışıyoruz.

2024 yılında hayata geçirdiğimiz akıllı 
teslimat ve rota planlama programımız, iş-
lem hacmine bağlı olarak çıkış süreçlerimizi 
optimize ediyor. Bu program, iş hacmindeki 

artışa göre düzenlenerek daha verimli ve 
çevre dostu bir teslimat süreci sağlıyor. 

Müşterilerimize daha iyi bir alışveriş de-
neyimi sunmak için online ve fiziksel mağaza 
deneyimlerini bütünleşik yaklaşımla birbirine 
entegre ediyoruz. Güçlü lojistik ağımız, gele-
ceğe de güvenle bakmamızı sağlıyor. 

Lojistik ve dağıtım şirketlerinden neler 
bekliyorsunuz? Hizmet alırken nelere 
dikkat ediyorsunuz?

Lojistik ve dağıtım şirketlerinden öncelikli 
beklentimiz hiç şüphesiz güvenilirlik ve hız. 
Bu iki beklenti için de birçok alt yapı çalış-
masının geliştirilmiş olması gerekiyor. Bizim 
müşterilerimize söz verdiğimiz teslimat süre-
lerini karşılamak için lojistik ortaklarımızın da 
bu hız ve güvenilirliği sağlayabilmesi gere-
kiyor. Siparişin nerede olduğu ve ne zaman 
teslim edileceği her an takip edilebilmeli. Hızlı 
teslimatın yanı sıra, farklı teslimat seçenekleri 
sunabilmek de önemli. Aynı gün, belirli bir 
zaman aralığında veya teslimat noktasından 
alma opsiyonu isteyen farklı müşteri talepleri 
olabiliyor. Lojistik firmaları bu talepleri karşı-
layabilecek altyapıya sahip olmalı. 

Lojistik masraflarını optimize ederek 
maliyetleri düşürmek, teknoloji kullanımıyla 
yenilikçi çözümler sunmak lojistik firmaların-
dan beklenenler arasında yer alıyor. Öte yan-
dan siparişlerin durumu ve olası problemler 
hakkında şeffaf ve açık bilgi akışı da büyük 
önem taşıyor. Çevresel sürdürülebilirlik de 
günümüzde ayırt edici vizyonlardan biri. 
Elektrikli araç kullanımı ve geri dönüştü-
rülebilir malzemeler gibi çözümler hizmet 
kalitesinin yükselmesini sağlayan en önemli 
faktörlerin başında geliyor. Biz de çevresel 
sürdürülebilirlik ve lojistik verimliliği odaklı 
stratejilerimizi gelecek planlarımızda da 
sürdürmeyi hedefliyoruz. Sürdürülebilirlik 

alanında en önemli lojistik projelerimizden 
biri olan geri dönüştürülmüş malzemelerden 
üretilmiş plastik kasalara geçiş yaparak karton 
koli kullanımımız minimize edip karbon ayak 
izimizi azaltmayı amaçlıyoruz. 

Şirketimizin yeni iş kollarından olan Costa 
Coffee’nin lojistik operasyonlarına hizmet 
vermek üzere depomuz içerisinde, iklimlendi-
rilmiş ve ISO 22000:2018 sertifikalı gıda depo-
muzu devreye aldık. İklimlendirilmiş depola-
ma ve taşıma hizmetlerimizle ürünlerimizin 
kalitesini koruyacak bir yaklaşım benimseye-
rek sürdürülebilirliği destekliyoruz.

İstanbul merkezli başlatacağımız proje ile 
mağazalardan depoya ürün çekip tek pakette 
müşterilere sevkiyat yaparak maliyet avantajı 
sağlamayı ve karbon emisyonunu azaltmayı 
hedefliyoruz. Ayrıca Boyner’de, kullanılmış 
kartonlar kırpık makinelerinden geçirilerek 
dolgu malzemesine dönüştürülüyor ve atık 
yönetmeliğine yüzde 100 uyum sağlanarak, 
karton ve diğer malzemelerin geri dönüşümü 
teşvik ediliyor. 

Bu bakış açısıyla hızlı, güvenilir, esnek, 
maliyet etkin, şeffaf, teknolojik, müşteri odaklı 
ve sürdürülebilir çözümler sunabilen dağıtım 
şirketleriyle uzun vadeli ve kazançlı iş birlikle-
ri kurabileceğimizi düşünüyoruz.
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DEPOLAMA VE DAĞITIMDA DEV FIRMALARLA YÜRÜYOR 

Boyner Büyük Mağazacılık, mağaza sevkiyatları için komple 
taşıma ve parsiyel dağıtım modellerini kullanıyor. Depolama ve 
dağıtım alanında farklı iş ortaklarıyla yol aldıklarını belirten Boyner 
Büyük Mağazacılık Lojistik Genel Müdür Yardımcısı Anıl Haşimoğlu, 
“Depolama tarafında Ekol Lojistik ile çalışıyoruz. Mağazalara 

taşıma tarafında; Ekol, UPS, Sendeo firmaları ile online dağıtım 
tarafında Aras, HepsiJet, Kolay Gelsin, Yurtiçi Kargo ile iş birliğimiz 
bulunuyor. Boyner Now deneyiminde Vigo ve Scotty firmaları, 
Costa Coffee dağıtım tarafında Netlog ile tüm operasyonu kesintisiz 
sürdürüyoruz” dedi.  
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Boyner Büyük Mağazacılık, e-ticaret 
pazarında kendini nasıl konumlandırmış 
durumda? E-ticaretin ciro ya da 
satışlarınız içindeki payı nedir? 

Fiziksel mağazacılığın yanı sıra e-ticaret 
pazarında da kendimizi güçlü ve aktif bir mar-
ka olarak konumlandırıyoruz. Müşterilerimize 
kişiselleştirilmiş, kolay, yaşam tarzı ile bütün-
leşmiş bir alışveriş deneyimi sunuyoruz. Bu 
stratejik adımlar neticesinde e-ticaretin, toplam 
ciro ve satışlarımız içindeki payı da giderek 
artıyor. Özellikle son yıllarda fiziksel mağa-
zacılık yatırımlarımızla eş zamanlı olarak bu 
alandaki büyümemiz hızlandı. 2024 yılını ele 
aldığımızda ilk 5 aylık toplam satışlarda geçen 
senenin aynı dönemine göre yüzde 94 büyüme 
elde ettiğimizi görüyoruz. E-ticaret verilerine 
baktığımızda ise online müşteri ziyaretlerimiz-
de yüzde 56, online satışlarımızda ise yüzde 
116’lık bir artış söz konusu.

HIZ VE ŞEFFAFLIK 
BEKLENTİSİ ARTIYOR 
Bu alana dönük orta ve uzun vadede 
büyüme planlarınız neler?

Orta ve uzun vadede ise e-ticaret alanında 
önemli büyüme planlarımız var. Teknolojik 
altyapımızı sürekli olarak geliştiriyor, kullanıcı 
deneyimini iyileştirmek için müşteri beklen-
tilerini de yakından takip ederek yatırımlar 
yapıyoruz. Örneğin günümüzde hız ve şeffaf-
lık beklentisi günden güne artıyor. Müşteriler, 
e-ticaret siparişlerinin hızlı ve şeffaf bir şekilde 
teslim edilmesini bekliyorlar. Bu da bizlerin si-
pariş takibi ve teslimat bilgilendirme sistemle-
rini geliştirmemizi gerektiriyor. Müşteri odaklı 
hizmetlerimizi ve lojistik kapasitemizi artırarak 
daha hızlı ve etkili teslimatlar gerçekleştirmeyi 
hedefliyoruz. Ayrıca dijital pazarlama strate-
jilerimizi genişleterek daha fazla müşteriye 
ulaşmayı planlıyoruz. Artması beklenen talep 
hacmi için ise her gün planlamalar yapıyoruz. 
Depolama, taşıma ve dağıtım kapasitelerini 
artırmak için çevik bir operasyon yönetimine 
geçmek hepimiz için zorunluluk. Bu kapsam-
da, yapay zeka ve veri analitiği gibi ileri tek-
nolojilere de yatırım yaparak, müşterilerimize 
daha kişiselleştirilmiş ve verimli bir alışveriş 
deneyimi sunmayı amaçlıyoruz.

BOYNER ONLINE 
PAZAR YERİNE DÖNÜŞTÜ
Yakın gelecekte hangi teknolojiler 
e-ticarete yön verecek? Boyner Büyük 
Mağazacılık’ın ajandasında neler var? 

Perakendede her geçen gün teknoloji 
etkisinin arttığı ve yeniliklerin olduğu bir 
dönemdeyiz. Mağazacılık kavramı artık 
sanat, gastronomi ve yeni deneyimlerle zen-
ginleşiyor. Müşterilerimizle karşılaştığımız 
her anı, kişiselleştirilmiş ve özel hissettirmek 
için çabalıyoruz. Hem online hem de fizik-
sel kanallarımızda alışveriş deneyimini bu 
yeniliklerle harmanlıyoruz. Tüm bu kişisel-
leştirilmiş uygulamalar teknoloji ile bir araya 
gelerek daha verimli hale geliyor. Müşterilerin 
yüzde 86’sı daha iyi bir alışveriş deneyimine 
ulaştığında daha fazla harcama yapabileceğini 
düşünüyor. Yüzde 33’ü ise tek bir olumsuz 
deneyim sonucunda sevdiği bir markadan 
alışveriş yapmayı bırakabileceğini söylüyor.   
(1)Bu nedenle, dijitalin bize kazandırdığı veri 
analizi yetkinliklerini kullanarak e-ticarette 
kişiselleştirmeye odaklanıyoruz.

Ürünlerin yalnızca ihtiyaçlara yönelik 
olması artık yeterli değil; dijitalleşen dünyada 
müşterilerin alım isteğini harekete geçirmek 
ve beklentilerini karşılamak çoğu zaman 
ürünün kendisinden daha önemli hale geliyor. 
Bu noktada, müşterinin satın alım yolculuğu-
nu kolaylaştırmak ve ilgi çekici hale getirmek 
için akıllı teslimatlar ve rotalama platformları 
önemli bir rol oynuyor. Bu platformlara odak-
lanan şirketler, müşterilere daha hızlı ve etkili 
bir hizmet sunarak tercih edilir hale geliyor.

Boyner Büyük Mağazacılık olarak, tüm 
yenilikçi yaklaşımları benimseyerek e-ticaret 
lojistiği alanında güçlü adımlar atıyoruz. Tek-
nolojik altyapımızı sürekli geliştirerek müş-
terilerimize en iyi hizmeti sunmayı ve lojistik 
süreçlerimizi en verimli şekilde yönetmeyi 
hedefliyoruz. Bu doğrultuda geliştirdiğimiz 

Yeni Boyner Online’ı kısa bir süre önce pazar 
yerine dönüştürdük. Moda ve lifestyle alanın-
da daha da güçlü bir oyuncu olacak Boyner 
Online’da müşterilerimizi yepyeni bir dünya ile 
tanıştıracağız. Yıl sonuna kadar pazar yerimizde 
hedeflediğimiz 1000’den fazla markayla daha 
hızlı altyapıya sahip, daha geniş ürün yelpazesi 
olan, zengin kampanya çeşitliliği ile yüksek 
performans sergileyen bir kimliğe bürünmeyi 
hedefliyoruz.

Teknolojik gelişmelerin lojistik sektörüne 
etkisini de somut bir şekilde gördüğümüz bir 
dönemdeyiz. Yapay zeka destekli büyük veri 
analitiği ile çok boyutlu planlama, akıllı envan-
ter yönetimi, rota optimizasyonu, gelişen WMS 
ve TMS sistemleri, otomatik ve robotik depola-
ma çözümlerini bu gelişmelere örnek olarak ve-
rebiliriz. Gelişen takip sitemleri ile müşterilere 
anlık bilgilendirme, aksaklıkların hızlı tespiti ve 
müdahalesi daha sağlıklı sağlanabiliyor.  Hızlı 
teslimat ve kolay iade gibi dijital süreçler dene-
yimi iyileştirirken gelişen müşteri chatbotları ile 
7/24 destek sunularak memnuniyet artırılıyor. 
Boyner e-ticaret lojistiğinde teknolojik gelişim 
ve adaptasyon ajandasında öne çıkan gelişmele-
ri daha ileri seviyeye taşımak için çalışmalarımı-
zı sürdürüyoruz.

(1) https://www.fullview.io/blog/cx-trends-in-2023
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HER AY YÜZDE 20 BÜYÜYEN BOYNER NOW HEDEF BÜYÜTTÜ 

Farklılaştırılmış teslimat seçeneği sunan Boyner Now hakkında bilgi 
verir misiniz?

Günümüzde aynı gün teslimat, belirli bir zaman aralığında teslimat gibi 
farklı seçenekler artık kaçınılmaz. Hız ve deneyim burada farklılaşan iki önemli 
nokta. Biz de bu beklentileri karşılamak ve müşterilerimize benzersiz bir alışveriş 
deneyimi sunmak için sürekli yenilikler yapıyoruz. İşte bu yeniliklerden en can 
alıcısı ve yeni bir iş modeli oluşturmaya aday olan Boyner Now. 

İkinci yılını dolduran Boyner Now, sektöre yepyeni bir soluk getirdi. 90 
dakikada teslimat, ürünleri alternatif bedenleri ile sipariş edebilme, teslimat 
anında deneyebilme, sipariş anında ödeme yapmama ve beğenilen ürünleri 

kapıda kredi kartı ile ödeyerek satın alabilme gibi özellikleri ile öne çıkan Boyner 
Now müşterilerimiz tarafından büyük ilgi gördü ve her geçen gün büyümeye 
devam ediyor. Projemizin ilk yılında toplam 80 binden fazla adrese 145 bin 
siparişle 400 bine yakın ürünü, ortalama 80 dakika içinde teslim ettik. Şu anda 
40 farklı lokasyonda hizmet veriyoruz ve her ay yüzde 20 oranında büyüyoruz. 
Gelecekte daha da büyüyeceğimizi öngörüyoruz ve lokal pazarlama stratejimizle 
şehre özel fırsatlar sunuyoruz.  Boyner Now’ın, müşterilerimizin yaşamına 
bambaşka bir deneyim kattığını düşünüyoruz. Boyner Now ile daha fazla kişiye 
ulaşarak 24 saat satış yapmak, hediye asistanlığı sunmak ve farklı markalarla 
zenginleşen bir pazar yeri oluşturmak gibi çeşitli adımlar planlıyoruz.
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LO Group, hangi 
kanallardan müşterilerine 
ulaşıyor? E-ticarette nasıl 
bir yapılanmanız var? 

FLO Group olarak bugün çok 
kanallı, çok markalı yapımızla 3 kıtada 
25 ülkede 800’ü aşkın mağazamızla 
müşterilerimize hizmet veriyoruz. 
Grubumuzun amiral gemisi olarak 
nitelendirdiğimiz FLO ile yarım asrı 
aşkın bir sürede ayakkabı deyince 
Türk halkının aklına gelen ilk 
markalarından biriyiz. Türkiye’nin 

sneaker ve giyim zinciri IN STREET 
ile perakendecilik faaliyetlerimizi 
sürdürürken monobrand mağazacılık 
tarafında da Lumberjack, Nine 
West ve Reebok mağazalarımızla 
operasyonlarımızı yürütüyoruz. 
360 derece entegre perakendecilik 
yaklaşımımızla mağazacılığın yanı sıra 
e-ticaret ve toptan satış kanallarımız 
ile yurt dışında büyüyoruz. Kendi 
e-ticaret kanallarımızın yanı sıra yurt 
dışında 22 ülkede global ve lokal 
pazaryerlerine entegre olarak online 
satış çalışmalarımızı yürütüyoruz. 
E-ticaret kanalımızda müşterilerimize 
geniş bir ürün seçkisi sunmayı, 
görünürlüğümüzü en üst seviyeye 
taşımayı ve alışveriş deneyimini 
iyileştirerek, müşterilerimizin 
alışverişlerini kolaylıkla 
yapabilmelerini hedefliyoruz. En 
önemlisi de müşterilerimize kesintisiz 
ve kolay bir alışveriş deneyimi 
sunmak için birçok farklı proje 
üzerinde çalışıyoruz. Bu kapsamda 
müşterilerimize farklı ödeme 
yöntemleri sunmak, hızlı sevkiyat 

lojistik operasyonlardaki başarısına 
küresel kimlik kazandıracak  

E-ticaret kanalında yıllık yaklaşık 9 milyon adet ürün sevkiyatı gerçekleştiren 
FLO Group, hayata geçirdiği projelerle lojistiği etkin ve verimli kullanarak 

siparişleri doğru zamanda alıcıya ulaştırıyor. Depolamada otomasyon yatırımları 
ile kurguladıkları lojistik modelini dağıtımda da hız ve izlenebilirliği sağlayacak 
ertesi gün teslimat ve randevulu iade gibi modellerle desteklediklerini belirten 

FLO Group E-ticaret ve Uluslararası Lojistik Direktörü Ayşe Mine Çelebi İpekoğlu, 
hedeflerinin e-ticaret operasyonlarında yakaladıkları başarıyı e-ihracatta faaliyet 

gösterdikleri diğer ülkelere taşımak olduğunu söyledi.

Ayşe Mine Çelebi İpekoğlu
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ve satış sonrası hizmetlerimizi sürekli 
geliştirmek için çalışıyor ve müşteri 
deneyimine odaklanıyoruz.

FLO DİJİTAL İLE MÜŞTERİ 
KAYIPLARININ ÖNÜNE GEÇTİ 
E-ticarette, lojistik ve dağıtım 
süreçleri önemli bir rekabet aracı 
haline geldi. Bu alanlara dönük 
yapılanmanız ve gerçekleştirdiğiniz 
özel yatırımlar neler? 

FLO Group olarak çok kanallı, 
çok markalı dijitalleşme ve müşteri 
odaklı bir perakende şirketi olarak 
her zaman değişen şartlara uyum 
sağlamak ana hedeflerimiz arasında yer 
alıyor. Şirketlerin e-ticaret pazarındaki 
performansı ile lojistik yetenekleri 
pozitif yönde bir ilişkiye sahip. Şirketler, 
lojistik sistemlerini ne kadar etkin 
ve verimli kullanırsa, e-ticarette de 
başarı kaçınılmaz oluyor. Bu süreci 
en sağlıklı şekilde yürütebilmek 
için e-ticaret operasyonlarımızda 
depolama, ürün kabul, hazırlama ve 
sevk, iade operasyonları ve kargo 
operasyonları FLO Group e-ticaret 
lojistik ekibi yönetiminde farklı üçüncü 
taraf lojistik hizmeti sağlayıcıları 
tarafından gerçekleştiriliyor. Perakende 
pazarındaki hızlı değişiklikler ve 
kampanya planları karşısında esnekliği 
sağlamak, olası riskleri paylaştırmak ve 
lojistik maliyetlerin rekabetçi kalmasını 
sağlamak için çoklu depolama ve kargo 
partnerleri ile ilerliyoruz. 

Siparişlerin doğru zamanda 
müşterilerimize ulaştırabilmek için 
hayata geçirdiğimiz pek çok proje 
bulunuyor. Depolamada gerek manuel 
gerekse otomasyon yatırımları ile 
kurguladığımız lojistik modelimizi 
dağıtımda da hız ve izlenebilirliği 
sağlayacak ertesi gün teslimat ve 
randevulu iade gibi modeller ile 
destekliyoruz. Geçtiğimiz yıl canlıya 
alınan ve FLO Teknoloji ekibimizin 

geliştirdiği FLO Lojistik Modülü ile 
izlenebilirliği kendi sistemlerimiz 
üzerinden sağlayabiliyor ve farklı 
çıkış noktalarında farklı dağıtım 
şirketlerini kurgulayabildiğimiz 
esnek bir yapıda ilerleyebiliyoruz. 
Dağıtımdaki gönderinizin 
hareketlerini harita üzerinde canlı 
takip etme ve adres değişikliği 
gibi imkanlar sunabiliyoruz.  Buna 
ek olarak FLO Teknoloji ekibi ile 
tasarımını ve yazılımını geliştirdiğimiz 
iade kabul ekranlarımız ile iade 
sürecimizi etkin ve kendi sistemimiz 
üzerinde yürütürken, pazaryerleri 
ile sağladığımız iade entegrasyonu 
sayesinde e-ticaret için kritik öneme 
sahip olan iade süreçlerimizi doğru 
yönetebiliyoruz.

Geçtiğimiz yıllarda omni-channel 
yaklaşımı ile hayata geçirdiğimiz 
projeler ile mağazalarımız ve online 
kanallarımız arasındaki duvarları 
kaldırarak müşterilerimize sınırsız 
bir alışveriş deneyimi sunmaya 
başladık. Bu süreci sipariş atama 
algoritmamızdaki iyileştirmeler 
ile destekleyerek müşterilerimizin 
hız ve teslimat noktasındaki 
beklentilerini en yüksek memnuniyet 
oranıyla karışılıyoruz. Böyle 
operasyonlarımızda lojistik maliyetleri 
iyileştirecek şekilde sipariş çıkış 
noktasını (depo / mağaza / depo ve 
mağaza) tespit edebiliyoruz.

Hayata geçirdiğimiz projelerden 
bir diğeri ise; FLO Dijital projemiz. 
Bu proje ile mağaza ve e-ticaret 
kanallarını bütünleştirerek, inovatif bir 
alışveriş deneyimini müşterilerimize 
sunuyoruz. Bu mobil uygulama ile 
sahadaki çalışma arkadaşlarımız 
e-ticaret stoklarımızın tamamını 
görebiliyor. Böylece müşterimizin 
mağazada aradığı ürünün stoğu 
olmasa bile, FLO Dijital üzerinden 
oluşturulan sanal sepet üzerinden 

satış o anda gerçekleştiriliyor. 
Ürünü omni-stoktan müşterimizin 
adresine ulaştırıyoruz. Böylece 
ürün o an mağazada bulunmasa 
bile müşterinin adresine hızlı bir 
şekilde teslim ediliyor. Bu hem 
çalışma arkadaşlarımızın işlerini 
kolaylaştırıyor hem de müşteri 
memnuniyetini artırıyor. Burada 
FLO Dijital’in sağladığı en büyük 
faydalardan biri ise o an stokta 
olmayan ürünler sebebiyle yaşanan 
satış kaybıydı. FLO Dijital ile bu tarz 
satış kayıplarının da önüne geçtik. 
Projeyi başlattığımız günden beri 
süreçlerin hızlı ve çözüm odaklı 
ilerlemesi yönünde birçok pozitif 
dönüş alıyoruz. İlerleyen dönemlerde 
de dijitalleşme ve omni-channel 
yaklaşımımızla beraber müşteri 
deneyimini geliştirecek projeler için 
yatırım yapmaya devam edeceğiz. 

E-ticaret ayağında yılda 
ortalama kaç adet ürünün 
dolaşımını yönetiyorsunuz? 
Ürünün depodan çıkıp müşteriye 
ulaşım süreci nasıl ilerliyor? Bu 
alanda kaç farklı teslimat türü 
kullanıyorsunuz? 

FLO Group olarak e-ticaret 
ekosistemimizde yıllık yaklaşık 
9 milyon adet ürün sevkiyatı 
gerçekleştiriyoruz. FLO Group’un 
kendi sitelerinin ve pazaryerlerinin 
e-ticaret operasyonlarını Arvato ve 
Horoz Lojistik olmak üzere farklı 
e-ticaret operasyon merkezlerinde 
yürütüyoruz. Bu depolarda toplam 
3 milyon adet ürün depolama 
kapasitesi ve günlük 50.000 ürün çıkış 
kapasitesine sahibiz. Omni-channel 
yaklaşımıyla, yaklaşık 200 mağazanın 
stoğu siteler üzerinden satılabilmekte 
ve mağazalarda olmayan ürünlerin 
satışı FLO Dijital platformu üzerinden 
yapılarak, e-ticaret operasyon 
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merkezlerinden veya mağazalardan 
müşterilerimize gönderilmektedir.  

E-ticaretteki yoğun dönemleri en 
etkin şekilde yönetebilmek ve bölge/
performans temelli seçim yapabilmek 
amacı ile farklı kargo şirketlerinden 
dağıtım hizmetleri alıyoruz. 
Müşterilerden alınan siparişler 
operasyon merkezlerimizde ortalama 
9 saatte hazırlanarak kargoya veriliyor. 
İstanbul, Tekirdağ, Edirne, Kocaeli 
ve Sakarya illeri için saat 22:00’a 
kadar verilen siparişlerin ertesi gün 
teslimi sağlanıyor. Müşterilerimizin 
iade deneyimini iyileştirmek adına 
FLO Teknoloji ekibimizin geliştirdiği 
iade ekranlarını kullanarak, teslim 
alınan iade paketlerinin 8 saat içinde 
ücret iadesi gerçekleştirilmesini 
sağlıyoruz. Dileyen müşterilerimiz 
ürünlerini mağazadan teslim 
alabildiği gibi iade ve değişim 
işlemlerini mağazalarımızdan da 
gerçekleştirebilmektedir. Burada 
müşterilerimize esnek seçenekler 
sağlıyoruz.

KARGO SORTER 
YATIRIMLARINI TAMAMLADI 
Depolama alanında 
gerçekleştirdiğiniz özel 
yatırımlardan söz eder misiniz? 
Dağıtım konusunda hangi şirketle 
çalışıyorsunuz?

FLO Group olarak sektörde 
ayrışan projeler ile alışveriş 
deneyimini farklı bir boyuta taşırken, 
lojistik altyapımızı da iyi çalışan, 
verimli, teknolojiyle bütünleşik 
ve güvenilir bir lojistik ekosistemi 
olarak kurguluyoruz. E-ticaret 
operasyonlarımızı yürüttüğümüz 
operasyon merkezlerimizden biri 
lojistik sektöründeki dönüşümü 
destekler nitelikte. Barındırdığı 
otomasyon sistemleri ile sipariş 
ayrıştırma, paketleme ve kargoya 
teslimat adımları otomatize 

edilerek ürünleri müşterilerimize 
siparişlerini hızlı ve doğru ulaştırmak 
konusunda önemli avantajlar 
sağlıyor. Depolamada otomasyon 
yatırımları ile kurguladığımız lojistik 
modelimizi dağıtımda da hız ve 
izlenebilirliği sağlayacak ertesi gün 
teslimat ve randevulu iade gibi 
modeller ile destekliyoruz. Her iki 
operasyon merkezimizde de dağıtım 
performanslarımızı destekleyecek 
kargo sorter yatırımlarımız 
tamamlandı. Dağıtım konusunda 
depolarımız, mağazalarımız ve 
pazaryerlerimizde farklı dağıtım 
şirketleri ile çalışıyoruz. Çıkış noktası 
ve varış noktası bazında dağıtım için iş 
ortaklarımızı belirlerken şirketlerin il 
/ ilçe teslimat performanslarını, paket 
taşıma maliyetlerini ve müşteri şikayet 
oranlarını dikkate alıyoruz.

Yakın gelecekte hangi teknolojiler 
e-ticaret lojistiğine yön verecek? 
FLO Group’un e-ticaret lojistiği 
alanında ajandasında neler var? 

FLO Group olarak çok kanallı ve 

çok markalı dijitalleşme ve müşteri 
odaklı bir perakende şirketi olarak 
müşterilerimizle temas ettiğimiz 
her noktada en iyi hizmeti vermeyi 
hedefliyoruz. Hayata geçirdiğimiz 
tüm projeleri de bu vizyon ile sürekli 
geliştirmeye özen gösteriyoruz. 
2022 yılının ilk çeyreğinde canlıya 
alınan SAP 4HANA geçişiyle birlikte, 
çalıştığımız tüm 3PL şirketler ile 
mevcut entegrasyonlarımızı revize 
ederek ve dağıtım fonksiyonlarımızı 
FLO Lojistik platformunda konsolide 
ederek güvenilir bir lojistik ekosistemi 
yaratmayı başardık. FLO Group’un 
e-ticaret ekosisteminin büyüme 
hedefleri doğrultusunda gelecek 
yıllardaki operasyonel ihtiyaçlarımızı 
belirleyerek büyümeyi destekleyecek 
altyapılar üzerinde çalışmaya devam 
ediyoruz. Ajandamızda Türkiye’deki 
başarılı operasyonumuzu 
faaliyette bulunduğumuz 
diğer ülkelere uyarlamak ve 
özellikle e-ihracat alanındaki 
kurgularımızı tamamlayarak 
e-ihracat operasyonlarımızda 
mükemmelleşmeyi hedefliyoruz.

E-TICARETTE DEPO SIKINTISI 
E-ticaret lojistiğinde karşılaşılan en temel sorunlar neler? 

Lojistik ve dağıtım şirketlerinden neler bekliyorsunuz? Hizmet 
alırken nelere dikkat ediyorsunuz?

E-ticaret lojistiğinde karşılaşılan en temel sorunları; depo için 
uygun arazi yetersizliği ve yeni depo arzının yeterli olmaması, mevcut 
depo kiralarındaki artışlar olarak sıralayabiliriz. Özellikle Gebze 
bölgesi gibi bölgelerde personel istihdamı da sektörün gelişime açık 
yönlerinden biri olarak karşımıza çıkıyor. 

Bugün lojistik ve dağıtım şirketlerinden gelişen teknoloji ve 
otomasyon yatırımları ile süreçlerini daha verimli hale getirmeleri 
bekleniyor. Sürdürebilirliği odağına alarak daha az karbon ayak izi 

hedefi ile süreçlerini gözden geçirmeleri ve elektrikli araç yatırımı 
gibi çözümleri gündemlerine almaları tüm şirketler için bir adım 
önde olmak anlamına geliyor. Bunun yanı sıra dağıtım şirketleri 
müşterilerine esneklik sağlayacak her türlü geliştirme için sürekli 
olarak çalışmalarına devam etmeli.

Lojistik hizmet için iş ortaklarımızı belirlerken bizler de e- 
ticaret operasyonlarındaki tecrübesi, finansal güvenilirlik, fiyat ve 
performans kriterlerini göz önünde bulunduruyoruz. Bu süreçlerimizi 
yürüttüğümüz şirketleri bir tedarikçi olarak değil güvenilir bir iş 
ortağımız olarak görüyor ve süreçlerimizi nihai müşterimizin de en 
yüksek faydasına olacak şekilde beraber geliştirip dönüştürüyoruz.
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A
lışan Lojistik’in sürdürülebi-
lirlik hedeflerine ulaşmak için 
çevresel, sosyal ve yönetimsel 
performans odaklı çalışmaları-

na ve attığı adımlara detaylı bir şekilde 
yer verilen ilk Sürdürülebilirlik Raporu 
yayınlandı. Müşterilerine çözüm odaklı 
ve güvenilir taşımacılık çözümleri su-
narken, çevresel, toplumsal ve yönetim 
bazlı sorumluluklarını en üst düzeye 
çıkarmayı; bu amaçla stratejilerinin bir 
parçası olarak, sürdürülebilir lojistik 
çözümleri ile bölgesel düzeyde öncü 
bir etki yaratmayı ve sektörde lider bir 
konum elde etmeyi hedefleyen Alışan, 
raporda sürdürülebilirlik stratejilerini 
insana değer veren iş anlayışı, çevreye 
değer veren iş anlayışı ve sürdürülebilir 
iş modelini benimseyen iş anlayışı olarak 
3 temel üzerine kurduklarını belirtti.  Şir-
ket, 2021 - 2023 yılları arasında yaklaşık 
4 katı yükselen iş hacmi ile de büyüme 
trendine dikkat çekti.

 
2030’A KADAR KARBON 
SALIMINI YÜZDE 50 AZALTACAK 

Lojistik faaliyetlerini çevreye duyarlı 
bir şekilde yürütmek için çalışmalarını 
yürüttüklerini ifade eden Alışan Lojistik 
CEO’su Damla Alışan, “Yakıt verimli-
liği, atık yönetimi ve karbon ayak izini 
azaltma konularında projeler geliştiriyor, 
tedarik zincirimizde sürdürülebilirlik 
ilkelerini benimsiyoruz. Konya Lojistik 
Merkezimizde kurulumunu tamam-
lanmak üzere olan güneş enerji sistemi 
ile yenilenebilir enerji kullanımımızı 
arttırmayı hedefledik. Yüzde 70’ i Euro 
6 motor araçlardan olan filomuzda, 3 
yıl içinde Euro 6 motorlu araç sayımızı 
yüzde 90’ a çıkartmayı planlıyoruz. 2030 
yılına kadar sürdürülebilirlik projeleri-
mizi artırarak, karbon salınımımızı yüz-
de 50 azaltmayı hedefliyoruz” dedi. 

Şirket olarak yıllardır çevre ile ilgili 
konularda yoğun çalışmalarda bulun-
duklarını dile getiren Alışan, sözlerini 

şöyle sürdürdü: “İçinde bulunduğumuz 
sektöre ve bizden sonraki nesillere karşı 
sorumluluğumuz var. Bu kapsamda ik-
lim değişikliği ve küresel ısınma ile mü-
cadele ana hedef konularımızdan. İklim 
değişikliğinin meydana getireceği zararın 
bilincinde olarak, değer zincirimiz bo-
yunca emisyon azaltımına odaklanmak-
tayız. Ölçmeden azaltılamayacağı düşün-
cesinden yola çıkarak, iklim değişikliğine 
sebebiyet veren sera gazı emisyonlarımızı 
hesaplamakta ve doğrulatmaktayız. Çev-
resel açıdan da sürdürülebilir olabilmek, 
çevresel faaliyetlerimizi ve hedeflerimizi 
raporlayabilmek için CDP İklim Değişik-
liği Programı’na dahiliz ve bu raporlama 
aracılığıyla çevresel beyanlarımızı ger-
çekleştirmekteyiz.” 

2020 yılından itibaren Operation Cle-
an Sweep (İyi Süpürme Hareketi) ulusla-
rarası organizasyonunun da bir parçası 
olan Alışan Lojistik, üretim ve/veya 
operasyonlar sırasında ortaya çıkan plas-
tik granül kaybının çevreye olan zararını 
en aza indirmeyi amaçlıyor. Bu hedef 
doğrultusunda çalışmalarını planlamak, 
uygulamak ve sürdürülebilirliğini sağla-
mak için çaba gösteren firma, çalışanları-
nı düzenli olarak eğiterek bu programın 
etkili bir şekilde uygulanmasını sağlıyor 
ve iş sürecinin paydaşları olan tedarikçi-
lerini ve müşterilerini de bilgilendirerek, 
sıfır plastik granül kaybı için iş birliğine 
teşvik ediyor.

 
SEKTÖRÜNDEKİ 2 AR-GE 
MERKEZİNİN KURUCUSU

Lojistik sektöründeki, Bilim ve Sanayi 
Bakanlığı onaylı 13 Ar-Ge merkezinden 
ikisinin kurucu olan Alışan Lojistik’in 
bugünkü kurumsal ve modern noktaya 
ulaşmasında Ar-Ge çalışmalarının bü-
yük rolü bulunmakta olup; yapay zeka 
tabanlı dijital lojistik çözümleri, rota tah-
mini, ödeme planlaması, stok yönetimi, 
güvenli sürüş cihazlarının tasarımı ve 
geliştirilmesi, araç dronlarının tasarımı 

ve geliştirilmesi konularında çalışmaları 
yer almaktadır. Raporda ISO tank kon-
teynerlerinde taşınan kimyasal madde-
lerin ısıtma ihtiyaçlarını karşılamak için 
geliştirilen otomatik kontrol sistemli bir 
ISO tank ısıtma ve karıştırma sistemi 
prototipi üzerindeki çalışması da yer aldı. 
Bu sistem, aynı anda birçok istasyondan 
faydalanarak farklı sıcaklık derecelerini 
temas ettirerek ve farklı derecelere kadar 
ısıtarak kimyasal maddelerin tanktan 
tahliye işlemini ve maddenin bitmiş 
ürüne dönüştürülmesini sağlıyor. Ulus-
lararası patent başvurusu yapılan proje 
Ar-Ge çalışmaları altında devam ediyor.

Alışan, Sürdürülebilirlik Raporu’nda 
insan kaynakları politikalarına da yer 
verdi. “En Değerli Sermayemiz İnsan 
Kaynağımızdır” ilkesi ile oluşturduk-
ları İnsan Kaynakları Politikası ile 
çalışanların etkin ve verimli bir şekilde 
çalışabilmesi için tüm insan kaynakları 
süreçlerini sürekli geliştirdiklerine değin-
di. Bu çerçevede çalışanların gereksinim 
duyduğu eğitim ve becerileri belirlemek 
üzere en ileri değerlendirme ve perfor-
mans yönetimi sistemlerinden yararla-
nıldığına dikkat çekti. Raporda ayrıca, 
cinsiyet eşitliği başta olmak üzere tüm 
Alışan çalışanları için en uygun çalışma 
ortamına sahip olunmasının hedeflendi-
ğinin de altı çizildi. 

İş sağlığı ve güvenliğine büyük önem 
veren Alışan ayrıca, kimya sanayicileri 
için ortak bir değerlendirme sistemi olan 
SQAS Değerlendirme Sistemini (SQAS 
- Safety Quality Assurance System - Gü-
venlik ve Kalite Değerlendirme Sistemi) 
2005 yılından bugüne kadar uyguluyor 
ve taşımacılık, depolama, yıkama istasyo-
nu modüllerinde Türkiye’de en yüksek 
puanı alan ilk ve tek lojistik firması unva-
nını elinde bulunduruyor. 

ilk sürdürülebilirlik ilk sürdürülebilirlik 
raporunu yayınladıraporunu yayınladı

Alışan Lojistik’in, sürdürülebilirlik alanındaki çevresel, sosyal ve 
ekonomik sorumluluklarını ve çalışmalarını aktardığı ilk Sürdürülebilirlik 
Raporu yayınlandı. Raporda, karbon ayak izi ve emisyonu azaltmanın 
en büyük odakları olduğuna dikkat çeken Alışan’ın, emisyonları 2030 

yılında yüzde 50 azaltmayı hedefledikleri bilgisi de yer aldı.
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bin metrekare kapalı alanda faaliyet 
göstermekteyiz ve bu kapasitenin dört-
te birinde iklimlendirilmiş alanlarda 
gıda ve gıdayla ilişkili ürünlerin depo-
lamasını yapıyoruz. Nakliye ve mikro 
dağıtım faaliyetlerimizde ise günlük 
500’ün üzerinde araç hareketimiz bu-
lunmakta ve bu araçların yarısında gıda 
taşımaktayız.

Bütün bu faaliyetlerimizi gelişmiş 
sistem altyapımız üzerinden canlı bir 
şekilde takip ediyoruz. Gıda lojistiğinde 
kritik öneme sahip olan izlenebilirliği, 
bu altyapımız sayesinde etkin bir şekil-
de yönetiyoruz. 

Soğuk zincirin korunması adına 
yaptığımız yatırımlarla, özellikle pera-
kende ve ev dışı tüketime hizmet veren 
müşterilerimizin ürünlerini zamanında, 
taze ve formu bozulmadan son tüketici-
nin kullanımına sunuyoruz.

Bütün bunları, modern soğuk hava 
depolarımız, geniş filomuz, nitelikli 
insan kaynağımız ve dijital altyapımızla 
sağlıyoruz. Gerçekleştirdiğimiz yatı-
rımlar sayesinde, ürünlerin depolanma-
sından taşınmasına kadar her aşamada 
yüksek standartları koruyoruz. 

A
kca Lojistik’in gıda 
lojistiğine dönük sunduğu 
hizmetlerden  
ve lojistik altyapısından 

söz eder misiniz?
Akca Lojistik olarak, yurt içinde 

faaliyet gösteren bir lojistik firmasıyız. 
Ana hizmet faaliyetlerimizi üç başlık 
altında topluyoruz; depolama, nakliye 
ve mikro dağıtım. Bu 3 başlığa ek olarak 
“Akca Teknoloji” diye adlandırdığımız 
lojistikte dijital çözümler sunduğumuz 
bir hizmet alanımız da mevcut.

Depolama tarafında, yaklaşık 350 

Soğuk hava depoları, geniş filo 
gücü, nitelikli insan kaynağının 
yanı sıra “Akca Teknoloji” 
markasıyla sunduğu dijital 
çözümlerle gıda lojistiğinde 
öne çıkan Akca Lojistik, günlük 
hareket ettirdiği 500’ün 
üzerindeki aracın yarısında 
gıda ürünleri taşıyor. Gıda 
lojistiğinde tüm süreçleri 
uçtan uca takip ederek 
riskleri ortadan kaldırdıklarını 
vurgulayan Akca Lojistik Genel 
Müdürü Genel Müdürü Enes 
Akça, soğuk hava deposu ve 
frigorifik araç yatırımlarına 
devam edeceklerini söyledi. 

teknoloji gücüyle etkin şekilde yönetiyor

UÇTAN UCA 
İZLENEBİLİRLİK SUNUYOR 
Gıda lojistiğinde hangi yükleri, 
nereden nereye taşıyorsunuz? 
Nasıl bir müşteri portföyünüz 
var? Müşterilerinize zaman ve 
verimlilik alanında ne tür avantajlar 
sağlıyorsunuz?

Firma olarak, konserve ürünleri, 
çikolata, atıştırmalıklar, taze meyve ve 
sebzeler, süt ve süt ürünleri, dondurul-
muş gıdalar gibi çeşitli ürünlerin lojisti-
ğini yönetiyoruz. Müşteri portföyümüzü 
de bu alanlarda üretim yapan firmalar ve 
perakendeciler oluşturuyor. Her ne ka-
dar faaliyetlerimiz Marmara Bölgesi’nde 
yoğunlaşmış olsa da Adana, Karaman, 
İzmir, Diyarbakır, Afyon, Bursa gibi 
ülkemizin birçok farklı ilinde de güçlü 
operasyon ağımız bulunuyor.

Nakliye ve mikro dağıtım faaliyetle-
rimiz kapsamında, yukarıda bahsetmiş 
olduğumuz depolarımızdan veya müş-
terilerimizin tesislerinden sipariş verilen 
ürünlerin son kullanıcıya ulaştırılması 
için sevkiyatları gerçekleştiriyoruz. Bu 
sevkiyatları siparişin niteliğine ve ihtiya-
ca göre filomuzda bulunan araç çeşitlili-
ğinden faydalanarak sağlıyoruz.

Burada zaman kriteri çok önem arz 
ediyor. Müşterimizin talep ettiği anahtar 

www.akcalojistik.com

350.000 m2'ye varan depolama kapasitemiz, Türkiye’nin 
her yerinde gerçekleştirdiğimiz nakliye ve mikro dağıtım 
hizmetlerimizle iş ortaklarımızın yanındayız.

Akca’yla
İşiniz Yolunda

gıda güvenliğini

Enes Akça

AKCA LOJİSTİK
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da filomuzdaki frigorifik araç sayımızı 
artırmayı planlıyoruz. 

Akca Lojistik olarak, gıda lojistiği 
alanında sosyal sorumluluğa da ekstra 
önem veriyoruz. Gençlerin lojistik sek-
törüne ilgisini artırarak nitelikli insan 
kaynağı yetiştirilmesine katkı sağlamak 
amacıyla okullarda bilgilendirme fa-
aliyetlerine başladık. Üniversitelerin 
düzenlediği etkinliklerde gençlerle bir 
araya gelerek sektöre dair hedeflerimi-
ze beraber ulaşabileceğimize olan inan-
cımızı ve tecrübelerimizi paylaşıyoruz.

E-TICARETTE MÜŞTERIYE ÖZEL ÇÖZÜMLER SUNUYOR 

E-ticaret lojistiğine ilişkin hizmet ve çözümlerinizden söz 
eder misiniz? Bu alana dönük ajandanızda neler var?

2023 yılı, Türkiye’de e-ticaret alanında olağanüstü büyüme 
yaşanan bir yıl oldu. Sektörün hacmi yüzde 115,15 oranında artarak 
1 trilyon 855 milyar TL’ye ulaştı. Bu dinamik ortamda Akca Lojistik 
olarak biz de iş ortaklarımızın operasyonlarını daha da kolaylaştırmak 
için hizmetlerimizi sürekli olarak geliştiriyoruz.

Pazaryerleriyle entegrasyonlarımızı güçlendirerek 
müşterilerimizin ürün, fiyat ve kampanya süreçlerine odaklanmalarına 
destek oluyoruz. Depolama, stok yönetimi, fulfillment, iade yönetimi, 

sipariş takibi ve izleme gibi geniş kapsamlı hizmetlerimizle iş 
ortaklarımızın her türlü lojistik ihtiyacını karşılamak için çalışıyoruz.

Güçlü IT altyapımız sayesinde, sektörde farklılaşıyoruz. 
Lojistiğin her sektöre hizmet ettiğinin bilinciyle, müşterilerimize özel, 
kişiselleştirilmiş çözümler sunuyoruz. Örneğin, otomotiv sektöründe 
dakiklik, gıda lojistiğinde tazelik, perakendede hız ve ihracatta IoT 
(Nesnelerin İnterneti) büyük önem taşıyor. Bütün bu alanlarda 
kendimizi her an geliştiriyoruz. Akca Lojistik olarak, hızla büyüyen 
e-ticaret sektöründe iş ortaklarımıza en iyi hizmeti sunmak için var 
gücümüzle çalışmaya devam edeceğiz.

depolama ve nakliye süreçlerinde 
soğuk zincirin kesintisiz olarak sür-
dürülmesini sağlıyor. Herhangi bir 
tolerans dışı sıcaklık oluştuğunda, 
sistemimiz anında uyarı veriyor ve 
ekibimiz derhal müdahale ediyor. 
Ayrıca, kontaminasyon riski olan 
ürünlerin bir arada tutulmasını önle-
mek için sistem algoritmalarını kullanı-
yoruz.

SOĞUK HAVA DEPO 
ÇÖZÜMLERİNDE 
YAŞANAN BOŞLUĞU 
DOLDURACAK 
Gıda lojistiğine ilişkin büyüme ve 
yatırım planlarınız neler?

Şunu belirtmek isterim ki soğuk 
zinciri çok önemsiyoruz. Geçtiğimiz yıl 
İstanbul’da şehir içi dağıtıma yönelik yeni 
bir soğuk hava deposu faaliyete geçirdik. 
Türkiye genelinde soğuk zincir depolama 
alanında eksiklik olduğunu gözlemliyoruz 
ve bu alana yatırım yapmayı bir gereklilik 
olarak görüyoruz. Ayrıca nakliye tarafında 

performans göstergeleriyle (KPI) uyum-
lu olarak, gıdanın formu bozulmadan 
ve soğuk zincir kırılmadan istenilen 
noktaya, istenilen zamanda teslimatları 
gerçekleştiriyoruz. Bütün bu süreci de 
az önce bahsettiğimiz gibi teknolojik 
altyapımızla uçtan uca takip ediyor ve 
izliyoruz.

Bu sayede iş ortaklarımıza zamanın-
da teslimat, optimize edilmiş süreçler, 
yüksek verimlilikle maliyet avantajı sağ-
lıyor; denetlenebilir süreç yönetimimizle 
güvenli ve konforlu bir lojistik hizmet 
sunuyoruz. 

YILDA 500 BİN TON GIDA 
HEBA OLUYOR!
Gıda lojistiğinde özellikle soğuk 
zincirin kırılmaması çok önemli. Siz 
bu süreci nasıl yönetiyorsunuz? 
Bu alana dönük geliştirdiğiniz 
teknolojik çözümler neler?

Gıda lojistiğinde kayıpların yaşan-
maması için öncelikle soğuk zincirin 
kırılmaması ve kontaminasyon riskinin 
önlenmesi hayati önem taşımaktadır. 

Maalesef ülkemizde standart dona-
nıma sahip olmayan araçlarla taşınan 
yıllık 500 bin ton gıda maddesi nihai 
tüketiciye ulaşmadan heba olmakta. 
Bu rakam ülke ekonomisi adına büyük 
bir kayıp. Gıdada soğuk zincir kırıldığı 
zaman ürünün formu komple bozulur 
ve artık geri döndürülemez hale gelir bu 
saatten sonra o mamulü imha etmekten 
başka şansınız kalmaz. Bu sebeplerle 
gıda lojistiği hata toleransının minimum 
seviyelerde olduğu bir lojistik operas-
yondur.

Akca Lojistik olarak hem depolama 
hem de taşımada bu kritik unsurlara 
büyük özen gösteriyoruz. Sahip olduğu-
muz nitelikli, fiziki ve teknolojik altyapı 
sayesinde bu süreci etkin bir şekilde 
yönetiyoruz.

Depo Yönetim Sistemi (WMS) ve 
Nakliye Yönetim Sistemi (TMS) ile 
tesislerimizde ve araçlarımızda ısı de-
recelerini takip ediyoruz. Bu sistemler, 

“Gıdanın 
formu bozulmadan 

ve soğuk zincir kırılmadan 
istenilen noktaya, istenilen 

zamanda teslimatları 
gerçekleştiriyoruz. Bütün bu süreci de 
teknolojik altyapımızla uçtan uca takip 

ediyor ve izliyoruz. Bu sayede iş 
ortaklarımıza zamanında teslimat, 

optimize edilmiş süreçler, 
yüksek verimlilikle maliyet 

avantajı sağlıyoruz.” 
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T
arladan sofraya tedarik zinciri, 
tarım-gıda tedarik zinciri olarak 
adlandırılmaktadır. Gıda ürünleri-
nin hammaddesini genelde tarım 

ürünleri oluşturmakta ve işlenmemiş gıda 
ürünleri olarak da adlandırılmaktadır. Tarım 
ürünlerinin oluşturulmasında ise tohum, 
fide, gübre, zirai ilaç, su, tarım makinaları ve 
ekipmanları gerekmektedir. Lojistik gider-
lerin satış gelirine oranı Tarım sektöründe 
yüzde 18, gıda sektöründe yüzde 13’tür. Bu 
oranlar genel ortalama olan yüzde 10’nun 
üzerindedir. Tarım sektöründe üretim çok 
parçalı olup küçük üreticiler vardır, ticaret 
kuralları net değildir, tüccar ve komisyoncu 
ağırlıklı bir ticaret yapısı vardır, tarımsal üre-
tim master planı net değildir, lojistik süreçler 
konsolidasyona ve planlamaya uygun değil-
dir. Arazi toplulaştırma (birleştirme) çabaları 
yeterli değildir. Yerine göre değişmekle 
beraber ortalama tarla büyüklükleri 5 dekar, 
kişi başına arazi 15 dönüm ve bir kişide 2-3 

Prof. Dr. Mehmet TANYAŞ
Maltepe Üniversitesi Uluslararası Ticaret ve 

Lojistik Yönetimi Bölüm Başkanı
Lojistik Derneği (LODER) Başkan Yardımcısı

“Tarım sektöründe planlanabilir, uygulanabilir ve uluslararası 
rekabet odaklı Tarım Master Planına, Yıllık Üretim – Tüketim Dengesi 
Odaklı Ürün Bazlı Üretim Planlarına, doğru modellenmiş ticaret 
yapısı ve işleyişine, bölgeye, ürüne, mevsimsel etkilere ve ihtiyaca 
özel bütünleştirilmiş lojistik hizmetlere, ATP Konvansiyonu’na uygun 
mevzuat, uygulama, denetim ve diğer gerekli yapısal reformlara 
gereksinim vardır. Tarım ve gıda sektörlerinin tedarik zinciri yönetimi 
yaklaşımı ile yeniden yapılandırılması artık zorunluluktur.” 

tarla payı olup bu büyüklükler ile verimli ve 
ekonomik tarım yapmak mümkün değildir. 
Toplulaştırılmış 5 bin dekarlık bir araziyi 10 
traktör ile işlemek mümkün iken, aynı büyük-
lükteki parçalı bir yapıda traktör sayısı 200’e 
kadar çıkabilmektedir. Ayrıca toplulaştırılmış 
yapılarda ekipman yatırımına dayalı modern 
tarım yapılabilmekte, iyi tarım uygulamaları 
gerçekleştirilebilmekte, ortak satınalma ve 
satış gücüne sahip olunabilmektedir. 

ZİNCİRİN YENİDEN YAPILANDIRIL-
MASI GEREKİYOR 

Tarım ürünleri fiyatlarındaki enflasyon, 
gıda ürünleri fiyatlarını doğrudan etkilemek-
tedir. Bu durum da Tüketici Fiyatları Endeksi-
ni (TÜFE) etkilemektedir. TCMB’nin verilerine 
göre enflasyon sepetinde gıda ve alkolsüz 
ürünlerin payı yaklaşık yüzde 25’tir. Yıllık 
enflasyon oranında, gıda fiyatlarının bu kadar 
etkili olması tarımsal gıda zincirinin önemini 
ortaya koymaktadır. Tarımsal ürünlerdeki 

TARIM-GIDA 
TEDARiK ZiNCiRi YÖNETiMi
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zincirinin herhangi bir aşamasında kırılmış 
soğuk zinciri kırılmış gıda, güvenli gıda 
olarak nitelendirilmez. Ülkemizin biran 
önce üretim yeri, cins ve ölçü bazlı ürün ve 
kap standardizasyonunun oluşturulması 
ve soğuk tedarik zinciri yönetiminin bu 
standartlara göre kurulması gerekmektedir. 

Ürünlerde bozulmaya neden olan 
su kaybı kendini pörsüme ve buruşma 
şeklinde göstermekte olup, birçok meyve 
ve sebzede yüzde 4-5’lik bir ağırlık kaybı 
bile görülebilmektedir. Su kaybı depola-
ma koşullarında yüzde 90 ve üzerindeki 
bağıl nemli ortamda azalır ve pazara 
daha kaliteli bir ürün sunmanızı sağlar. 
Sıcaklık değişimleri ve hijyenik olmayan 
koşullar, mikro organizmaların üremesi-
ne, ürünlerin fiziksel, duyusal, kimyasal 
yapılarının bozulmasına neden olur. Bu 
nedenle soğuk zincirin üretimden tüketime 
kadar tüm aşamalarda kırılmaması ve tüm 
operasyonun hijyenik şartlarda yapılması 
gerekmektedir. Bu noktada ambalaj, depo, 
taşıma araç/kasa özellikleri (hijyen ve 
ortam koşulları) ile ilgili personeli eğitimi 
ve bilinçlendirilmesi son derece önemlidir. 
Ürünlerin özelliğine göre, tüm personelinin 
düzenli periyodik eğitimlerden geçirilmesi 
ve eğitimlerin kayıt altına alınması gerek-
mektedir. Tüm görev unvanlarına göre 
görev tanımları hazırlanmalı, anlatılmalı, 
imza karşılığında teslim edilmeli ve süreç-
ler sürekli iyileştirilmelidir

TAŞIMA ARAÇLARI
Alınan ürünlerin ısı derecesi ölçülmeli 

ve kayıt altına alınmalı, araca mal yükle-
meden önce ön soğutma yapılmalı, araca 
yüklenen ürün standart sıcaklığında taşın-
malı, ürünler, etrafında hava sirkülasyonu 
rahat yapılabilecek şekilde yerleştirilmeli, 
ürünler kasa veya paletler ile araç tabanın-
dan uzaklaştırılmalı, araç içinde kontrolsüz 
hareketini önleyen ayraçlar kullanılmalı, 
araçlar gereksinime göre çok rejim (-18/-25 
derece;donuk, 0/+4 derece;soğuk, +8/+18 
derece serin) özelliğine sahip olmalı ve 
gerekirse araç içi ısı perdeleri takılmalıdır. 
Mal yüksekliği, üfleme havasını engel-
lememeli ve evaporatör emişi ürün ile 
kapatılmamalı, ürünlerin satış noktasına 
taşınması esnasında çok kısa sürede boşalt-
ma yapılmalıdır. Bu noktada araç arkasına 
takılan kuyruk asansörleri (hidrolik lift) 
ve rulotlar (tekerlekli kafesler) önerilebilir. 
Araç soğutucularının düzenli bakımı ve 
kalibrasyonu yapılmalı, araç içi ısı cihazı ve 

kayıplara uğramaktadır. Araştırmalar kayıp-
ların ortalama yüzde 15 ila 50’yi bulduğunu 
ortaya koymaktadır. Bu kayıba sofrada veya 
tüketim yerinde oluşan atıklar dahil değildir. 
Dolayısıyla kayıp yüzde 40’a kadar yüksele-
bilmektedir. Bu açıdan bakıldığında demek ki 
yediğimiz meyve-sebze için neredeyse iki kat 
daha fazla ödeme yapmaktayız. Bu kayıp sa-
dece ürün telefinden kaynaklanan kayıptır. En 
az yüzde 70 civarındaki kayıt dışılıktan kay-
naklanan mali kayıplar bunun dışında olup 
bu konu yazımız kapsamı dışındadır. Benzer 
şekilde don gibi olumsuz iklim şartları nede-
niyle oluşan üretim süreci kayıpları, uygun 
fiyat oluşmaması kaynaklı tarlada kalan ürün 
kayıpları ile ihracatta kabul edilmeyen ürün-
lerden kaynaklanan kayıplara bu yazımızda 
değinmeyeceğiz.

Paketleme sırasındaki kayıplar; uygun 
olmayan ambalaj malzemeleri (büyüklüğü, 
delik sayısı, ısı iletkenliği, vd.), paketlemeciler-
den kaynaklanan kayıplar (elleçleme hataları, 
vd.), ürün seçme ve boylama hataları, paket-
leme ortam koşullarının (steril ortam, yetersiz 
havalandırma ve soğutma vb.) uygun olma-
masıdır. Nakliye sırasındaki kayıplar; uygun 
olmayan araç yükleme ve boşaltma yöntem-
leri, ürünlerin araç içinde kontrolsüz hareketi, 
taşıma aracının ürüne uygun havalandırma, 
nem ve sıcaklık koşullarına sahip olmaması, 
yüklemeden önce soğutma yapılmaması, 
uygun olmayan ürünlerin karışık olarak taşın-
ması (etilen üreten elma ile etilen üretmeyen 
muz gibi meyveler gibi), araç sürücüsünden 
kaynaklanan kayıplardır. 

SOĞUK ZİNCİR LOJİSTİĞİ
Zincirin her aşamasında risk vardır. Bu 

risk hem gıda güvenliği hem de kayıplar 
açısından söz konusudur. “İnsan sağlığını 
doğrudan etkileyen gıda tedarik zincirindeki 

en önemli etmenlerden biri “Soğuk 
Zincir Lojistiği”dir. Tedarik 

tüketici fiyatları artışı, üretici fiyatlarının çok 
ötesinde seyretmektedir. Diğer bir deyişle 
üretici ürünü ucuza satarken tüketici aynı 
ürünü pahalı yemeğe devam etmektedir. 
Tarladan sofraya fiyatlar birkaç kat arttığı bir 
zincir bulunmaktadır. Bu zincirin yeniden 
yapılandırılması gerekmektedir. Üreticinin 
ürününü tüketiciye doğrudan ulaştırmasının 
yolu bulunmalıdır. Güçlü kooperatifçilik, 
etkin planlama ve denetim ile verimli pazar-
lama ve lojistik ile bu sağlanabilir mi? Bence 
evet.

Tarım ürünleri kapsamında yaş meyve-
sebze ürünlerini ele alırsak tarladan/seralar-
dan alınan ürünler üretici/tüketici hallerinde 
satışa sunulmakta veya perakende zincir iş-
letmeleri, sanayici ya da ihracatçı tarafından 
alınmaktadır. Ürünler toptancı hallerinde 
semt pazarcılarına, manavlara, yiyecek/içe-
cek işletmelerine satılmakta ve sonunda bu 
işletmeler yoluyla tüketicilere ulaşmaktadır. 
En uzun dağıtım kanalı “üretici-toplayıcı-ko-
misyoncu (üretim yerinde)-nakliyeci-toptancı 
komisyoncu (tüketim yerinde)-depo (bekle-
tilecek ise)-perakendeci-tüketici” şeklindedir. 
Bu uzun süreç hem kaybı hem maliyetleri 
artırmakta hem de ürün kalitesini düşürmek-
tedir. İstanbul hallerine gelen 1 kamyonluk 
ürünü ortalama 8 araç dağıtmaktadır. Meyve 
ve sebze ürünleri, tarım ürünleri ihracatı 
içinde yaklaşık yüzde 25’lik paya (yaklaşık 2 
milyar dolar) sahip olup tarıma dayalı sanayi 
üretiminin (konserve, salça, meyve suyu, 
dondurulmuş gıda, vd.) önemli girdi mad-
delerinden biridir. Burada sadece meyve ve 
sebze tedarik zinciri açıklanmıştır. Meyve ve 
sebzenin sanayi üretim sürecine dayalı teda-
rik zinciri farklı bir yol izlemektedir. Sonuç 
olarak gıda üretimi ve dağıtımı kapsamlı 
bir tedarik zincirine sahiptir. Zincirin her 
aşamasında gıda güvenliğinin sağlanması ve 
kayıpların önlenmesi gerekmektedir. 

TARLADAN SOFRAYA KAYIP ORANI 
YÜZDE 40’LARA ÇIKIYOR 

Ülkemizde yaş sebze ve meyveler, 
tarladan sofraya ulaşıncaya kadar önemli 

“Ülkemizin biran önce üretim yeri, cins ve ölçü bazlı ürün ve kap 
standardizasyonunun oluşturulması ve soğuk tedarik zinciri 

yönetiminin bu standartlara göre kurulması gerekmektedir.” 
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boyalı- galvanizli sacdan kaplamalı, köşe 
birleşimlerinde bakteri oluşumları izolasyon 
ve aksesuarlarla önlenmiş, arası izolasyon 
malzemesi (poliüretan vb.) dolgu yapılmış 
kaplama türünde olmalıdır.

Doğru soğutma kapasitesi ve lojistik 
açıdan uygum oda büyüklüklerinin seçilmesi 
gerekir. Farklı bir gerekçe yok ise genelde 
oda büyüklüklerinin 80 – 120 ton alabilecek 
büyüklükte tasarlanması; nem ve ısı kont-
rolünün daha iyi sağlanarak enerji tasarrufu 
kazandıracaktır (büyük odalarda kısmi ola-
rak satış olduğu durumlarda yarı kapasite 
ile gereksiz enerji sarfiyatının önüne geçil-
melidir). Soğutma yapılırken doğru soğuk 
oda depo hesaplarının yapılmaması, kaliteyi 
ikinci planda bırakarak doğru ve gerekli 
malzemenin kullanılmaması ve soğutma 
sisteminin çalışmasını sağlayan otomasyon 
sisteminin doğru tasarlanamaması nedeniyle 
maalesef ciddi enerji kayıpları yaşanmakta-
dır. Depo soğutucularının düzenli bakımı ve 
kalibrasyonu yapılmalı, deponun temizlik ve 
pest kontrolu sağlanmalıdır.

KALİTE YÖNETİM SİSTEMİ
Soğuk hava depolarında mal kabulü, de-

poya yerleştirme, sevkiyat için toplama, depo 
içi taşıma, ekipmanların kullanımı, ürün ha-
zırlama ve paketleme, araç yükleme, güven-
lik vd. süreçler ile ilgili olarak Kalite Yönetim 
Standartlarına uygun prosedür ve talimatlar 
hazırlanmalı ve zamanında güncellenmelidir. 
“ISO 22000:2005 Gıda Güvenliği Yönetim 
Sistemleri-Gıda Zincirindeki Tüm Kuruluşlar 
İçin Şartlar” adı ile uluslararası bir HACCP 
Yönetim Sistemi Standardı olarak 1 Eylül 
2005 tarihinde yayımlanmıştır. ISO 22000 
Standardı’nın temel yaklaşımı, tüketicinin 
gıda kaynaklı hastalıklara maruz kalmaması 
için geliştirilmiş, gıda zinciri içerisindeki tüm 
prosesleri altyapı, personel ve ekipman gibi 
tüm etkileyenleriyle birlikte kontrol altında 
tutan önleyici bir sistemin kuruluşlarda uy-
gulanmasıdır. Gıda zincirine doğrudan veya 
dolaylı biçimde dahil olan tüm kuruluşlar 
tarafından bu belge alınmalıdır. 

Gıda perakendecileri ve toptancıları 
kendi özel marka etiketli ürünlerinin tedarik-
çilerini gıda güvenliği yönünden bağımsız 
denetçi kuruluşlar tarafından denetimlerini 
sağlamak üzere IFS (International Food Stan-
dart) standardını geliştirmiştir. IFS Lojistik 
ise, IFS tarafından 2006 yılında yayınlan-
mıştır.  Gıda ve gıda ürünlerinin tüm lojistik 
faaliyetlerinin; taşıma, depolama, dağıtım, 

kablolar doğru yere konmalı ve çekilmelidir. 
Depo ve araçların temizlik ve pest kontrolu 
sağlanmalıdır. Araç kasası ile soğutucu bir 
bütündür. Birinin iyi olması, diğerinin zayıf 
olması ısı kaybına neden olur. Araç kasaları-
nın yalıtımı önemlidir ve termal kameralar ile 
periyodik olarak kontrol edilmeli, ısı kaybına 
neden olan etmenler ortadan kaldırılmalıdır. 
Araçlardaki sıcaklık sürekli ölçülmeli,  uzak-
tan izlenmeli, gerektiğinde müdahalede bulu-
nulabilmeli ve kayıt altına alınmalıdır.

SOĞUK HAVA DEPOLARI
Soğuk hava depoları, ısı izolasyonu ve bu-

har difüzyonu (geçirgenliği) yalıtım standart-
lara uygun atmosfer (dış sıcaklığın değişimine 
bağlı olarak değişen) kontrollü yapılmalıdır. 
Mal kabul ve hazırlama alanları ile rampa-
larda ısı derece kaybına engel olacak şekilde 
serin odalar (cool dock) ve körükler olmalıdır. 
İş sürecine uygun kapı türleri (flap çarpma 
kapı, otomatik sürgülü kapı, hızlı geçiş ka-
pıları vd.) kullanılmalıdır. Birim alana istifle-
nebilecek gıda yükü (ton/m2) standartlarına 
uyulmalıdır. Soğutma sisteminde dünya ozon 
tabakasına zararı olan freon türevi akışkan 
kullanımından vazgeçilmelidir. Soğuk depo 
ve odalarda sıcaklık ve nem kontrolü, gıda 
maddesinin türüne göre ayarlanacak şekilde 
ve otomatik (elektronik) kontrollü olmalıdır. 
Gereksinime göre birbirinden bağımsız kul-
lanılabilen soğutma ve dondurma odaları 
olmalı, ısının homojen dağılımı sağlanmalıdır. 
Soğuk depolar çabuk ve kolay temizlenebile-
cek alt yapıya uygun yapılmalıdır. Ayrıca çok 
daha tasarruflu ve uzun ömürlü LED ampul 
kullanımına geçilmelidir.

Soğuk hava depoları uzaktan izlenebil-
meli ve böylece acil müdahaleler yapılmalıdır. 
Aksi halde bir oda dolusu ürün heba olabilir. 
Bu amaçla depolarda sürekli ölçüm, izleme 
ve ikaz sistemi kurulması gerekmektedir. 
Depolarda ürün saklama ile ilgili standartların 
oluşturulması ve yetkili kuruluşlarca takibi, 
izlenmesi ve kontrolü ile geçmişe dönük ra-
porlanması gerekir. Depoların sıcaklık, nem 
ve enerji verimliliklerinin (elektrik harcama-
larının kontrolü) takibi son derece önemli bir 
konudur. Isı ve nem derece düşmesi halinde 
uyarı ve müdahale sistemleri devreye gir-
melidir. Ayrıca kayıtlar saklanması ve analizi 
yapılmalıdır. Veri değişimlerinin izlenmesi 
önceden önlem alma olanağı sağlayacaktır. 

Hijyen açısından soğuk odaların tavan 
ve tabanları PANEL türü olması gerekir. 
Paneller Gıda Güvenliği Prensiplerine göre 

yükleme- boşaltma vb. gıda zincirinde 
kontrolünü sağlamak için oluşturulmuştur. 
Soğuk, sıcak veya dondurulmuş ürünlerinin 
karayolu, demiryolu ve deniz taşımacılık 
aracılık ile sevk edilmesi sırasındaki faaliyet-
leri kapsar. 1998 yılında İngiliz Perakende-
ciler Birliği (British Retail Consortium-BRC) 
tarafından oluşturulan standart tedarikçilerin 
dikkatini, ürün güvenliği ile ilgili konulara 
çevirmek için oluşturulmuştur. BRC Depo-
lama ve Dağıtım Standardı (BRC-Storage & 
Distribution) ise ürünlerin taşıması ve depo-
lamasını gerçekleştiren kuruluşların uyması 
gereken gereklilikleri açıklayan standarttır.

Türkiye Bozulabilir Gıda Maddelerinin 
Uluslararası Taşımacılığı ve Bu Taşımacılık 
Faaliyetinde Kullanılacak Özel Ekipmana 
İlişkin Anlaşmaya (ATP Konvansiyonu) iliş-
kin mevzuat 10 Mayıs 2012 tarihinde Resmi 
Gazete’de yayınlanarak yürürlüğe girmiştir. 
ATP, Uluslararası uygulaması bozulabilir 
gıda maddelerin taşıması sırasında saklama 
koşullarının iyileştirilmesini ve koşulların 
iyileştirilmesinin, bozulabilir gıda ticaretinin 
gelişmesini teşvik etmek üzere; taşınması 
gereken gıda ürünlerini listelemekte, bu 
ürünlerin taşınabilecekleri ısı derecelerini ve 
standartlara uyulması için ilgili ekipmanlara 
yapılması gereken testleri belirtmekte, stan-
dartlara uygun ekipmanlara sertifika sağla-
yan bir sistem kurulmasını sağlamaktadır.

Ülkemiz halen ATP konvansiyonuna 
uyum sağlayacak düzeyde değildir. Araç ka-
saları genelde standart dışı ve denetimi yok 
gibidir. ATP standartlarına göre, bir denetim 
yapılsa normlara uymayan çok sayıda araç 
olduğu görülecektir. Bazı belgeler yeni yeni 
verilmektedir. 

Sonuç olarak; tarım sektöründe planla-
nabilir, uygulanabilir ve uluslararası rekabet 
odaklı Tarım Master Planına, Yıllık Üretim 
– Tüketim Dengesi Odaklı Ürün Bazlı Üretim 
Planlarına, doğru modellenmiş ticaret yapısı 
ve işleyişine (üreticiden tüketiciye), bölgeye, 
ürüne, mevsimsel etkilere ve ihtiyaca özel 
bütünleştirilmiş lojistik hizmetlere, ATP 
Konvansiyonu’na uygun mevzuat, uygula-
ma, denetim ve diğer gerekli yapısal reform-
lara (arazi toplulaştırma, teşvikler/destekler 
v.b.) gereksinim vardır. Tarım ve gıda sektör-
lerinin tedarik zinciri yönetimi yaklaşımı ile 
yeniden yapılandırılması artık zorunluluktur. 

“Ülkemiz halen ATP konvansiyonuna uyum sağlayacak düzeyde 
değildir. Araç kasaları genelde standart dışı ve denetimi yok gibidir. ATP 
standartlarına göre, bir denetim yapılsa normlara uymayan çok sayıda 

araç olduğu görülecektir. Bazı belgeler yeni yeni verilmektedir.”



S
ürdürülebilirlik, son 20 yıldaki gelişmeler göstermiştir 
ki vazgeçilmez ve gittikçe büyüyen bir satış kanalı 
olmuştur. Sürdürülebilirlik, çevresel, ekonomik ve 
sosyal boyutlarıyla gelecekteki yaşamsal ihtiyaçların 

karşılayabilme kapasitesini koruyarak, mevcut ihtiyaçların 
karşılamayı hedefler. E-ticaret lojistiğinde sürdürülebilirlik, 
çevresel etkilerin azaltılması, maliyetlerin düşürülmesi ve sosyal 
sorumlulukların yerine getirilmesi açısından büyük önem taşır.

Lojistikte Yeşil Dönüşüm: Lojistik süreçlerin çevre dostu 
bir şekilde yürütülmesini sağlar. Bu, yakıt tüketiminin ve karbon 
emisyonlarının azaltılması, enerji verimliliğinin artırılması ve atık 
yönetiminin iyileştirilmesi gibi yöntemlerle sağlanabilir. Elektrikli 
ve hibrit araçların kullanımı, rota optimizasyonu ve yeşil depo 
yönetimi, yeşil lojistiğin önemli unsurlarıdır.

Enerji Yönetimi: Depolama ve taşıma süreçlerinin her 
adımında enerji verimliliğini süreçlere dahil ederek maliyetleri 
düşürerek işletmenin karbon ayakizinin önüne geçilmesinin 
sağlanması. 

Sarf yönetimi: E-ticaret işletmeleri, ambalaj malzemelerinin 
ve diğer atıkların yönetiminde sürdürülebilir yaklaşımlar 
benimsemelidir. Geri dönüştürülebilir ve biyolojik olarak 
parçalanabilir ambalaj malzemelerinin kullanımı, atık miktarını 
önemli ölçüde azaltabilir.

Tedarik Zincirinde Verimlilik: Tedarik zincirinde yer alan 
tüm paydaşların çevresel ve sosyal sorumluluklara uygun hareket 
etmesi, sürdürülebilirlik için kritik öneme sahiptir. Tedarikçilerin 
sürdürülebilir üretim yöntemleri kullanmaları, adil çalışma 
koşulları sağlamaları ve çevre dostu malzemeler tercih etmeleri, 
sürdürülebilir tedarik zincirinin temel taşlarını oluşturur. Yakın bir 
gelecekte tedarik zincirindeki tüm paydaşlardan sürdürülebilirlik 
raporları ve bu raporlarda yer alan verilerin akredite kurumlar 
tarafından onanmış olması aranacaktır.

Dijitalleşme ve Otomasyon: Hızla gelişen teknoloji 
sadece yazılım değil konvansiyonel alanlarda önemli 
değişimler oluşturmaktadır. Buna otomasyon ve robotları 
örnek gösterebiliriz. Yapay zeka ve diğer yenilikçi teknolojiler, 
e-ticaret lojistiğinde sürdürülebilirlik sağlamak için kullanılabilir. 
Örneğin, depo yönetiminde kullanılan robotlar ve otomatik 
sistemler, enerji verimliliğini artırabilir ve insan kaynaklı hataları 
azaltabilir. Ayrıca, rota optimizasyonu sağlayan yazılımlar, taşıma 
süreçlerinde yakıt tüketimini ve karbon salınımını azaltabilir.

SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK AŞAMALARI 
Elektrikli Araçlar: Teslimatlarda elektrikli araçların kullanımı, 

fosil yakıt tüketimini ve karbon emisyonlarını önemli ölçüde 

azaltabilir. Elektrikli araçlar, şehir içi dağıtımda özellikle etkili 
olur ve şirketlerin rekabet gücünü artırarak geleceğe hazırlar.

Yazılımlar: Rota optimizasyonu sağlayan yazılımlar, lojistik 
süreçlerde yakıt tüketimini ve karbon salınımını azaltmak 
için kullanılabilir. Bu yazılımlar, en kısa ve en verimli yolları 
belirleyerek teslimat sürelerini kısaltır ve maliyetleri düşürür.

Dijital Evraklar: Kağıt kullanımını azaltmak için dijital 
fatura ve belge sistemlerine geçiş, sürdürülebilirlik hedeflerine 
ulaşmada önemli bir adımdır. Dijital belgeler, aynı zamanda 
veri güvenliğini artırır ve iş süreçlerini hızlandırır.

Re-cycle Ambalajlar: Çevre dostu, geri dönüştürülebilir 
ambalaj malzemelerinin kullanımı, atık miktarını azaltarak 
sürdürülebilirliğe katkı sağlar. Bu malzemeler, doğada daha 
hızlı çözünür ve çevresel etkileri minimize eder.

Depolar: Enerji verimliliği yüksek, çevre dostu depolar, 
sürdürülebilir e-ticaret lojistiği için kritik öneme sahiptir. 
Güneş enerjisi panelleri, enerji tasarruflu aydınlatma sistemleri 
ve atık yönetim sistemleri, yeşil depo uygulamalarının 
örneklerindendir.

Gelecekte, e-ticaret lojistiği ve sürdürülebilirlik alanında 
daha fazla yenilik ve gelişme beklenmektedir. Özellikle yapay 
zeka ve otomasyon teknolojilerinin ilerlemesi, lojistik süreçlerin 
daha verimli ve çevre dostu hale gelmesini sağlayacaktır. 
Ayrıca, müşterilerin sürdürülebilir ürünlere ve hizmetlere 
olan talebi arttıkça, işletmelerin de bu yönde adımlar atması 
kaçınılmaz olacaktır.

Sürdürülebilirlik, sadece çevresel etkileri azaltmakla kalmaz, 
aynı zamanda işletmelerin maliyetlerini düşürmelerine ve 
rekabet avantajı elde etmelerine yardımcı olur. Bu nedenle, 
e-ticaret işletmeleri, sürdürülebilirlik stratejilerini geliştirirken 
hem kısa vadeli hem de uzun vadeli hedeflerini göz önünde 
bulundurmalıdır.

Sonuç olarak, e-ticaret lojistiği ve sürdürülebilirlik, günümüz 
dünyasında büyük bir öneme sahiptir. Şirketler lojistik 
süreçlerini daha verimli hale getirerek ve sürdürülebilirlik 
stratejileri benimseyerek hem çevresel etkilerini azaltabilir 
hem de müşteri memnuniyetini artırabilir. Gelecekte, yenilikçi 
teknolojilerin ve yeşil lojistik uygulamalarının yaygınlaşmasıyla, 
karbon ayak izi oluşturma konusunda negatif görünümü olan 
e-ticaret lojistiğinde sürdürülebilirlik daha da önemli hale 
gelecektir. Bu nedenle bu alanda sürekli olarak kendilerini 
geliştirmeleri ve yenilikçi çözümler arayışı sürekli olmalıdır.

Daha iyi bir dünya ve gelecek için yeşil ve sürdürülebilir 
lojistik ile kalın…

Lojistik ve Tedarik Zinciri 
Profesyoneli

Lojistik Gündem SEYHAN GÜLHAN

E-TİCARET LOJİSTİĞİNDE 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK
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9. EKONOMİ ve LOJİSTİK ZİRVESİ

E
konomi dünyası, kamu ve lojistik 
sektörünü buluşturan Ekonomi ve 
Lojistik Zirvesi’nin dokuzuncusu, 
12-13 Haziran’da İstanbul’da 

gerçekleştirildi. “Lojistikte bütünsel yaklaşım 
ve yapay zeka” mottosuyla gerçekleştirilen 
9. Ekonomi ve Lojistik Zirvesi’nde lojistik 

süreçlerde entegrasyon, dijitalleşme, 
sürdürülebilirlik, bölgesel ve küresel 
krizlerin gölgesinde Türkiye’nin karayolu, 
havayolu, denizyolu ve demiryolu 
taşımacılığında yakaladığı fırsatlar, AB Yeşil 
Mutabakatı gibi farklı konularda 10 ayrı 
panel düzenlendi. Kimya, otomotiv, tekstil, 
sağlık, gıda ve e-ticaret gibi ekonominin 
lokomotif sektörlerinden Türkiye’nin 
önde gelen şirketlerinin tedarik zinciri 

yöneticilerinin katılımıyla 
sektörel oturumlar 
gerçekleştirildi. 

Açılış programı 
UTA Lojistik Dergisi 
Genel Yayın Yönetmeni 
Cem Kaçmaz’ın zirve 
hakkında verdiği bilgi-
lerle başladı. Lojistik sek-
törünün artık bütünsel bir 
bakış açısıyla el alınması 
gerektiğini ifade eden Kaç-
maz, her taşıma modunun 
aynı değerde ele alınarak 
planlama yapılmasının öne-
mine vurgu yaptı.

EKONOMEKONOMii  veve LOJ LOJiiSTSTiiKK
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12 – 13 Haziran 
2024’te düzenlenen 
9. Ekonomi ve Lojistik 
Zirvesi’nde, tedarik 
zinciri yönetiminde 
büyük dönüşümlere 
yol açacak lojistikte 
bütünsel yaklaşım ve 
yapay zeka gündeme 
taşındı. 16 oturumda, 
48 konuşmacının 
yer aldığı zirvede, 
küresel ve bölgesel 
krizlerin Türkiye için 
yarattığı fırsatlar, 
yeşil dönüşümün 
yol haritası, 
sınırda karbon 
düzenlemesi, 
dijitalleşme ve 
yapay zekanın 
lojistiğe entegre 
edilebilmesinin 
önemine dikkat 
çekildi. 

Cem Kaçmaz
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Zirvede gerçekleştirilen Türkiye Yüzyılı ve Lojistik Sektörü başlıklı Dernek Başkanları oturumunda; 
dünyada ve Türkiye’de lojistik sektörünün nereye evrildiği, Türkiye lojistik sektörünün yeniden yapılanma 

süreci tartışıldı. FIATA Başkanı ve Genel Transport CEO’su Turgut Erkeskin’in moderatörlüğünü yaptığı 
bu oturuma; DEİK Lojistik İş Konseyi Başkanı Barış Dillioğlu, UND Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 

Murat Baykara ve UTİKAD Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Ayşem Ulusoy katıldı.

Z
irvenin açılış konuşmasını 
yapan FIATA Başkanı ve 
Genel Transport CEO’su 
Turgut Erkeskin, ajandalara 

mutlaka alınması gereken lojistikte 
bütünsel yaklaşım ve yapay zekanın 
şirketlerin başarısında en temel unsur 
haline geleceğini söyledi. Lojistikte 
bütünsel yaklaşımın, süreçlerin ve 
tedarik zincirinin her bir bileşenin 
entegrasyonunu ve birbiriyle uyumlu 
şekilde çalışmasını amaçladığını 
vurgulayan Erkeskin, “Bütünsel 
yaklaşımın bize sunduğu avantajlar; 
sistemsel düşünce yapısı içinde tüm 
tedarik zinciri ve lojistik süreçlerinin 
birbirlerine bağlı olduğunu dikkate 
alarak entegre bir planlama yapmak, 
talep tahmini, stok yönetimi, taşıma 
ve depo yönetimi gibi süreçlerin 
koordinasyonu sağlamak, kaynakların 
etkin kullanımı, süreçlerin optimize 
edilmesi, çevreye duyarlı yapıların 
bulunması, beraberinde atakların 
azaltılması ve döngüsel ekonominin 
sağlanması olarak karşımıza çıkıyor. 
Tabi böyle bir girift yapı kurulurken, 
koordinasyon ve iletişim kritik öneme 
haiz unsurlar. Tüm sistemlerde 
ve süreçlerde etkin bir birlikte 
çalışılabilirliği nasıl sağlayabileceğimizi 
değerlendiriyoruz. Interoperability en 

kritik konulardan bir tanesi.” 
Erkeskin, yapay zekanın bütünsel 

yaklaşıma ulaşmada çok değerli bir imkan 
olduğunu söyledi. Sektörde talep tahmini, 
müşteri hizmetleri, rota ve depo optimi-
zasyonu gibi alanlarda kullanıldığını ifade 
eden Erkeskin, şunları aktardı: “Yapay 
zekanın verdiği imkanlara bakıldığında 
belki de en önemlisi her aşamada talep 
tahminin yapılması. Müşteri taleplerini 
daha doğru tahmin etmek, stok ve kapasi-

YENİ REKABET ALANI BÜTÜNSEL 
YAKLAŞIM VE YAPAY ZEKA OLACAK  

Turgut Erkeskin - FIATA Başkanı ve Genel Transport CEO’su

te yönetimini optimize etmeyi sağlıyor. 
Yine yapay zeka haftalık günlük, hatta 
saatlik optimizasyonlar ile taşıma yolla-
rını değiştirerek maliyetleri düşürmek ve 
teslimat sürelerini kısaltmak, boş dönüş-
leri azaltmak ve bu sayede verimliliği 
artırmak, filo optimizasyonu sağlamak 
mümkün. Otonom araçlar ve robotlar 
kullanarak depo içi operasyonları ve 
teslimat süreçleri otomatikleştirilebiliyor. 
Yapay zeka ve bütünsel yaklaşımı buluş-
turmamız ve entegre etmemiz lazım.”  

Yapay zeka kullanımında farklı 
sistemlerden gelen verilerin entegre 
edilmesinin ve bütünsel analizlerinin 
yapılmasının çok önemli olduğunu ifade 
eden Turgut Erkeskin, “Veri güvenliği 
de en kritik unsulardan bir tanesi. Ve-
rinin sahipliği, güvenliği, korunması 
üzerinde titizlikle durulması gereken 
konular. Siber güvenlik her aşamada 
şirketlerimizin yumuşak karnı” dedi. 
Nesnelerin interneti, büyük veri, block-
chain teknolojilerinin entegrasyonunun 
gelecekteki yeniliklerin başında geldiğini 
aktaran Erkeskin, “Bu alanda yapılacak 
yatırımlar sektörde rekabet avantajı 
sağlamak için kritik rol oynayacak. Bu 
nedenle işletmelerimizin dijital teknoloji-
leri benimsemeleri ve süreçlerine entegre 
etmeleri gelecekteki başarıları için hayati 
önem arz ediyor” diye konuştu.

Murat Baykara Barış DillioğluAyşem Ulusoy
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U
TİKAD Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Ayşem 
Ulusoy, Türkiye’nin coğrafi 
olarak iyi bir noktada ama aynı 

zamanda komşuları düşünüldüğünde 
bir ateşin ortasında olduğunu söyledi ve 
şunları aktardı: “Sağdan ve soldan esen 
rüzgarlardan en fazla etkilenen ülkelerden 
birisiyiz. 4 saatlik uçuş mesafesinde 67 
ülke ve 1.4 milyar insana ulaşma gibi bir 
lüksümüz var. 8 trilyon doların üzerinde 
bir ticaret hacminden söz ediyoruz. Bu 
anlamda kabiliyetimiz çok yüksek. Ancak 
bu dönemde değişik zorluklar yaşıyoruz. 
2024 dünya ve ülkemiz açısından çok 
parlak gitmiyor. 2023’e baktığımızda 2024 
önlem alma, fırsatları değerlendirme, farklı 

şeyler söyleme, lojistiği uçtan uca değiştirme 
ve geliştirme yılı olarak görüyorum” dedi.

“Hem rota problemi hem alternatif 
güzergah sorunları yaşıyoruz. Vize so-
runuyla karşılaşıyoruz. Maliyetler ciddi 
şekilde artmış durumda” diyen Ayşem 
Ulusoy, şunları aktardı: “Biz bir ürün sat-
mıyoruz, elimizdeki tek ürün hizmet. Bu 
ürünün nasıl altının doldurulacağı, efektif 
çalıştırılabileceği, küresel piyasalarda nasıl 
farlılık yaratılabileceği bunu konuşmamız 
lazım. Çözülmeyecek problemlere çok kafa 
yormamalıyız. Yeni icatlar çıkarıp, dijital 
dönüşüme geçmeliyiz.” 

Yapay zekanın ve dijitalleşenin daha 
fazla kullanılması ile önemli avantajlar elde 
edilebileceğini söyleyen Ulusoy, Türkiye’nin 

D
EİK Lojistik İş Konseyi Başkanı 
Barış Dillioğlu, denizyolu 
taşımacılığında yaşanan navlun 
fiyatlarındaki değişimleri 

değerlendirerek, Türkiye’nin bu noktadaki 
avantaj ve dezavantajları hakkında 
görüşlerini paylaştı. Dillioğlu, “Bu 
dönemde navlunlar açısından beklenmedik 
birçok pozisyon oldu. Pandemi sonrası 
navlunlar yavaş yavaş düşüyordu ancak 
Kızıldeniz’deki kriz ile yeniden yükselişe 
geçti. Rotalar uzadı, çevresel problemler 
ve sigorta şirketlerinin zorlukları ortaya 

LOJİSTİKTE İCATLAR ÇIKARIP 
DİJİTAL DÖNÜŞÜME GEÇMELİYİZ

Ayşem Ulusoy - UTİKAD Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı

NAVLUN KRİZİ TÜRKİYE İÇİN AVANTAJA DÖNÜŞTÜ  
Barış Dillioğlu - DEİK Lojistik İş Konseyi Başkanı

teknoloji kullanımında çok da geride 
olmadığını vurgulayarak, yapay zekanın; 
finansta, filo yönetiminde, operasyon-
larda, insan kaynaklarında kullanılması 
gerektiğini söyledi. “En büyük problem-
lerden biri, bölgesel lojistik planlaması 
yapmamamızdır” diyen Ulusoy, konuş-
masını şöyle sürdürdü: “Bölgesel çalışma-
lar yapıp, dijital planlamalar ortaya çıkar-
malıyız. Ağaca değil, ormana bakmamız 
gereken bir dönem yaşıyoruz. Çok fazla 
çözümsüz problemler uğraşarak ilgi 
odağını dağıtırsak, elimize gelen fırsatları 
kaçıracağız. Bölgesel lojistik planlamalar 
yapmamız, yapay zekayı entegre lojistikte 
nasıl kullanacağımıza bakmalıyız. Kollek-
tif çözümler için bir araya gelmeliyiz.” 

dönemde Uzakdoğu ile Latin Amerika ara-
sındaki navlunlar 6 bin dolar seviyelerindey-
ken, Türkiye ile Latin Amerika ülkeleri ara-
sında 500 dolara kadar düşen navlun fiyatı 
var. LATAM dediğimiz bu bölge ihracatta 
Mısır ve Türkiye’ye dönmüş durumda.” 
Kızıldeniz probleminin hemen çözüleceğini 
düşünmeyen Dillioğlu, “Şu anda yine bir 
boş konteyner krizi yaşanıyor. Vergilerden 
doğan sıkışıklık devam edecek ve yıl sonuna 
kadar navlunlar bu seviyede gidecek. 20’lik 
konteyner üretimi gittikçe azalıyor. Çin, 
yoğun bir şekilde 40’lık konteyner üretiyor. 
Bu Türkiye için dezavantaj, çünkü ihraç 
yüklerimizi genelde 20’lik konteynerle yapı-
yoruz. Son 15 yılda Türkiye, dünyaya nasıl 
bakacağını öğrendi. İyi yoldayız ama eksik-
lerimizin giderilmesi lazım. Maliyetlerimiz 
Avrupa seviyesinin de üzerine çıktı. Ülkede-
ki ihracatçı sayısının mutlaka artması lazım. 
Dijitalleşme çok önemli” dedi. Armatörlerin 
şu anda maliyetlerini hesaplayamadığını 
belirten Dillioğlu, yapay zeka işin içine gir-
diğinde gereksiz işlerle uğraşmak zorunda 
kalınmayacağını vurguladı.   

çıktı. Kızıldeniz’den geçen yükler için 
güvenlik evet önemli bir konu ancak geminin 
bir saldırıya maruz kalması sonrasında 
oluşacak çevresel kirlilik çok daha büyük 
bir risk oluşturuyor. Şu anda Türkiye’nin en 
büyük sorunu çevresel cezalardır. Bunlar 
dünya ortalamasının çok üzerindedir. Bu 
da, sigorta maliyetlerini çok yükseltiyor ve 
yabancı gemilerin ülkemizi rotalarından 
çıkarmalarına neden oluyor. Çevresel cezalar 
açısından, tonaja ve kirletmeye bakmadan 
uygulanan bir fiyat politikası var bunun 
düzeltilmesi gerekiyor” dedi.  

Navlunların yükselişini tetikleyen bir 
diğer etkenin ise ABD’nin Çin’den ithal edilen 
birçok ürüne yönelik 1 Ağustos’tan itibaren 
yürürlüğe koyacağı ek vergiler olduğunu 
belirten Barış Dillioğlu, şunları aktardı: “Bu 
arz-talep dengesini değiştirdi. 2024’ün ilk altı 
ayında dünyada ekonomi gerilerken, kon-
teynerde ayda yüzde 11’lik bir artış yaşandı. 
Özellikle Latin Amerika’da inanılmaz derece-
de büyüme ve hareketlilik var. Bu da navlun 
piyasasını oraya çevirdi. Yükselen navlunlar 
ülkemiz açısından bir avantaja dönüştü. Bu Turgut Erkeskin
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U
ND Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Murat Baykara, 
Türkiye’nin lojistik ülke olarak 
önemine vurgu yaptı. Türkiye’nin 

Avrupa-Kafkasya-Orta Asya-Asya ve 
Ortadoğu bölgeleri arasındaki ticaretin ve 
ortak tedarik zincirlerinin kesintisiz işleyişi 
ve sürdürülebilirliği için son derece kritik 
bir transit güzergah ve kavşak konumunda 
olduğunu söyleyen Baykara, “Ülkemizin kilit 
konumda olduğu Uluslararası Hazar Geçişli 
Orta Koridor, Zengezur Koridoru ve Kalkınma 
Yolu gibi koridorların etkinleştirilmesi için 
de kamu-özel sektör-STK’lar olarak etkin 
bir işbirliği ve ticari diplomasi çerçevesinde 
hareket etmemiz gerekiyor” dedi.  Ulaştırma 
koridorları için Türkiye’nin önemine işaret 
eden Baykara, Türkiye’nin konumunu 
güçlendirmesi için, batı-doğu-güney ve 
Karadeniz sınır kapılarından geçecek olan 
muazzam yük trafiğinin kolay ve gereğince 
hızlı akışını sağlanması gerektiğine vurguladı. 

Taşımaların kolaylaşması ve Türkiye’nin transit 
konumunun güçlenmesi için lojistik eko-
sistemin oluşturulması gerektiğine dikkat çeken 
Baykara, şunları aktardı: “Türkiye olarak bu 
uluslararası taşımacılık koridorları üzerinden 
parçası olduğumuz veya olmaya gayret 
ettiğimiz uluslararası tedarik zincirlerinin 
etkinliğini ve rekabet gücünü artırmak için 
acilen harekete geçmemiz gerekiyor. Ülkemiz 
üzerinden gerçekleşen transit taşımacılığın 
kolaylaştırılacağı; tüm taşıma türlerinin birbirini 
destekler şekilde geliştirileceği; mevzuat 
iyileştirmeleri ve yatırım destekleri aracılığıyla 
lojistik sektörü firmalarının ve sektöre yönelik 
yatırımların daha etkin şekilde destekleneceği 
bir lojistik eko-sistemi yaratmamız gerekiyor. 
En öncelikli olarak, ülkemizin özellikle Batı 
ve Doğu sınır kapılarında halen yaşanmakta 
olan uzun beklemelerin ve yoğunlukların 
azaltılması, sınır geçişlerimizin hızlandırılması 
ve etkinleştirilmesini sağlamamız gerekiyor.” 

Murat Baykara, Türkiye’nin lojistik ko-

numunun güçlenmesi için kısa sürede atılması 
gereken bazı adımları ise şöyle sıraladı: “Gümrük 
ve sınır geçiş süreçlerinin dijitalleştirilmesi ve 
otomasyonun yaygın kullanılması. e-TIR, e-CMR, 
e-geçiş belgesi gibi dijital uygulamaların, Ortak 
Kapı, Tek Durak Noktası gibi uygulamaların hızla 
hayata geçirilmesi. Gümrük ve sınır işlemlerinin 
7/24 sistematiğiyle yürütülebilir hale getirilmesi ve 
basitleştirilmesi, gümrük mevzuatı ve taşımacılık-
la alakalı mevzuatın AB ve uluslararası standartlar 
ile uyumlaştırılarak yeniden düzenlenmesi, yerel 
iç gümrüklerin kullanımının artırılması, gümrük-
lerin farklı kurumlarla entegrasyonunun sağ-
lanması. Ulaştırma Elektronik Takip ve Denetim 
Sistemi’nin entegrasyonunun sağlanması. Özel-
likle Türkiye-AB sınır kapılarındaki beklemelerin 
AB’nin küresel geçit projesi fonlarından da destek 
alınarak sağlanacak yatırım destekleriyle azaltıl-
ması. Transit taşımacılığın geliştirilmesi amacıyla 
fiziki altyapılarındaki eksiklerinin giderilmesi. İn-
termodal ve kombine taşımacılık uygulamalarının 
en hızlı şekilde geliştirilmesi ve etkinleştirilmesi. ”

LOJİSTİK EKO-SİSTEMİ OLUŞTURMALIYIZ
Murat Baykara - UND Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı

C
EVA Lojistik Satış ve İş Geliştirme 
Başkan Yardımcısı Murat 
Karadağ, “Yapay Zeka ile 
Lojistiğin Dönüşümü” başlıklı 

özel sunumunda yapay zekanın denizyolu 
ve depolama alanlarında kullanımını anlattı. 
CMA CGM Group’un yaklaşık 620 gemiden 
oluşan filosu ile 5 kıtada 420’den fazla 
limana hizmet verdiğini söyleyen Karadağ, 
“Yapay zeka sayesinde bugün işlettiğimiz 
gemilerin konumunu görmekten daha 
fazlasını ulaşıyoruz. Gemilerin bulundukları 
konumdaki hava durumları önceden 
görebiliyor. Buna göre olası riskli bir durumda 
rota değişikliği yapılıyor. Geçmiş ve güncel 
bilgiler ile özellikle coğrafik olarak tehlikeli 
bölgelerde geçiş engelleniyor, ya da belli bir 
hız ile gidilmesi gerektiği uyarısı yapılabiliyor. 
Balinaların ve fokların dünyada nerede yoğun 
olduğu görebiliyor ve buna göre geminin 
hızı düşürülüyor. Yine emisyon ölçümlemesi 
yapılıyor. Akıntı hızı ölçümlenerek nasıl bir 
rota değişikliği yapılırsa emisyon azaltımı 
yapılabileceği görülebiliyor” dedi. 

Karadağ, kontrat lojistiği alanında de-
polarda otomasyon, sensör ve yapay zeka 

bileşenlerini yaygın bir şekilde kullandıklarını 
vurgulayarak, konuşmasını şöyle sürdürdü: 
“Çalışan ile işbirliği içinde olan robotlar kulla-
nıyoruz. Depo yönetim sistemimiz ve müşteri 
entegre bir yapay zeka programı bu. Bu sistem 
sayesinde getir götürü azaltıyoruz, çalışanları 
daha verimli kullanıyor ve otomasyona geçmiş 
oluyoruz. Müşteri hizmetlerine yönelik karşılaşı-
lan sorularda yapay zeka üzerinden cevaplama 
yöntemine geçilmiş durumda. Rota optimi-
zasyonunda da yapay zeka kullanıyoruz. Yeşil 
lojistik ile ilgili olarak fiyat, transit süre, karbon 
emisyon datalarını dikkate alarak müşterimiz 

hangi alanı maksimize etmek istiyorsa ona 
yönelik önerileriler sunuyoruz. Yine yapay 
zekayı kullanarak orijinal ekipman üreticileri 
için gecikme tahminlemesi yapabiliyoruz. 
Bu şekilde üretim hattını durdurmayacak 
alternatifler oluşturarak, tedarikçi değişimi ya 
da taşıma modunu değiştirmek gibi alternatif 
çözümler sunuyoruz.” 

Son süreçte satın almalarla büyüyen 
CMA CGM Group’un yapay zeka, sosyal 
sorumluluk projeleri ve sıfır emisyona yönelik 
ciddi adımlar attığını ifade eden Murat Kara-
dağ, sadece yapay zekaya ayrılan fonun 1,5 
milyar euronun üzerinde olduğunu söyledi. 
Karadağ, “Lojistik otomasyonu ve yapay 
zeka konusunda faaliyet gösteren startupları 
finansa ediyor. Yine global teknoloji sağlayan 
şirketlerle işbirliği yaparak kendi içinde seç-
tiği alanlarda yapay zekayı ve otomasyonu 
geliştirme projeleri yürütüyor. Bu çalışmalar, 
tahminleme, yeni çalışma modelleri, sürdü-
rülebilirlik lojistik ve veriden para kazanma 
olmak üzere dört ana sütün üzerine oturtul-
muş durumda. Üzerinde çalıştığımız projele-
rin bazıları çok yakında bitecek. Bazılarının ise 
çalışmaları sürüyor” dedi. 

CMA CGM’DEN YAPAY ZEKAYA 1,5 MİLYAR EURO’LUK YATIRIM FONU 
Murat Karadağ - CEVA Lojistik Satış ve İş Geliştirme Başkan Yardımcısı
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T
ransporeon Türkiye 
Direktörü Gökalp Kobe 
Ertuğrul, “BÜTÜNleşmeye 
Hazır mıyız? Lojistikte 

Interoperability ve Yapay Zeka” 
başlıklı özel bir sunum gerçekleştirdi. 
Bir metafor yaparak tedarik zincirini 
insan vücuduna benzeten Ertuğrul, 
şunları aktardı: “Bir kan dolaşımı gibi 
lojistikte de bütün organizasyonların 
her ürünü her noktaya sorunsuz 
şekilde 7-24 ulaştırılması gerekiyor. 
Bu büyük ekosistemin kalbi ve 
beyni lojistik ekipleri. Ancak şu 
anda yükselen müşteri beklentileri 
nedeniyle lojistik ekipleri büyük 
bir baskı altında. Çünkü A’dan B’ye 
yapılan bir işlem olan lojistik çok 
daha kompleks bir hale geldi. Elde 
yeteri kadar kaynak yok. Taşıma 
yapılırken, bunu en ucuz ve en hızlı 
şekilde yapmak gerekiyor. Lojistik 
sektöründe çalışanların emeğinin 
yüzde 80’i operasyonla geçiyor. 
Tekrar eden aynı sorunları çözmek 
lojistik ekipleri bağlamdan koparıyor. 
Verdiğim metaforu dönecek olursak 
organlar sürekli çalışma halinde 
ama organın verinin tamamına 
odaklanabilme kabiliyeti yok. Lojistik 

ekiplerinin de içinde bulunduğu durum 
budur.” 

Bugün kullanılan yazılımların ‘dünün’ 
sorununu çözüyor olabileceğini ancak 
günümüzdeki yüksek hıza, müşteri talep-
lerine ve büyük verinin işlenerek tedarik 
zincirinin senkronize bir şekilde çalışmasına 
karşılık veremediğini ifade eden Ertuğrul, 
“Lojistik sistemleri silolar halinde çalışıyor. 
Şirketler arasında ya da yazılımlar arasında 
bir işbirliği yok. Bütünsel bir yaklaşımla bu 
işlemleri yapabileceğimiz, verileri işletebile-
cek platformlara ihtiyacımız var. Yapay zeka 
aslında bu işin beyninde. Yani doğru karar-
lar verebilmemizi sağlayacak algoritmalar, 
data analizleri sunarak işleri daha verimli 
yapabilmemiz sağlayacak bir araç” diye 

konuştu. Ertuğrul, lojistik sektörünü 
gelecekte nelerin beklediğine ilişkin de 
öngörülerini şöyle paylaştı: “El değ-
meden yüklemeden teslimata kadar 
bütün süreçlerin otomatikleştirilmesi 
öngörülüyor. Ütopik gibi gelen bu ko-
nuların bazıları hayatımıza şimdiden 
girmiş durumda. Interoperability yani 
birbiriyle konuşan, çalışan, verim ya-
ratan teknolojik altyapılara ve sistem-
lere ihtiyacımız var. Yapay zeka insan-
ların yerini alacak mı? Bence kesinlikle 
öyle bir şey olmayacak. Ama yeni soru 
yapay zekayı ile yaratılan katma değe-
ri nasıl kullanacağız? Bunu düşünüp 
planlamalıyız.” Transporeon’un nakli-
yeci seçiminden sipariş ve evrak yö-
netimine, teslimat ve ödemeye kadar 
tüm süreçleri gerçek zamanlı bilgilerle 
otomatikleştirdiğini belirten Ertuğrul, 
sundukları hizmetler hakkında detaylı 
bilgeler verdi. Ertuğrul, “Sistemimiz 
Avrupa’da dev organizasyonlar ta-
rafında kullanılıyor. Bunu 1,5 yıldır 
kullanan bir iş ortağımız lojistik satın 
alma operasyonlarında yüzde 12 ora-
nında bir tasarruf sağlamış durumda. 
Aynı zamanda nakliyeciler tarafından 
en çok tercih edilen bir müşteri konu-
muna yükseldi” dedi.  

BİRLİKTE ÇALIŞABİLEN SİSTEMLERE İHTİYACIMIZ VAR  
Gökalp Kobe Ertuğrul - Transporeon Türkiye Direktörü
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U
ND İcra Kurulu Başkanı Alper 
Özel, karayolu sektörünün 
pandemi krizini başarıyla 
yöneterek çıktığını söyledi. 

Ancak bu dönemde yaşanan vize 
engeli krizini sektörün yönetmekte 
zorlandığını vurgulayan Özel, “Şu 
anda iş insanından öğrencisine, 
sanatçısından tır sürücüsüne kadar 
her kesime vize engeli var. Avrupalılar 
biz engellemiyoruz, Türkiye’ye karşı 
bir tavrımız yok; başvurular çok arttı, 
eleman sayımız yetersiz gibi bahaneler 
sunsa da Türkiye’ye karşı bir yaptırım 
söz konusu. Çünkü iki kere iki dört eder. 
Şüphelendiğin bir insana vize vermeme 

konusunda imtina edersin ama yıllardır 
Avrupa’ya giden bir insana ret vermek ya 
da 5 yıllık vizesi olana 1 yıllık ya da üç aylık 
vize vermek art niyet göstergesidir. Vize 
sorunu sektörümüzün en büyük sorunudur. 
Bunu çözmek ve yönetmekte zorlanıyoruz” 
dedi.  

Sektörün bir diğer önemli sorunun sınır 
kapılarındaki engeller olduğunu vurgulaya-
na Özel, şunları aktardı: “Schengen’e girme-
siyle birlikte Bulgaristan vize kontrollerini 
sıklaştırdı, bu da sınır kapısının performan-
sını etkiliyor. Etrafımızda savaşlar var. Açık 
olan Orta Koridor var. Burada da sınır kapı-
larının etkin yönetiminde birtakım zorluklar 
yaşanıyor. Sarp Sınır kapımız çok yoğun 

bir kapı. Geçişler artsa da kuyrukları 
eksiltmeye yetmiyor. Diğer sınırlarda 
da aynı sorun yaşanıyor. Bütün bunları 
çözebilecek bir mekanizmaya ihtiyaç 
var. Bu tablo ihracatımızı da etkiliyor. 
Sadece Türkiye’yi değil, Avrupa’yı 
da etkiliyor. Avrupalı dostlarımız da 
söylüyoruz, ‘sizde kaybediyorsunuz.’ 
Ama şu an gördüğüm kadarıyla Av-
rupa-Türkiye müzakerelerinde ekono-
mik endişeler ön planda tutulmuyor. 
Avrupa’nın çok daha farklı endişeleri 
var, çok daha farklı konuları ön planda 
tutuyor. Avantaj ve fırsatlar var ancak 
bunu değerlendirme konusunda çok 
da hızlı hareket etmiyoruz.”

VİZE KRİZİNİ YÖNETMEKTE ZORLANIYORUZ
Alper Özel - UND İcra Kurulu Başkanı

Mete TırmanCüneyt Yüksel Alper Özel Sinan Türel

Konsped Genel Müdürü Mete 
Tırman’ın moderatörlüğünde 

gerçekleştirilen Bölgesel Krizlerin 
Lojistik Sektörüne Etkileri oturumda 

Orient Express Yönetim Kurulu 
Başkanı Cüneyt Yüksel, Lima 

Lojistik Yönetim Kurulu Üyesi ve 
Kurucu Ortağı Sinan Türel ve UND 

İcra Kurulu Başkanı Alper Özel 
Türkiye’nin hangi avantajlarla öne 

çıkabileceği tartışıldı. 

Mete Tırman; bu dönemde lojistik 
sektörünü etkileyen birçok kriz 
olduğunu ancak en önemlerden 
bir tanesinin İstanbul’da beklenen 
deprem olduğunu söyledi. Bu 
doğal afetin sektörün ve ülkenin 
en büyük krizi olacağına dikkat 
çeken Tırman, sektör derneklerinin 
bu konuya gündemde tutması ve 
çözüm yollarının tartışılması 
gerektiğini aktardı.
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ihracat yapabilecekten, ABD ve AB bize 
yaptırım ve baskı uyguluyor. Buna 
meslek örgütleri karşı ses çıkarmalılar. 
Bu ülkemizin hayati çıkarlarına aykırıdır. 
İran bizim komşumuz. Ancak bu ülkeyle 
de ticaret yapamıyoruz” dedi.  Yüksel, 
Türkiye’nin dünyada zengin insan kaynağı 
ve iş insanının esnek yapısıyla önemli 
avantaja sahip olduğunu söyledi. Yüksel, 
“Türk iş insanları dünyanın her yerinde her 
sorunun üstesinden gelebilecek düşünce 
yapısı ve zekası var. Emperyalist savaş ve 

finans çetelerin kontrolündeki yapay 
zeka ile biz bir adım öne geçemeyiz. 
Yapay zeka değil, insan zekası bizim için 
çok önemli” diye konuştu. Yüksel, Kızıl 
Deniz ve Süveyş Kanalı’ndan yaşanan 
krize yönelik olarak Suudi Arabistan 
ve Mısır ile işbirliği içinde yeni Ro-Ro 
hatlarının kurulmasının önemine dikkat 
çekti. Yüksel, “Kara ile gidemediğimiz 
coğrafyaya Ro-Ro ile denizden 
ulaşabiliriz. Ro-Ro hatları kurmadan 
krize çözüm bulamayız” dedi. 

ÇÖZÜMÜN YOLU RO-RO HATLARI  
Cüneyt Yüksel - Orient Express Yönetim Kurulu Başkanı

O
rient Express Yönetim 
Kurulu Başkanı Cüneyt 
Yüksel kriz dönemlerinde 
silah ve mühimmat 

lojistiği hizmeti sunanların karlı işler 
yaptığını söyledi. Savaşın lojistik 
sektörüne etkilerine değinen Yüksel, 
“Yaptırımlara rağmen Amerikan 
şirketleri ve bankaları Rusya ile 
serbest ticaret yapıyorlar. Rusya bizim 
komşumuz, şu anda ihracatımıza 
ihtiyacı var. Biz milyarlarca dolarlık 

L
ima Lojistik Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Kurucu Ortağı 
Sinan Türel, Süveyş Krizi’nin 
lojistik hizmet alan şirketleri 

ve bunun sonucu olarak da forwarder 
firmalarını nasıl etkilediğine dikkat 
çekti. Jeopolitik krizler karşısında 
lojistik sektörünün yapacağı tek 
şeyin sürece adaptasyon olduğunu 
belirten Türel, şunları aktardı: “Bu 
dönemde gündemde olan konu 
Süveyş Kanalı sorunu. Şirketimizin 
ana faaliyet alanı olmasa da uzayan 
transit süreler, maliyet artışları, 
ekipman sıkıntıları, sigorta ve 
emisyon artışları, güvenlik problemi 

gibi büyük sorunlar var bu herkesten 
önce müşterilerimizi mağdur ediyor. Kriz 
nedeniyle taşıma modlarında değişimler 
yaşanıyor. Navlun fiyatlarının 1500 
dolardan 8000 dolarlara çıkmasını bir tarafa 
bırakalım, malların bir kısmı havayoluna 
hatta charter uçuşlarına kayıyor. Bu da 
müşterilerimizin maliyetlerini oldukça 
artırıyor. Bu durum karlılık noktasında 
forwarderlar için avantajlı gibi görüne bilir 
ancak kesinlikle müşteri düşünüldüğünde 
sürdürülebilir bir durum değil. Çünkü 
müşterimiz pazar kaybediyor, para 
kazanamıyorlar. Türkiye’de ayrıca yerel 
maliyetler de artmış durumda. Bu noktada 
tahsilat problemleri ve bunun sonucu olarak 

finansal güçlükler karşımıza çıkıyor. 
Alternatif geçiş yollarının üretilmesi 
gerekiyor. Demiryolu taşımacılığının 
ve Orta Koridor’un hareketlendirilmesi 
gibi alınabilecek birçok önemler var. 
Krizlerin çözümüyle ilgili sektör 
olarak farklı çözümlere, farklı taşıma 
modlarına, farklı rotalara, denenmemiş 
şeylere ihtiyaç var. Şu anda Süveyş 
kanalından bir armatörümüz 
geçiyor. Bu çok riskli, bu riski nasıl 
yönetiyorlar. Ama müşteri bunu tercih 
ediyor. Alternatif başka çözümler var 
mı ona bakmak lazım. Krizle ilgili 
birçok fırsat var. Forwarderlar olarak 
bunu değerlendirmeliyiz.”

YENİ ÇÖZÜMLER VE ROTALAR ÜRETMELİYİZ
Sinan Türel - Lima Lojistik Yönetim Kurulu Üyesi ve Kurucu Ortağı
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T
icaret Bakanlığı İstanbul 
Gümrük ve Dış Ticaret Bölge 
Müdür Yardımcısı Ruken 
Mermer, Ticaret Bakanlığı 

olarak gümrüklerin dijitalleşmesi ve 
rekabetin kolaylaştırılması konusunda 
dünyaya entegre olacak işler 
gerçekleştirildiğini söyledi. 180 belgenin 
Tek Pencere Sistemine alındığını 
vurgulayan Mermer, “Konteynerleri 
kayıt altına aldık. Limanlardaki eşya 
ve konteynerleri takip için liman Tek 
Pencere Sistemini kurduk. Tüm kamu 
kurumlarına yapılan işlemlerin tek 
bir veri tabanında girilerek beyanda 
bulunulmasını ve yapılan işlemin 
sistemden görülmesini sağladık. Serbest 
bölgeler elektronik teminat sistemi, 
hızlı kargolar için basitleştirilmemiş 
gümrük beyannamesi gibi sistemlerle 
tüm paydaşlarımızla elektronik 
entegrasyonlar sağladık. Bugün 
gümrük alanında birbiriyle entegre 
50’den fazla yazılımla hizmet 
veriyoruz” dedi. 

Önümüzdeki süreçte farklı projeler-
le gümrüklerde dijitalleşmeyi daha da 

artırmayı ve işlem sürelerini kısaltmayı he-
deflediklerini vurguladı. Mermer, bununla 
ilgili yürütülen projeler hakkında şu bilgileri 
verdi: “Öncelikle Bilge Gümrük Platformu 
projemiz var. Bu projeyle bilgi sisteminde 
elektronik uygulamaları daha kullanıcı dos-
tu hale getiriyoruz. Bu çalışmanın tamam-
lanmasıyla ithalat, ihracat ve transit işlemle-
rinde kullanılan programlar tek bir platform 
çatısı altında birleştirilecek. Tüm paydaşlar 
tek bir elektronik erişim noktası üzerinden 
beyanda bulunabilecekler. Böylece beyan-
name süreçleri önemli ölçüde kısalacak. Bu 
platforma e-devlet sisteminden ulaşılacak ve 
mobil cihazlarla takip edilecek. 

Bir diğer projemiz ihracat zinciri pro-
jesi. İhracat işlemleriyle ilgili tüm gümrük 
ve lojistik süreçlerinin blok zincir altyapısı 
kullanılarak tüm paydaşlar tarafından elekt-
ronik ortamda tek bir ekrandan yürütülmesi 
ve izlenebilmesi sağlanacak. 

Havayolu işlemlerinin dijitalleşmesi pro-
jemiz var. Bu kapsamında havayolu beyan 
ve eklerinin, varış çıkış bildirimi onaylarının, 
geçici depolama işlemlerinin elektronik 
ortamda yapılması ve tüm süreçlerin pay-
daşlarca takip edilmesini sağlayacağız. 

Denizyolunda hayata geçirdiğimiz 
Liman Tek Pencere Sistemine benzer bir 
şekilde demiryolu gümrük işlemlerinde 
de Tek Pencere Sistemini geliştirmek 
için çalışıyoruz. Bu projeyle demiryolu 
işlemlerinde farklı kurumlar için ticaret 
erbabından istenilen bilgiler tek bir platfor-
ma sunulacak. Bu sayede farklı kurumlar 
tarafından yapılan kontrolleri tek bir çatı 
altında toplayacağız. 

Türkiye 2012 yılından beri ortak tran-
sit sisteminin bir parçası. NCTS’in (Yeni 
Bilgisayarlı Transit Sistemi) yeni ve güç-
lendirilmiş revizyonu olan Faz 5 üzerinde 
çalışıyoruz. Yıl sonuna kadar NCTS Faz 5’e 
geçmeyi planlıyoruz. Kağıtsız gümrük uy-
gulamalarının ithalat işlemleri için de ha-
yata geçirilmesine yönelik çalışmalarımız 
devam ediyor. Dünya Bankası tarafından 
2023 yılında açıklanan lojistik performans 
endeksinde 38. sıraya yükseldik. Hedefi-
miz bu sıralamayı daha yukarılara taşı-
mak.” Mermer ayrıca şehrin ortasında ka-
lan ve kapasite yetmediği için verimli çalış-
mayan Erenköy Gümrük Müdürlüğü’nün 
başka bir yere taşınmasına yönelik çalışma 
yürütüldüğünü açıkladı. 

GÜMRÜKLERDE ENTEGRE BİR SİSTEM YARATILIYOR 
Ruken Mermer – Ticaret Bakanlığı İstanbul Gümrük ve Dış Ticaret Bölge Müdür Yardımcısı

Moderatörlüğünü Reibel Taşımacılık Genel Müdürü Arif Badur’un yaptığı 
“Lojistikte Global Oyuncu Olma Hedefindeki Türkiye’nin Yol Haritası” oturumuna 

Ticaret Bakanlığı İstanbul Gümrük ve Dış Ticaret Bölge Müdür Yardımcısı 
Ruken Mermer, UND Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı ve Talay Logistics CEO’su 

Onur Talay ve C2L Kurucu Ortağı Turhan Özen konuşmacı olarak katıldı. 

Onur Talay Turhan Özen
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Arif BadurRuken Mermer

C
2L Kurucu Ortağı Turhan 
Özen, rakamlarla Türkiye’nin 
global oyuncu olabilme 
kaslarının ne kadar güçlü 

olduğuna vurgu yaptı. Dünya 
dış ticaretinin emtia hareketinde 
ürün bedelinin 24 trilyon dolar 
olduğuna dikkat çeken Özen, “Bu 
bedelden 10 trilyon dolarının ağırlık 
merkezi Türkiye’dir. Biz biraz 
geriden geliyoruz. Coğrafya kaderse 
Türkiye’nin lehine bir kaderdir. Bu 
hareketten maksimum payı alabilmek 
için altyapı yatırımları yapmak gerekir. 
Türkiye, havayolu açısından bunu 
yerine getirdi diyebiliriz. Kritik olan 

U
ND Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı ve Talay Logistics 
CEO’su Onur Talay, Türkiye 
lojistik sektöründen global 

oyuncular çıkarmak için neler yapı-
labileceğine dikkat çekti. “Türkiye’de 
neden bir global şirket çıkmadı? diye 
sorulabilir” diyen Talay, sözlerini 
şöyle sürdürdü: “Global lojistik dev-
lerinin çoğunun satın almalar yoluyla 
büyüdüğünü görüyoruz. Türkiye’de 
de küçük küçük satın almalar gerçek-
leşti. Ama Türkiye’de güven ortamı-
nın tam olarak oluşmaması bu satın 
almaların gerçekleşmesini engelledi. 
Avrupa’da sistem, net bir şekilde ka-

transit kargolardaki rejimin çok daha 
kolaylaştırılmış hale getirilmesidir. Serbest 
bölge uygulamalarının offline ve online 
depolarla limanlara entegre bir şekilde 
yapılması gerekir” dedi. 

Dünyanın çok hızlı değiştiğine dikkat 
çeken Özen, “Lojistik süreçleri ayrı uz-
manlık gerektiren aşamalara sahip. Değer 
zinciri açısından çok bölünmüş bir yapı. 
Fırsat haline gelen bu bölünmüş yapının 
tek bir gövdeden hizmet almaya dönüşme-
sidir. Örneğin hava kargoda birçok aşama 
var. Bunların optimizasyonunu yapmak 
için dijital entegrasyona ihtiyaç duyuluyor. 
Bilgiye sahip olan firmanın karşısında olan 
organizatör bunların tamamını yapabilir. 

nunlarla korunuyor. Dünyadaki en güzel 
örnek DSV’dir. DFDS ile 10 yıl karayolu 
faaliyetleri yapmaması konusunda anlaştı. 
DFDS de anlaşmaya uydu. 10 yılın sonun-
da da daha güçlü bir şekilde, karayoluna 
yeniden döndü. Türk şirketleri finansmana 
erişmede sorunlar yaşıyor. Yeterli desteği 
alamıyorlar. Finans kuruluşları, sektörü 
riskli görüyor olabilir. Oysa biz ülkenin 
ihracatını destekliyoruz.

Türkiye’de global bir şirket olmaya en 
fazla Ekol Lojistik yaklaştı. Yıllık cirosu 700 
milyon Euro’lara ulaştı. Global rakiplere 
bakarsak milyar dolarlardan söz etmek 
gerekir. En büyük şirketimiz dahi bir 
global oyuncunun cirosunun dörtte birine 

Türkiye’deki lojistik girişimciler için belli 
bilgiyi yönetecek entegrasyonlar oluş-
turabilir. O zaman güç sizde olur. Bunu 
yapanlar çok ciddi cirolara ulaşabilir. 
Rekabetin yoğun olduğu yerlere odak-
lanmaktansa rekabetin nereye gideceği-
ne odaklanmak gerekir” diye konuştu. 

Türkish Cargo’nun transit tonaj 
olarak yüzde 70, hizmet olarak yüzde 
80’lere yakın bir geliri olduğunu hatır-
latan Özen, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Transit taşımacılığın herhangi bir mod-
da yaratacağı ölçek çok ciddi bir verim-
lilik sağlar. Türkiye’de yüzde 10 pazar 
payına sahip olacağınıza Çin’de yüzde 
yarım pazar payı kazanın.” 

yaklaşamıyor. Yine global rakiplerimi-
ze baktığımızda devlet desteğiyle uzun 
vadeli inanılmaz kredilere ulaştıklarını 
görüyoruz. Özkaynakla bir yere kadar 
gidebilirsiniz. Bugün istediğiniz kre-
diye ancak yurt dışından bulabiliyor-
sunuz. Krediye ulaşmak da çok pahalı 
hale geliyor. Şirketlerimiz satın almalar 
konusunda çok iştahlı ama finansman 
sorunun aşmamız çok zor. 

Doğru insan kaynağına ulaşmak 
çok önemli. Bir satın alma yapacaksanız 
doğru firmaları seçmelisiniz. Hizmet 
çeşitliliğini artırmalıyız. Büyümede ben 
her şeyi yaparım demek yerine, hedef 
odaklı gitmek en doğru kriterdir.”

COĞRAFYA KADERSE, BU TÜRKİYE’NİN LEHİNE BİR KADERDİR 
Turhan Özen - C2L Co-Founder

DEVLET DESTEĞİYLE GLOBAL OYUNCULAR YARATABİLİRİZ
Onur Talay - UND Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı ve Talay Logistics CEO’su
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P
wC Tedarik Hizmetleri Lideri ve 
Şirket Ortağı Dr. İsmail Karakış, 
yaptıkları bağlantılı ve otonom 
tedarik zinciri ekosistemleri 

2025 araştırmasına ilişkin bilgiler verdi. 
Lojistiğin son dönemde bir bütün olarak 
optimize edildiğini belirten Karakış, 
araştırmaya göre lojistiğin harcamalar 
içinde en yüksek kalem olduğunu, bunun 
önümüzdeki beş yılda da süreceğini 
söyledi. Lojistikten sonra en fazla harcama 
yapılan alanın IT olduğunu vurgulayan 
Karakış, “Dijitalleşmenin etkisiyle bütün 
fonksiyonlarda bu alana harcamanın 
arttığını görüyoruz. Araştırmaya göre, 
lojistik maliyetlerinin yönetimi için 
dijitalleşemeye yapılan yatırım, tedarik 
zincirinin diğer fonksiyonlarının 
dijitalleşmesine yapılan yatırımlardan daha 
büyük bir etkiyle geri dönüyor. Yaklaşık bu 

C
.H. Robinson Türkiye Direktörü 
Batuhan İncirkuş, 1905 yılında 
kurulan ve “dünyanın en 
güçlü tedarik zinciri platformu 

olma” vizyonu ile faaliyetlerini sürdüren 
C.H.Robinson’un dijitalleşmeyi odağına 
koyan dijital bir lojistik firması olduğunu 
söyledi. Yılda 19 milyonu aşkın yük taşıması 
gerçekleştirdiklerini aktaran İncirkuş şöle 
devam etti: “Bütün nakliye süreçlerinin 
A’dan Z’ye kontrolünü dijital ortamda 

etkinin yüzde 50 civarında olduğunu tahmin 
ediyoruz. Lojistik maliyetlerinizi çok hızlı 
bir şekilde dijitalleştirme yöntemiyle yüzde 
50’ye kadar aşağıya çekebilirsiniz. Lojistik 
ölçek ekonomisine dayanan bir alan. Ölçek 
büyüdükçe bu etki daha da büyüyor. Örneğin 
şirketiniz yaklaşık 5 milyar dolar ciroya 
sahipse bu etki yaklaşık 1.8 katına çıkıyor” 
dedi. 

“Dijital şampiyon olmak için doğru tek-
nolojileri adapte ve entegre etmek gerekiyor” 
diyen Karakış, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Dijital şampiyon dediğimiz şirketlerin yüzde 
88’i nakliye yönetim sistemleri ya da entegre 
dijital lojistik pazar yerleriyle doğrudan bağ-
lantılı çalışıyor. Yüzde 74’ü WMS (depo yöne-
tim sistemi) sistemlerine sahip. Yüzde 78’i ise 
lojistik sistemlerini müşteri yönetim sistemiyle 
(CRM) entegre etmiş durumda. Yani gerçek-
ten bağlantılı, otonom ve ekosisteme doğru 

yönetiyoruz. Tüm bu süreçlerde kendi 
yazılımımız olan ve onlarca farklı fonksiyonun 
el değmeden yönetilebildiği Navisphere 
teknoloji platformunu kullanıyoruz. Bu 
platform birçok dev şirketin global tedarik 
zinciri yönetimi için kullanılıyor. Bundan 10-
15 yıl önce mail kullanımı bu kadar yaygın 
değildi. Biz yükle ilgili bilgileri gümrüğe 
faks ile yapıyorduk. Ama teknoloji çok hızlı 
gelişiyor. Bugün birçok işlemi telefonumuz 
üzerinden yönetebiliyoruz. İleriye gideceksek, 

gidiyoruz. Yapay zeka olmazsa olmaz 
bir yetkinlik. Dijital şampiyonların yüzde 
70’inde yani (2020) her 10 şirketten 7 tane-
sinde bir yapay zeka uygulaması mevcut. 
Yapay zekanın artık karar destek gibi stra-
tejik süreçlerde kullanıldığını görüyoruz. 
Yapay zeka iş yapış şekillerini değiştirecek. 
Bunun için de hazırlık yapmak gerekiyor. 
İşlerin adetinden çok işlerin türü değişe-
cek. Lojistikte yapay zekanın kullanımını 
tetikleyen iki önemli unsur bulunuyor. Bi-
rincisi nakliye maliyetlerindeki sapmalara 
karşı öngörü oluşturmak ikinci ise, maliyet 
tahminleme. Ama lojistikte takip edilmesi, 
izlenmesi ve modelin geliştirilmesinde 
karar verme noktasında yapay zekanın gi-
decek yolu var. Yapay zekanın yapamadığı 
şey, konsorsiyum, sağlamak. Dünyada 
yaşanan krizleri konsorsiyumla çözebiliyo-
ruz. Yapay zeka bu noktada değil.”  

doğru planlama yapıp, doğru sorgulayıp, 
doğru yerde yer almamız gerekiyor. Firma 
olarak ihale fiyatlanması, müşteri fiyatlanması 
gibi birçok alanda yapay zekayı kullanıyoruz. 
Bizde yer alan 19 bin taşıma verisini doğru 
kullanıyoruz. Geçmiş ve bugünü kıyaslayarak 
bir fiyat analizi yapabiliyoruz. Yapay zekayı 
kullanıyoruz ancak insan faktörünü de asla 
göz ardı etmiyoruz. İş yapış şekilleri yeni bir 
sürece evriliyor, ancak bu dönemde yapay 
zekayı doğru kullanmamız gerekiyor.” 

GELİŞMİŞ SİSTEMLERE YAPILAN YATIRIMLAR KARŞILIĞINI VERİYOR 
Dr. İsmail Karakış - PwC Tedarik Hizmetleri Lideri ve Şirket Ortağı

YAPAY ZEKAYI DOĞRU KULLANMALIYIZ 
Batuhan İncirkuş - C.H. Robinson Türkiye Direktörü

DIŞYÖNDER Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Hakan Çınar moderatörlüğünde düzenlenen 
“Tedarik Zinciri ve Lojistikte Dijitalleşme: Fırsatlar, Sorunlar ve Çözümler” oturumuna 

konuşmacı olarak katılan PwC Tedarik Hizmetleri Lideri ve Şirket Ortağı Dr. İsmail 
Karakış ve C.H. Robinson Türkiye Direktörü Batuhan İncirkuş görüşlerini paylaştı. D

IŞYÖNDER 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Dr. Hakan 
Çınar, lojistik ve 

tedarik zinciri yönetiminin 
çok önemli olduğunu söyledi. 
Bu dominonun taşlarının 
uyum içinde gitmesi 
gerektiğini vurgulayan Çınar, 
“Siyasetin ticareti etkilediği 
bir dönedeyiz. Ticarete 
baktığımızda ise ona yön 
veren önemli dominoları 
var. Bunların bir tanesi 
gümrük yönetimi. İkinci ise 
lojistik. Lojistik gücünüzün, 
hızınızın, yarattığınız değer 
çok önemli” dedi. Batuhan Incirkuş Dr. Ismail Karakış Dr. Hakan Çınar
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Zirvenin ikinci gününde Konsped Genel Müdürü Mete Tırman’ın moderatörlüğünde 
gerçekleştirilen “AB Yeşil Mutabakatı ile Lojistik Sektörünü Hangi Dönüşümler 

Bekliyor? Sektörün Karbon Ayak İzi ve Yeşil Lojistiğe Uyumu İçin Neler Yapılması 
Gerekiyor, Sorunlar ve Çözümler Neler?” oturumuna AB Türkiye Delegasyonu 

Ulaştırma ve Afet Risk Yönetimi Program Yöneticisi Akif Türkel, DTD Yönetim 
Kurulu Başkanı Onur Küçükakdere ve West Line Global Lojistik Hizmetleri Genel 

Müdürü Fatih Şener konuşmacı olarak katıldı. 

D
TD Yönetim Kurulu 
Başkanı Onur Küçükakdere, 
demiryolu taşımacılığında 
yaşanan sorunlara ve 

dijitalleşme süreçlerine dikkat 
çekti. Demiryolu taşımacılığının 
Türkiye için çok önemli olduğunu 
vurgulayan Küçükakdere, “Ancak 
hala bu konuda yeteri kadar mesafe 
alamadık. Fosil yakıtlı bir araç ile fosil 
yakıtlı bir lokomotifin arasındaki 
karbon emisyon farklı 2 ila 4 kat 
arasında, fosil yakıtlı bir araçla aynı 
tonda elektrikli bir lokomotifin çektiği 
yük arasındaki emisyon farkı ise 6-7 
kat arasında değişiyor. Dolaysıyla 
lojistikte karbon emisyonunu 
azaltacaksak yöntemlerimizi 
değiştirip, ezberi bozmamız gerekiyor. 
Demiryolu da ezber bozmak için 
çok müsait bir sektör. Ama ben 
çevre ve sürdürülebilirlikle ilgili 
yaşayabileceğimiz sıkıntının yeteri 
kadar farkında olmadığımızı ya da 

görmezden geldiğimizi düşünüyorum. 
2024 yılının yarısına geldik, önümüzde 
2030 ve Paris Anlaşması var. Ama 
demiryolu ulaşım sistemimiz içinde 
yüzde 4 pay alıyor” dedi. 

“Demiryolu taşımacılığını tercih 
etmek için belli sebepler gerekiyor. 
Bunlar maliyet, hız, güvenirlilik ve ve-
rimlilik” diyen Küçükakdere, sektörün 
temel sorunlarına ilişkin şu değerlendir-
melerde bulundu: “Ancak 2 bin 500 ton 
taşıyabileceğimiz bir parkurda 1000 ton 
taşıma yapıyorsak burada verimsizlik söz 
konusu. Maliyete bakacak olursak altya-
pıda sıkıntılar var. Türkiye’nin 218 liman 
tesisi var. Sadece bunların yüzde 12’si 
demiryoluna bağlı. 380 tane organizas-
yon sanayi bölgesi var, bunların sadece 
3.3’ü demiryolu ile bağlantılı. Hal böyle 
olunca aktarmalar, ara taşımalar artıyor. 
Bunların hepsi ayrı bir emisyon yaratıyor. 
Dolaysıyla maliyet avantajını kaybedi-
yoruz. Demiryoluna çok ciddi altyapı 
yatırımları yapılıyor. Ancak taşımalar çift 

yönlü olmalı, tren işletme hızını 20 
km’nin üzerine çıkarmalıyız. Burada 
hız özeliğini kaybedince demiryolu 
romantik bir söylem olmaktan öteye 
gidemiyor. 

AB Yeşil Mutabakatıyla uyum 
için fosil yakıtlardan uzaklaşıp, al-
ternatif enerji kullanan araç ve ekip-
manlara yönelmeliyiz. Demiryolu 
için bu seçenek elektrikli gibi gözü-
küyor. Önümüzdeki zorluklardan 
biri de regülasyon ve standartların 
eksikliği. Yeterli yasal düzenlemeler 
yok. Bir diğer nokta teknoloji kullanı-
mın artırılması. Teknoloji kullanımı 
demiryolunda son derece az. Bugün 
filonun yüzde 60’ı 30 yaş üstü ekip-
manlar oluşuyor. Dijital dönüşümde-
ki yüksek maliyetler gelişmeyi engel-
leyen temel faktörlerden bir tanesi. 
Farkındalık ve eğitim eksikliği bir 
diğer önemli sorun. Bu nedenle çevre 
ve sürdürülebilirlik eğitim program-
larının içine dahil edilmeli.”

DEMİRYOLUYLA EZBERLERİ BOZABİLİRİZ 
Onur Küçükakdere - DTD Yönetim Kurulu Başkanı

Mete TırmanOnur KüçükakdereAkif Türkel
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W
est Line Global Lojistik 
Hizmetleri Genel Müdürü 
Fatih Şener, Sınırda 
Karbon Düzenlemesi’nin 

Türkiye’ye etkilerini değerlendirdi. 
Düzenlemeyle ilgili, ulusal karbon 
fiyatlandırma, emisyon ticaret sistemi 
ve karbon vergisi olmak üzere üç 
temel konun bulunduğunu belirten 
Şener, “Bunların Türkiye’de henüz 
altyapısı oluşturulmadı, görüşülüyor. 
Bu sistem ile AB bir yandan çevreye 
karşı duyarlılığını yerine getirirken, 
diğer yandan AB içindeki sektörleri 
korumak istiyor. Uygulamadan 
üreticiler de lojistikçiler de etkilenecek. 
AB güzergahları kısaltalım, emisyonu 
azaltalım diyor. Ancak Türk taşımacılar 
uygulanan engellemeler nedeniyle 
hem Avrupa içinde hem de sınırlarda 
dur-kalktan kaynaklı gereksiz emisyon 
üretiyor. Bu noktada dur-kalkı artıran 

A
B Türkiye Delegasyonu 
Ulaştırma ve Afet Risk Yönetimi 
Program Yöneticisi Akif Türkel, 
AB Yeşil Mutabakatı’nın 

ulaştırma sektörüne etkilerine ilişkin 
değerlendirmelerde bulundu. Mutabakat 
kapsamında AB’nin iklim, enerji, arazi 
kullanımı, ulaşım ve vergilendirme 
politikalarının 2030 yılına kadar %55 
emisyon azaltımı sağlanacak şekilde 
gözden geçirilmesi için “Fit for 55 (55’e 
Uyum)” mevzuat değişikliği paketinin 
2021’de yayınlandığını hatırlatan Akif 
Türkel, “Fit for 55 kapsamında birçok 
sektör birşeyler başardı. Bu alanda geride 
kalan iki sektör var; sanayi ve ulaştırma. 
Bu nedenle ulaştırma politikalarının 
yeniden ele alınması gerekiyor. Kara 
ulaştırılması için şuanda bir emisyon 
ticaret sistemi yok. Ama bu da gelecek. 
Türkiye ve AB’nin ortak noktası fosil 
yakıtlara bağlı olması. Yeşil Mutabakat 
dışa bağımlılığı azaltacak. Bu sistemin 

süreçlerin hızlandırması gerekiyor. 
Avrupa Otomotiv Üreticileri Derneği’ne 
rakamına göre AB topraklarında 6.2 
milyon orta ve ağır ticari araç var. 
Bunların yaş ortalaması 13. Oysa 
Avrupa’da dolaşan Türk araçlarının yaş 
ortalaması 2 ya da 3’tür. AB’nin bayrağa 
göre değil, araçların çevre duyarlılığına 
göre teşvik edici uygulamalar yapması 
gerekiyor. Çünkü bizim Euro 6 
aracımıza geçiş verilmezken, Euro 
3-Euro 4 olan Bulgar araçları AB içinde 
dolaşıyor. AB ithalatçıları AB dışında 
yaptıkları ithalatla ilgili bir raporlama 
yapmak ve emisyon vergisini ödemek 
zorunda. Ya da ithal ettiği üreticinin 
emisyon vergisini ödediğini belgelemesi 
gerekecek. Ancak Türkiye’de henüz 
karbon fiyatlandırılması ilişkin bir sistem 
yok. Biran önce bu hesaplama sistemini 
hayata geçirmesi ve bir vergi sisteminin 
oluşturulması için harekete geçmeliyiz. 

2050 yılında yaratacağı faydanın 3 trilyon 
euroya olacağı düşünülüyor” dedi. 

Sınırda Karbon Düzenlemesi’nin 
amacının karbon kaçağını önlemek oldu-
ğunu ifade eden Türkel, şunlar aktardı: 
“AB içinde bir emisyon ticaret sistemi var 
ve bunu uyguluyor. Kendi üreticisinin re-
kabet gücünü korumak için Sınırda Kar-
bon düzenlemesi diye bir sistem geliştir-
di. Sistem 2023 yılının ekim ayında geçiş 
dönemiyle başladı. 2025 yılının sonuna 
kadar bu geçiş dönemi devam edecek. Bu 
dönem içinde raporlamalar ve beyanlar 
yapılacak. 2026 yılının Ocak ayından 
itibaren ilk olarak üretilen emisyonun 
yüzde 2,5’u oranında ödemeler başla-
yacak Gelecek yıllar içinde bu kademeli 
olarak artacak, 2034’e gelindiğinde tüm 
karbon üretimleri vergilendirilmiş olacak. 
Şimdiden bu konuya hazırlıklı olmak 
gerekiyor. AB’nin ürünlerle ilgili standart 
bir karbon ücretleri var. Şu anda şirketler 
bunu kullanacak. Ama bir süre sonra şir-

Bu sistem oluştuğunda her şirkete bir 
kota verilecek. Bu kotayı kullanmayanlar 
atıl kalan karbon salınım hakkını ihtiyacı 
olana satabilecek” dedi. 

Türkiye’de lojistik şirketlerinin atık 
yönetimi, temiz enerji kullanımı, elekt-
rikli araç yatırımı, süreç optimizasyonu 
gibi birçok alanda adımlar atarken, 
emisyon azaltılmasına yönelik bir takım 
eylem planlarının hazırlandığını hatır-
latan Şener, “Desteklerle intermodal, 
multimodal, kombine taşımacılık teşvik 
ediliyor. Ancak demiryolu ve denizyo-
lunun payının artırılması çok önemli. İç 
su taşımalarının geliştirilmesi, elektrikli 
araçların ve bu alana dönük istasyon-
ların yaygınlaştırılması, kapılarda dur-
kalkı ortadan kaldıracak önlemlerin alın-
ması ve yeşil yatırımların desteklenmesi 
gerekiyor. Avrupa’nın lojistikçisi olmalı 
ve oradan döviz kazandırmalıyız” diye 
konuştu.  

ketlerin kendilerinin ölçüp bilgilendir-
mesi gerekiyor. Bu ölçümler de izleme, 
raporlama ve replikasyon sistemi içinde 
takip edilecek. Bugün altı sektör belir-
lenmiş durumda. Şu anda ulaştırma bu 
sektörler içinde değil. Ancak ulaştırma-
nın da maliyete dahil olması gündeme 
geleceği için lojistik sektörü de buna da-
hil olacak. Türkiye’nin kendi emisyon 
ticaret sistemini geliştirmesi kendisi için 
faydalı olacak. Çünkü ülke içinde yapı-
lan ödemeler, AB sınırı ya da içindeki 
ödemelerden düşürülecek. Bu şekilde 
Türkiye’de gelir elde edecek. Topladığı 
vergiyi kendi içinde harcayacak. Karbo-
nun birim fiyatı içen AB içindeki fiyata 
bakılacak. Yapılan bir çalışmaya göre 
ücret indirimine ek olarak 150 euro ton 
Sınırda Karbon Düzenleme mekaniz-
ması ücretine karşı 50 euro ton yurt için 
karbon fiyatı uygulandığında Türkiye 
2032 yılına kadar 1,5 miyar euroya 
kadar ek gelir elde edebilir.” 

TÜRKİYE’DE KARBON VERGİSİ SİSTEMİ KURULMALI  
Fatih Şener - West Line Global Lojistik Hizmetleri Genel Müdürü

EMİSYON TİCARETİ 1,5 MİYAR EURO GELİR YARATACAK
Akif Türkel - AB Türkiye Delegasyonu Ulaştırma ve Afet Risk Yönetimi Program Yöneticisi
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TÜRKLİM Danışmanı İrfan Bilgin’in 
moderatörlüğünde gerçekleştirilen “Türkiye Yüzyılı 

Kapsamında Denizyolu Yük Taşımacılığının Yol 
Haritası Nasıl Şekilleniyor? Bölgesel Sorunların 

Denizyolu Taşımacılığı ve Navlun Endeksine 
Etkileri Neler?” oturumda KOSDER Denetleme 

Kurulu Başkan Yardımcısı ve Forsa Shipping Sahibi 
Murat Hılkın, Erkport Yönetim Kurulu Başkanı 

Tolga Emrah Gezgin ve Kınay Taşımacılık ve 
Lojistik Genel Müdür Yardımcısı Korkut Nadir 

değerlendirmelerde bulundular.

E
rkport Yönetim Kurulu 
Başkanı Tolga Emrah Gezgin, 
liman yatırımlarında master 
planının oluşturulmasının 

önemine dikkat çekti. Limancılık ve 
denizyolu taşımacılığının birbirinden 
ayrılmayacak iki alan olduğunu, birinin 
yaşadığı darboğazdan diğerinin de 
etkilendiğine dikkat çeken Gezgin, 
“Limanlarda oluşan sıkışıklık denizcilik 
sektörüne inanılmaz olumsuz 
yansıyor. Gemiler uzun bekleme 
süreleri, oluşan demorajlar, yüksek 
navlunlar, ticareti olumsuz etkiliyor. 
İzmir limanı 2005-2008 yılında bunu 
yaşadı. Hiçbir armatör İzmir Limanı’na 
gelmek istemiyordu. O nedenle liman 
ve filo yatırımlarının zamanında 
yapılması gerekiyor. Türkiye’nin 
liman yatırımlarında ne yazık ki bir 
master planı yok. AVM yatırımlarında 
olduğu gibi yan yana liman yatırımları 

yapılıyor” dedi. Pandemi dönemine kadar 
denizcilik sektörünün 10 yıllık periyotlar ile 
geliştiğini hatırlatan Gezgin, şunları aktardı: 
“Pandemi döneminde arz-talep dengesi 
çok değişti. Bu dönemde talepler azaldı, bir 
dönem de ise talep o kadar artı ki armatörler 
buna yetişmedi. Bu darboğazlar navlunlarda 
inanılmaz artış ve azalışlara yol açtı. 
Artık dünya ticareti ve denizcilik sektörü 
savaşlara göre konum alıyor. Savaşlar 
nedeniyle yeni rotalar oluşturulmaya 
çalışılıyor. Öncelikle ülke olarak limancılık 
alanında bir master plan oluşturmalıyız. 
Yeşil dönüşüm çok önemli bir konu. 5 yıl 
sonra yeşil metanol veya LNG’li olmayan 
gemiler AB limanlarına giremeyecek. Ülke 
olarak bu yeni süreci kaçırmamız ve yeşil 
dönüşüm yatırımlarını hızlandırılması 
gerekiyor. Bunun için de sektörün finansal 
desteğe ihtiyaç var. Bu yapılmadığı sürece 
çok eski olan Türk filosu AB’de rekabet 
edemeyecek. İşleri farklılaştırmak, katma 

değerli çözümler geliştirmek Türkiye 
limancılık ve denizcilik sektörü 
için çok önemli. Transit yüklere 
yoğunlaşmalıyız. Türk limancılık ve 
denizcilik sektörünün eko-sisteminin 
sağlıklı ve verimli şekilde büyümesini 
sağlamalıyız.” 

Erkport’un sunduğu hizmetler 
hakkında da detaylı bilgi veren 
Gezgin, “Türkiye’nin en büyük ope-
ratörlerinden birisiyiz. 25 milyon ton 
civarında dökme ve genel kargo el-
leçliyoruz. Aynı zamanda 16 gemiyle 
Türkiye’nin önemli Ro-Ro operatörle-
rinden birisiyiz. Pandemi döneminde 
Avrupa limanları arasında aylık 45-50 
bin araç taşıdık. Bu sayede çok büyük 
açığı kapattık. Şu anda büyük Ro-Ro 
gemileriyle Kızıldeniz’i geçen arma-
törlerden birisiyiz. Çin’den çıkan bir 
gemi 22 günde Haydarpaşa’ya kadar 
gelebiliyor” diye konuştu. 

LİMAN MASTER PLANINA İHTİYAÇ VAR  
Tolga Emrah Gezgin - Erkport Yönetim Kurulu Başkanı

Irfan BilginKorkut NadirMurat Hılkın Tolga Emrah Gezgin

T
ÜRKLİM Danışmanı İrfan Bilgin, son 10 yılda 
Türkiye limanlarının dünya ortalamasının üzerinde 
büyüdüğünü aktardı. 2011-2023 yılları arasında global 
alanda toplam yükteki artışın yıllık yüzde 2,3 iken, Türk 

limanlarda yüzde 3.7, konteyner olarak ise global ortalama yüzde 
3.8 iken Türkiye’deki artışın yüzde 6.6 olduğunu belirten Bilgin, 
“Limancılık alanında 2050 hedeflerine baktığımızda konteyner 
hacminin bugüne göre 3 kat artışla 41.5 milyon TEU’ya, genel 
yükün 2.5 kat artarak 1.3 milyar tona ulaşılacağı öngörülüyor. 
Buna ulaşabilmek için şimdiden yatırımların yapılması gerekiyor. 
Ancak işletme süreleri 10 yıldan az olan limanlar mevcut. Liman 
işletmecisi ne olacağını bilmediği için yatırım yapmakta imtina 
ediyor. Liman işletmecilerinin önünü görmesi için işletme 
süreleri sorunun biran önce çözüme kavuşturulması şart. Bu 
fırsatı kaçırırsak, boşluğu dolduracak faktörler olacaktır” dedi. 
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K
ınay Taşımacılık ve 
Lojistik Genel Müdür 
Yardımcısı Korkut Nadir, 
navlun fiyatlarının 

mevcut durumu ve seyrine ilişkin 
değerlendirmelerde bulundu. 
Denizyolu taşımacılığında 
navlunların hangi seviyede olacağını 
belirleyen tek parametrenin transit 
süre olduğuna dikkat çeken Nadir, 
“Pandemi dönemde insan hayatı söz 
konusuydu ve yüklerin çok çabuk 
gelmesi gerekiyordu, navlunlar 12-
13 bin dolarlara çıktı. Covid sonrası 
Rusya-Ukrayna savaşı, Süveyş 
Kanalı’nın kapanması bunlar hep 
süreyi etkiledi. Geçen yılı navlun 
sevilerinde çok değişiklik yaşanmadı 
ve düşük seviyelerde kaldı. 2024’ün 

K
OSDER Denetleme Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve 
Forsa Shipping Sahibi 
Murat Hılkın, Türkiye’nin 

denizyolu taşımacılığındaki konumu 
ve gelecek beklentilerine ilişkin 
değerlendirmelerde bulundu. 
Türkiye’nin 50 milyon DWT’a ulaşan 
deniz ticaret filosu ile dünyada 
12’nci sırada olduğunu belirten 
Hılkın, “Türk denizcilik sektörü, yeni 
pazarlara açılarak ve çeşitlendirilmiş 
hizmetler sunarak büyüme fırsatları 
yakalayabilir. Özellikle Orta Doğu, 
Afrika ve Asya gibi pazarlara yönelik 
işbirlikleri ve yatırımların artırılması 
ile birlikte potansiyelimizi tam 
kullanmak mümkün olabilecektir” 
dedi. Denizcilik sektöründe 
operasyonel verimliliği arttırmak 
ve maliyetleri düşürmek için, 
otomasyon, veri analitiği ve yapay 
zekâ gibi teknolojilerin kullanımının 
artırılmasına vurgu yapan Hılkın, 
Türk Koster Filosunun Yenilenmesi 

başında yine navlunlar 3-4 katına çıktı. 
Bu dönemde ABD’nin Çin’e yönelik 
Ağustos ayında devreye girecek yeni 
vergi artışları, denizyolunda en fazla 
hacmin döndüğü Asya Pasifik’teki 
yük akışını hızlandırdı. Bu talep 
navlunları yükseltti. Peki bundan sonra 
ne olacak? Yine süreye bakacağız. Bu 
dönemde Süveyş Kanalı kapandığı için 
birçok gemi Ümit Burnu’na yöneldi 
ve transit süre minimum 10 gün 
uzadı. Hatlar açısından süre uzadığı 
için maliyetler yükseldi. Maliyetlerin 
yükselmesi ve sürelerin artması Asya 
Pasifik dediğimiz hatta konteynerlerin 
limanda birikmesine, gemilerin daha az 
sefer yapmasına neden oldu. Örneğin 
Singapur Limanı bir ayda 600 gemi 
elleçlerken, Haziran ayında bu sayı 

projesine de dikkat çekti ve şunları 
aktardı: 

“Söz konusu projenin veya benzer 
atılımların gelecekte uygun finansal 
şartlarda hayata geçirilmesi, genç Türk 
koster filosunun dünya sularında boy 
göstermesi, ülkemiz ve sektörümüz 
açısından önem taşımaktadır. Karadeniz 
ve Akdeniz çanağında koster taşımacılığı 
açısından belirleyici devlet konumunda 
yer almak; gemi inşa sanayimiz ve 
denizciliğin diğer alt sektörlerini 
geliştirmek için bu ‘yenilenmenin’ hızlı 
bir şekilde başlatılması gerekmektedir. 
Bu bağlamda 23 Mart 2024 tarih ve 
32498 Sayılı Resmi Gazete’de yayınlanan 
‘Hurdaya Ayrılan Türk Bayraklı 
Gemilerin Yerlerine Yeni Gemi İnşa 
Edilmesinin Teşvikine Dair Yönetmelikte 
Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik’ 
ile hurdaya ayrılacak 20 yaş ve üzeri Türk 
Bayrağı taşıyan ticari gemi, deniz ve iç 
su araçları için 5000 GT olarak belirlenen 
üst sınır 50.000 GT’a çıkarılmıştır. Önceki 
yönetmelikte her yıl en fazla beş adet 

1000 çıktı. Bu sıkışıklık nedeniyle 
benim tahmine göre yılın ikinci 
yarısında da navlunlar beklenilen 
seviyelere inemeyecek” dedi. 
Navlun fiyatlarının düşmemesinin 
Türkiye’nin avantajına olduğunu 
vurgulayan Nadir, şunları aktardı: 
“Türkiye’den Güney Amerika’ya 
ihracat navlunları bugün 1000 
dolar seviyesinde bile değil. 
Uzakdoğu’dan ise 6-7-8 bin dolarlara 
kadar çıkıyor. Yakın dönemde 
Türkiye’nin Latin Amerika 
ülkelerine ihracatı artacak. Ancak 
konteyner sıkışıklığı navlunların 
şu anda yüksek olmasına sebep 
oluyor. Fakat kimse endişelenmesin, 
Türkiye bunu fırsat olarak 
değerlendirebilecek kapasitede.”  

gemi için, toplam 25.000. GT’nu 
geçmemek üzere en fazla on adet gemi 
için düzenlenebilen Teşvik Uygunluk 
Belgesi için de üst sınır 25.000. 
GT’dan 50.000. GT’a yükseltilerek, 
destekleyici bir adım daha atılmıştır. 
Diğer yandan Avrupa Birliği’nin Yeşil 
Mutabakat kapsamında denizcilik 
için Emisyon Ticaret Sistemi 1 
Ocak 2024’te, Fuel EU Maritime 
Sistemi 1 Ocak 2025’de uygulamaya 
girecektir. Bu uygulamalar 
elbette gemilerimize ek finansal 
yük getirecek. Avrupa denizcilik 
kuruluşlarının bu sistemlerden 
finansal destek alması nedeniyle Türk 
denizcilik sektörünün uluslararası 
rekabet gücünün korunması için 
yeşil dönüşümlerine finansal destek 
verilmesi gerekmektedir. Netice 
olarak Tüm ilgili tarafları, elimizdeki 
bulunan tüm imkanları seferber 
ederek Türkiye Yüzyılında gemi 
filomuzu gençleştirmek ve yenilemek 
için destek vermeye davet ediyoruz.” 

KÜRESEL NAVLUN FİYATLARI YÜKSEK KALMAYA DEVAM EDECEK  
Korkut Nadir - Kınay Taşımacılık ve Lojistik Genel Müdür Yardımcısı

KOSTER YENİLEME PROJESİ HIZLANDIRILMALI 
Murat Hılkın - KOSDER Denetleme Kurulu Başkan Yardımcısı ve Forsa Shipping Sahibi
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SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK VE DİJİTALLEŞME 
TEDARİK ZİNCİRİNİN VAZGEÇİLMEZİ

L
ODER Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Prof. Dr. Gülçin 
Büyüközkan, 

zirvenin son panelinde 
sürdürülebilir lojistik 
ve dijitalleşme 
konusunda özel bir 
sunum gerçekleştirdi. 
Günümüz endüstri 
dünyasında tedarik 
zincirinin işletmelerin rekabet 
avantajı elde etmeleri için hayati bir 
role sahip olduğunu vurgulayan 
Büyüközkan, şunları aktardı: “Müşteri 
memnuniyetini artırmak, maliyetleri 
düşürmek ve operasyonel verimliliği 
sağlamak, etkili bir tedarik zinciri 
yönetimiyle mümkündür. İklim 
değişikliği, çevresel kirlilik ve doğal 
kaynakların azalması gibi küresel 
sorunlar, her alanda olduğu gibi 
tedarik zincirinde de sürdürülebilirliğin 
önemini artırmıştır. Nitekim tedarik 
zincirinde sürdürülebilirlik, çevresel 
etkilerin azaltılması, kaynakların 

verimli kullanılması ve toplumsal 
sorumlulukların yerine 

getirilmesi açısından 
önemlidir. 

Sürdürülebilir tedarik 
zinciri uygulamaları, atık 
yönetimi, yenilenebilir enerji 
kullanımı, karbon ayak izi-

nin azaltılması ve etik ticaret 
gibi unsurları içerir. Bu yakla-

şımlar, çevresel duyarlılık, uzun 
vadeli ekonomik faydalar ve müşte-

ri beklentilerine uygunluk açısından tedarik 
zincirine dahil işletmelere önemli faydalar 
sağlar. Dijitalleşme ve dijital teknolojiler, 
sürdürülebilir tedarik zinciri yapılarının 
oluşturulmasını destekleyen önemli araçlar-
dır. Tedarik zinciri boyunca dijital teknolo-
jilerle veri toplanması ve analizi, süreçlerin 
optimize edilmesini sağlar. Örneğin, akıllı 
lojistik sistemleri, nakliye rotalarını optimize 
ederek yakıt tüketimini azaltabilir. Sensörler 
ve IoT (Nesnelerin İnterneti) cihazları, enerji 
tüketimini izleyerek verimliliği artırabilir. 
Veri analitiği, sürdürülebilirlik hedeflerine 
ulaşmak için stratejik kararlar alınmasına 

yardımcı olur. Blockchain teknoloji-
si, tedarik zinciri boyunca şeffaflığı 
artırarak etik ve çevresel standartlara 
uyumu garanti eder. Yapay zeka ve 
makine öğrenimi, talep tahmini ve 
envanter yönetimi gibi süreçlerde 
verimliliği artırarak kaynak israfını 
önler. Dijital izleme ve raporlama 
sistemleri, sürdürülebilirlik perfor-
mansını sürekli olarak izlemeye ve 
iyileştirmeye olanak tanır. 

Dolayısıyla sürdürülebilirlik ve 
dijitalleşme, günümüzde olduğu 
gibi gelecekte de tedarik zincirlerinin 
etkin yönetimi ile çevresel, sosyal ve 
ekonomik açılardan daha sağlam ve 
dayanıklı bir yapı oluşturmaları için 
vazgeçilmez unsurlar olmaya devam 
edecektir. Bu bağlamda, ihtiyaca 
yönelik doğru dijital teknolojilerin 
seçilerek tedarik zincirlerine entegre 
edilmesi, çalışanların dijital beceri-
lerinin geliştirilmesi ve sürdürüle-
bilirlik hedeflerinin doğru biçimde 
belirlenmesi kritik öneme sahiptir.” 

Prof. Dr. Gülçin Büyüközkan -  LODER Yönetim Kurulu Başkanı
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LİKİTDER Genel Müdürü Ayhan Özekin’in moderatörlüğünde gerçekleştirilen 
Tehlikeli ve Kimyevi Maddeler Lojistiği oturumunda LİKİTDER Yönetim Kurulu Üyesi ve 

Tio Lojistik Kurucu Ortağı Muhammet Çil, TKSD Genel Sekreteri Dr. Derya Erçıkan ve Poliport 
Genel Müdürü Selçuk Denizhan sektördeki gelişmeleri değerlendirdi. 

T
KSD Genel Sekreteri Dr. Derya 
Erçıkan, AB kimya sektöründe 
yaşanan değişimleri ve bunun 
lojistik süreçlerine etkilerini 

değerlendirdi. Dünyada Covid-19 
pandemisiyle birlikte kimya sektörüne 
bakışın olumlu yönde değiştiğini 
belirten Erçıkan, global kimyevi madde 
satışlarının 5,4 trilyon euroya ulaştığını 
açıkladı. Globalde kimyasal madde 
satışlarının 2024 Şubat ayından itibaren 
pozitif yönde yükseldiğini anlatan 
Erçıkan, “AB27 kimyasal madde üretimi 
2024 yılının ilk çeyreğinde 2023 yılının 
ilk çeyreğine kıyasla yüzde 0,6 oranında 
artmıştır. 2022 ve 2023 yıllarında 
üretimde yüzde 14’ün üzerinde bir 
düşüş görülmüştür. Daha iyiye yönelik 
değişiklikler hala gaz fiyatlarına, yüksek 
hammadde maliyetlerine ve yüksek 
ticari bağımlılık seviyelerine bağlıdır. Son 
analizler Alman kimya endüstrisinin 2024 
yılına beklenenden daha iyi başladığını 
gösteriyor. Almanya, Temmuz-2022’den 
bu yana en yüksek üretim seviyesine 
ulaştı ve Alman kimyasının az da 
olsa toparlanması çok uzun zamandır 
bekleniyordu. Almanya’nın Avrupa 
Birliği içindeki önemini düşünürsek, 
kimya sektöründeki bu yükselmenin 
lojistik sektörüne de olumlu yansımaları 

olacaktır. Günümüz itibariyle Avrupa’da 
enerji maliyetleri ABD’ye göre 3,8 kat daha 
fazla. Özellikle Türkiye’den Avrupa’ya 
ihracat yapan firmalar bu yüksek enerji 
maliyetlerinden olumsuz etkileniyorlar. 
Öte yandan Çin’in Rusya’dan ucuz 
petrol ve doğalgaz tedarik etmesi, bu 
ülkenin kimyasal madde ihracatında ve 
lojistiğinde bir adım öne geçmesine yol 
açıyor” dedi. 

Poliport Genel Müdürü Selçuk De-
nizhan, tehlikeli ve kimyevi maddeler 
lojistiğinde sıvı yük terminallerinin oyna-
dığı role dikkat çekti. Küresel ticari tank 
depolama sektöründe 8 bin civarında 
terminal işletmecisinin faaliyet gösterdi-
ğini söyleyen Denizhan, bunların yüzde 
33’ünün bağımsız olduğunu, Poliport’un 
da bağımsız bir terminal olarak hizmet 
verdiğini anlattı. Dünyada Amerika Birle-
şik Devletleri’nde 1500, Avrupa’da 1200 ve 
Asya’da da 1000 üzerinde sıvı yük ter-
minali bulunduğunu aktaran Denizhan, 
nakliye limanlarında en büyük sıvı yük 
tank depolama merkezlerinin ise sırasıyla, 
Hollanda’da Amsterdam–Rotterdam–Ant-
werp, Amerika’da Houston ile Singapur 
olduğunu söyledi. Dünya deniz ticaretin-
de 100 gros tonun üstündeki gemi sayısı-
nın yaklaşık 102 bin olduğunu ifade eden 
Denizhan, bu gemilerden 20 bininin ise 

sıvı yük taşımacılığında kullanıldığını be-
lirtti. 3 tarafı denizlerle çevrili Türkiye’de 
74 sıvı yük terminali olduğunu söyleyen 
Denizhan, bu terminallerin toplam stok-
lama kapasitesinin ise yaklaşık 7 milyon 
metreküp olduğunu aktardı. Denizhan, 
son 8 yılda sıvı dökme yük elleçlemesinde 
yüzde 3’lük artış yaşandığını belirtti. 

LİKİTDER Yönetim Kurulu Üyesi 
ve Tio Lojistik Kurucu Ortağı Muham-
met Çil ise, LİKİTDER’in kuruluş süreci, 
yapısı ve amaçları hakkında bilgi verdi. 
LİKİTDER’in lojistik sektöründe faaliyet 
gösteren ve ticari hizmet niteliğinde dök-
me, likit ürünleri, kara yolu tankeri ve/
veya tank konteyner ile taşıma hizmeti 
sunan şirketleri bir araya getirerek, sektö-
rel konularda görüş alışverişinde bulun-
mak, iş süreçlerini geliştirmek, araştırma 
çalışmaları düzenlemek ve uluslararası 
sektörel iletişimleri güçlendirmek mis-
yonuyla kurulduğunu ifade eden Çil, 
“Vizyonumuz, likit taşıma sektörünü 
ekipman, personel ve standartlar açısın-
dan uluslararası seviyeye taşımak, sektö-
rün diğer dernekler ve kamu ile iletişim ve 
eşgüdümünü sağlamak, sektöre standart, 
doküman, eğitim ve yazılı literatür oluş-
turmak, sürdürülebilirlik, çevre koruma 
ve ekolojik denge konularında çalışmalar 
yapmaktır” diye konuştu. 

Tehlikeli & Kimyevi Maddeler Lojistiği

SIVI DÖKME YÜK ELLEÇLEMESİNDE SON 8 YILDA %3’LÜK ARTIŞ YAŞANDI 

Ayhan ÖzekinSelçuk Denizhan Muhammet Çil Dr. Derya Erçıkan

56  www.lojistikhatti.com



n n
n n
n n
9. EKONOMİ ve LOJİSTİK ZİRVESİ

Moderatörlüğünü Galata 
Taşımacılık Karayolu 

Müşteri Hizmetleri 
Müdürü Arno İncidüzen’in 

yaptığı Tekstil ve Hazır 
Giyim Lojistiği oturumuna 
LC Waikiki Global Lojistik 

Genel Müdür Yardımcısı 
Duygu Dökmecier, Koton 

Global Lojistik Direktörü 
Canan Mutlu ve DeFacto 

Tedarik Zinciri Genel 
Müdür Yardımcısı Erkan 

Yorulmaz konuşmacı 
olarak katıldı. 

L
C Waikiki olarak çok büyük 
bir lojistik operasyonunu 
yönettiklerini açıklayan şirketin 
Global Lojistik Genel Müdür 

Yardımcısı Duygu Dökmecier, “Tüm 
lojistik operasyonlarımız Türkiye ve 
global olarak ikiyi ayrılmış durumda. 
Bununla beraber global bir firma 
olduğumuz için ihracat, ithalat, depo, 
antrepo, yurt içi ve yurt dışı nakliye, 
sevkiyat, iade, e-ticaret ve kargo 
gibi operasyonlarımızın tamamı 
lojistik faaliyetlerimizin çatısı altında 
gerçekleşiyor. İthalat operasyonlarımızı 
Bangladeş, Çin, Myanmar ve Mısır’da 
yürütüyoruz. Çin ve Bangladeş’te büyük 
bir servis operasyon merkezlerimiz var ve 
üreticilerimizden gelen ürünler buralarda 
konteynerlere yüklenerek Türkiye’ye 
geliyor” dedi. Yurt içi operasyonlarını 
İstanbul, Yalova, Aksaray, Eskişehir ve 
Konya’dan gerçekleştirdiklerini kaydeden 
Dökmecier, “Bunların bir bölümü ihracat 
ve yurt içi operasyonlarını yönettiğimiz 
depolarımızdır, bazıları ise e-ticaret 
faaliyetlerini yürüttüğümüz depolardan 
oluşuyor. 3 antrepomuz mevcut ve en 
büyüğü Yalova’da, diğerleri ise İstanbul 
ve Aksaray’da bulunuyor. Ürünlerimizin 
yurt dışı gönderimlerini ağırlıklı olarak 
karayoluyla, az bir bölümünü ise hava 
ve denizyoluyla gerçekleştiriyoruz” diye 
konuştu.         

DeFacto Tedarik Zinciri Genel Müdür 

Yardımcısı Erkan Yorulmaz, şirket olarak 
ana hedeflerinin, müşterilerinin online 
ya da offline tüm platformlardan ürün-
lerine rahatlıkla ulaşmalarını sağlamak 
olduğunu belirtti. Talep planlamasından 
müşteri teslimatlarına kadar uzanan 
sürecin pek çok parametreyi içerdiğine 
dikkat çeken Yorulmaz, “Talep planlama-
sından kapasite planlamasına, ürünlerin 
yüklenmesinden dağıtılmasına kadar çok 
sayıda başlık bu sürecin temel unsurları 
olarak öne çıkıyor. Bu adımların her biri 
için ayrı bir yenilik ve becerilere ihtiyaç 
duyuyoruz. Bu ihtiyaçlarımızı kendimi-
zin geliştirdiği yazılımlarla ya da yaptı-
ğımız çeşitli iş birlikleriyle karşılıyoruz” 
dedi. DeFacto olarak komplike bir tedarik 
zinciri ağına sahip olduklarına vurgu 
yapan Erkan Yorulmaz, “Şirket olarak 
üretimimizin yüzde 74’ünü Türkiye’de, 
yüzde 26’sını ise yurt dışında yapıyoruz. 
Yurt dışında Uzak Doğu ülkelerinde 
üretimimiz var. İhracat ve ithalat faaliyet-
lerimiz transit olarak yapılırken, iki yeni 
modeli hayatımıza soktuk. Bu modeller-
den Direct Shipment dediğimiz yöntemle 
Çin, Myanmar ve Bangladeş’te üretilen 
ürünlerimizi doğrudan satış ülkesine 
ulaştıracak sistemleri geliştirdik. Bu bize 
hızlı satış ve maliyet avantajı sağlıyor. 
Diğer geliştirdiğimiz taşıma modelimiz 
ise Local Sourcing yani özellikle satışla-
rımızın yüksek olduğu bölgelerde Local 
Sourcing yerel kaynak kullanıyoruz” 

ifadelerini kullandı. 
AVM’ler genelinde yapılan anket-

lerde 10. defa en çok beğenilen kadın 
markası seçildiklerini anımsatan Koton 
Global Lojistik Direktörü Canan Mutlu, 
bu durumun kendilerine ayrı bir so-
rumluluk yüklediğini ve müşterilerine 
modayı trend olduğu anda sunma 
mottosuyla hareket ettiklerini açıkladı. 
Buna paralel olarak lojistik operasyon-
larını proaktif olarak tasarladıklarını 
kaydeden Mutlu, “Hem mağazaları-
mızda hem de online kanallarımızda 
müşterilerimize kesintisiz deneyim 
sağlıyoruz. Bunu yaparken de hız ve 
verimlilik en çok odaklandığımız iki 
konu olarak öne çıkıyor. Bunun için 
farklı dağıtım kanallarına, farklı büyük-
lükte ve lokasyonlarda bulunan dağı-
tım depolarına ihtiyaç duymaktayız” 
dedi. Türkiye’deki depolama faaliyet-
lerini 80 bin metrekarenin üzerindeki 
bir merkezde 400 çalışanla gerçekleş-
tirdiklerini anlatan Canan Mutlu şöyle 
devam etti: “Bunun dışında e- ticaret 
faaliyetlerini yönettiğimiz bir e-ticaret 
depomuz ve iade işlemlerimizi gerçek-
leştirdiğimiz bir lojistik merkezimiz 
mevcut. Dolayısıyla uçtan uca tedarik 
zinciri operasyonlarımızın her bir zin-
ciri, farklı farklı yönetilmektedir. Tabiri 
caizse terzi usulü lojistik bir süreç yö-
netimi kurguluyoruz. Bu sebeple hız ve 
verimliliğe büyük önem veriyoruz.”      

Tekstil ve Hazır Giyim Lojistiği 

TEKSTİL SEKTÖRÜ LOJİSTİKTE KENDİ MODASINI YARATIYOR 

Erkan Yorulmaz Duygu Dökmecier Canan Mutlu Arno Incidüzen
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Batu Logistics İş Geliştirme 
Müdürü Tarık Cansız’ın 

moderatörlüğünde gerçekleştirilen 
Perakende, FMCG ve Dağıtım 

Lojistiği oturumuna Pepsico 
Türkiye Tedarik Zinciri - Müşteri 

Hizmetleri ve Performans 
Direktörü İrfan Tokpınar, Doğanlar 
Mobilya Grubu Lojistik Direktörü 
Hasan Önder,  Decathlon Türkiye 

Lojistik ve Gümrük Ülke Lideri 
Emirhan Arslan ve LogD Kurucusu 

Seyhan Gülhan konuşmacı 
olarak katıldılar.

P
epsiCo Türkiye Tedarik 
Zinciri - Müşteri Hizmetleri 
ve Performans Direktör 
İrfan Tokpınar, Türkiye 

genelinde 81 şehirde 300 bin noktaya 
ürün tedariği gerçekleştirdiklerini 
açıkladı. Taşımacılık sektöründe 
karbon salınımının azaltılmasında 
diğer sektörlere göre bazı zorluklar 
olduğunu aktaran Tokpınar, şirket 
olarak son 2,5 - 3 yıldır PepsiCo Pozitif 
adı altında sürdürülebilirlik alanında 
önemli projeler yaptıklarını söyledi. 
PepsiCo’nun toplam karbon salınımının 
yüzde 22’sinin nakliye faaliyetlerinden 
kaynaklandığını açıklayan Tokpınar, 
“Bugün itibariyle PepsiCo olarak gerek 
müşteri bazında gerekse de kanal ve 
ürün bazındaki tüm sevkiyatlarımızın 
karbondioksit salınımını ölçebilir 
durumdayız. Böylelikle müşteri ve ürün 
grubu bazında karbondioksit salınımları 
en yüksek olan grupları mercek altına 
alarak, bunların nasıl azaltılabileceğine 
dair ciddi çalışmalar yapıyoruz” dedi. 
Şu anda bölge depolarından zincir 
marketlere yapılan sevkiyatlarda 14- 15 
adet elektrikli araç kullandıkları bilgisini 
paylaşan İrfan Tokpınar, “Bunun 
yanı sıra araçlarımızda biyoyakıt gibi 
alternatif yakıt kullanımıyla ilgili 
bazı çalışmalarımız var. Buna ek 
olarak, kullanmaya başladığımız bir 
yazılım programıyla araçlarımızın 
geri dönüş yüklerinin nasıl maksimize 
edileceği hususunda çok önemli bir 
proje üzerinde çalışıyoruz” ifadelerini 
kullandı.

6 markayı bünyesinde bulunduran 

Doğanlar Mobilya Grubu’nun Lojistik 
Direktörü Hasan Önder, tedarik zinciri 
tarafında 450 bin metrekare açık ve 150 
bin metrekare kapalı alanda hizmet 
verdiklerini söyledi. Yurt içinde 6 farklı 
bölgede 152 bin metrekare büyüklüğün-
de depolama alanına sahip olduklarını 
anlatan Önder, yurt dışında ise 4 farklı 
lokasyonda 6 bin metrekare depolama 
alanında hizmet verdiklerini, yurt içi ve 
yurt dışında toplam 730 satış noktasından 
müşterilerine ulaştıklarını ifade etti. 

Şirket olarak son 2 yıldır bölgesel 
üretim ve bölgesel dağıtım felsefesiyle 
çalışmalar yaptıklarını açıklayan Önder, 
üretim tesislerinin dışında 6 lokasyonda 
bölge deposu kurduklarını kaydederek, 
“Tüm yatırım ve dağıtım planlamamızı, 
lojistik maliyetlerimizin azaltılması ve 
servis hızımızın artırılması üzerine kurgu-
luyoruz” şeklinde konuştu.    

60 ülkede 1800’den fazla, Türkiye’de 
ise 47 mağazasıyla spor ayakkabı alanında 
faaliyet gösteren Decathlon, ürünlerinin 
yaklaşık yüzde 95’ini kendi çatısı altında 
üretiyor. 35 ülkede üretim yaptıklarını 
açıklayan Decathlon Türkiye Lojistik ve 
Gümrük Ülke Lideri Emirhan Arslan, 
“Buralardan mağazalarımızın bulunduğu 
60 ülkeye direkt ve indirekt olarak tedarik 
operasyonumuz mevcut” dedi. 

Tedarik süreçlerini yönetirken dijital 
çözümlere yatırım yaptıklarını anlatan 
Arslan, “Dijitalleşme bizim için amaçtan 
ziyade bir araç. Çünkü dijitalleşmenin 
amaç olduğu yanılsamasına kapıldığınız 
anda ortaya çıkardığınız ürün kompleks 
hale gelebiliyor. Bu gerçekten hareketle 
dijitalleşme ve yapay zekaya daima araç 

olarak bakıyoruz. Bizim amacımız ma-
liyetleri azaltmak, süreleri kısaltmak, 
verimliliği artırmak ve insan gücümü-
zü çok daha katma değerli projelere 
adapte etmek. Bunu yaparken üretim 
aşamasının, ihracat süreçlerinin, yük-
lemelerin, lojistik operasyonlarının, 
liman, antrepo ve gümrük işlemlerinin 
tek bir yerden izlenebildiği bir proje ge-
liştirdik. Şu anda bunu pilot ülkelerde 
kullanabiliyoruz” ifadelerini kullandı.

Lojistik sektörünün çevreye ve 
ekonomiye olan negatif etkilerini pozi-
tife dönüştürmek amacıyla yola çıkan 
LogD’nin Kurucusu Seyhan Gülhan, 
hayata geçirdikleri Milk Run sistemiyle 
perakende sektöründeki lojistik ope-
rasyonlarda kullanılan özellikle karton 
gibi malzemelerin yarattığı atık ve 
saldığı karbonmonoksitin azaltıldığını 
ve böylelikle hem doğanın geleceğini 
koruma altına aldıklarını hem de 
markaların çevreci taahhütlerini yerine 
getirmelerine katkıda bulunduklarını 
söyledi. 

Milk Run sisteminin doğa dostu 
olup kullanıcılara maliyet avantajı sağ-
ladığını kaydeden Gülhan, “Bunların 
yanı sıra dayanıklılık, sürdürülebilirlik 
ve geri dönüşüm gibi konularda avan-
tajlar sağlarken, Avrupa Birliği yeşil 
mutabakatı hedefleriyle de uyumlu bir 
özelliği bulunuyor. Milk Run sistemini 
kullanan firmaların karbon ayak izini 
azaltarak daha güçlü ve sürdürülebilir 
tedarik zincirine sahip olmaları konu-
sunda destek veriyoruz. Milk Run’ı 1,5 
yıldır kullanıyoruz” şeklinde açıklama-
larda bulundu.

Perakende, FMCG ve Dağıtım Lojistiği 

PERAKENDE SEKTÖRÜ SÜRDÜRÜLEBİLİR PROJELERE ODAKLANIYOR

Irfan Tokpınar Hasan Önder Seyhan Gülhan Emirhan Arslan Tarık Cansız
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Moderatörlüğünü Batu Logistics Genel Müdürü Efe Göktuna’nın yaptığı soğuk 
zincir lojistiği oturumuna Metro Market Lojistik Operasyonlar Müdürü Recep Çevik 

ve TERRA İlaç Tedarik Zinciri Direktörü Selim Emanet konuşmacı olarak katıldı. 

M
etro Market Lojistik 
Operasyonlar Müdürü 
Recep Çevik, son yıllarda 
çevreyi koruyan ve ülke 

ekonomisine katma değer yaratacak 
sürdürülebilirlik projeleri üzerinde 
çalıştıklarını belirterek, buna örnek olarak 
son 1 - 1,5 yıllık dönemde 47 bin paleti 
onararak yeniden kullanıma sokmalarını 
gösterdi. Metro’nun yılda 41 milyon koli, 
26 milyonun üzerinde aracın, 810 bin 
paletin lojistik süreçlerde kullanıldığını 
anlatan Çevik, araçların yıllık 15 milyon 
km yol katettiğini aktardı. Metro 
Türkiye’nin lojistik süreçlerini 11 depoyla 
sürdürdüklerini ifade eden Recep 

Çevik, bu depoların hepsinde farklı ısı 
rejimlerinin bir arada uygulandığını 
söyledi. Gebze, İzmir ve Antalya’da 
3 ana depolarının olduğunu anlatan 
Recep Çevik, “Örneğin meyve ve 
sebzelerde hangi ürünü, hangi tarladan 
ve ne zaman alacağımızın planlamasını 
yapıyor ve uçtan uca dediğimiz 
tedarik zincirimizi devreye sokuyoruz. 
Antalya ana depomuza gelen ürünler 
burada elleçlenip etiketlendikten sonra 
Metro’nun Türkiye genelindeki 37 
mağazasına dağıtılıyor. Bu depolarımızı 
değişen iş hacmimize göre planlayarak 
kullanabiliyoruz” ifadelerini kullandı.     

İlaç sektörünün her yıl ortalama 

yüzde 10-12 civarında büyüdüğünü 
belirten TERRA İlaç Tedarik Zinciri 
Direktörü Selim Emanet, “Bizim en 
büyük sorunumuz ürün tedarikçile-
rimizle ve depolamalarda yaşanıyor. 
Sektörümüzde aktif olarak 100 binden 
fazla ilaç firması var. Bunların da 
soğuk zincir uygulamalarında ve de-
polamalarında ciddi yer sıkıntıları söz 
konusu. Biz de ürünleri depolamada 
çoğu zaman problemler yaşıyoruz. Bu 
sebeple önümüzdeki 3-4 yıl içinde 8-10 
bin palet kapasiteli bir depo yatırımı 
planlıyoruz. Burada hem kendi ilaçları-
mızı depolayacağız hem de sektördeki 
diğer firmalara hizmet vereceğiz” dedi.    

Soğuk Zincir Lojistiği

SOĞUK ZİNCİRDE DEPO BULMAKTA ZORLUK YAŞANIYOR 

Recep Çevik

Selim Emanet Efe Göktuna
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Lima Lojistik Yönetim Kurulu Üyesi ve Kurucu Ortağı Vedat Çelik’in moderatörlüğünde 
gerçekleştirilen Otomotiv ve Yan Sanayi Lojistiği oturumuna Chery Türkiye Lojistik 

Müdürü Tevfik Diker, ZF Sachs Süspansiyon Sistemleri Lojistik Müdürü Alparslan Özgül 
ve Tofaş Tedarik Zinciri Geliştirme Müdürü Murat Cesur konuşmacı olarak katıldı. 

T
ofaş Tedarik Zinciri Geliştirme 
Müdürü Murat Cesur, 
konuşmasında otomotiv 
sektörünün geleceği, tedarik 

zincirlerine yönelik geliştirdikleri 
projelerde hangi hususları dikkate 
aldıklarını ve şirket olarak verdikleri 
reaksiyonları anlattı. Sektörün hızla 
değiştiğini ve otomobilden ziyade bir 
mobilite çözümü sunma noktasına 
evrildiğine dikkat çeken Cesur, 
otomotiv sektöründe elektrikli araç, 
elektrikli scooter ve elektrikli bisiklet 
benzeri mobilite sağlayıcıları üreten 
firmaların öne çıkmaya başladığını 
açıkladı. Yaşanan bu değişimin 
tedarikçi sayısını artırarak ve tedarik 
zincirini değiştirdiğini kaydeden 
Cesur, “Örneğin bizim gibi daha 
önce hiç elektrikli araç üretmeyen bir 
fabrika ilk defa elektrikli otomobil 
üretmeye başladığında, batarya lojistiği 
ve depolama gibi pek çok unsurun 
içinde yer aldığı bir tedarik zinciri 
haline geliyor. Ekosistemin değişmesi 

de otomotiv sektöründe tedarik zinciri 
yönetimini önemli ölçüde etkiliyor” dedi.  

Chery Türkiye Lojistik Müdürü Tevfik 
Diker, Süveyş Kanalı, Yemen’de yaşanan 
olaylardan ve Çin’den gelen konteynerlerin 
sayısının azalmasından dolayı, otomotiv 
sektörünün tedarik zincirinde son dönem-
lerde önemli zorluklar yaşandığını söyledi. 
Günümüzde insanların daha teknolojik 
ve rahat ulaşabilecekleri otomobilleri talep 
ettiklerine değinen Diker, özellikle Asya 
ülkelerinin otomobillere yoğun teknoloji 
kattığına dikkat çekti. Chery’nin otomobil 
alamayan insanlara odaklanıldığını anlatan 
Diker, “Bununla birlikte şirketimizin üzerin-
de durduğu konulardan bir diğeri de oto-
mobili alan insanların 6 ay sonra ne türden 
sorunlar yaşadıklarıyla ilgili. Bu sebeple oto-
mobillerde nelerin olması gerektiği nokta-
sında yeni fikirler üretiyoruz. Uzak Doğu’da 
üretilen teknolojik araba dalgasının Batılı 
otomobil üreticilerinin önüne geçeceğini 
düşünüyoruz” şeklinde konuştu.           

ZF Sachs Süspansiyon Sistemleri Lojis-
tik Müdürü Alparslan Özgül, pandemiyle 

başlayan, Rusya-Ukrayna savaşı, Sü-
veyş Kanalı’nın kapanması gibi birçok 
yerde patlak veren krizler nedeniyle 
klasik olarak yürüttükleri tedarik zinciri 
süreçlerinin sürdürülebilir olmaktan 
çıktığını söyledi. Müşteri taleplerinde 
dalgalanmalar, atıl kapasite, ciro kaybı, 
ekstra maliyetler, transit sürelerde sap-
ma, yüksek navlun maliyetleri gibi sayı-
sız sorunla uğraşmak zorunda kaldık-
larını vurgulayan Özgül, “Bu dönemde 
bizden en büyük beklenti esneklik ve 
dayanıklılık. Bunu yapabilmek için de 
kaynak çeşitliliğine gitmek gerekiyor. 
Stok bilgilerini güncellemeniz ve tam-
pon vazifesi görebilecek belli yerlerde 
stok bölgeleri belirlemeniz gerekir. Biz 
bu dönemde bu alanlara dönük çalışı-
yor ve projeler üretiyoruz. Planlama, 
tahmin edilebilirlik yine üzerinde çalış-
tığımız konular. Evet belki her konuda 
mükemmel olamazsınız ama bu konu-
larda rakiplerinizden iyi olmanız sizi bir 
adım öne geçiriyor” dedi. 

Otomotiv ve Yan Sanayi Lojistiği

OTOMOTİV LOJİSTİĞİNDE EKOSİSTEM DEĞİŞİYOR

Murat Cesur Alparslan Özgül Vedat Çelik Tevfik Diker
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9. EKONOMİ ve LOJİSTİK ZİRVESİ

Transporeon Türkiye Direktörü Gökalp Kobe Ertuğrul’un moderatörlüğünü yaptığı, 
E-Ticaret Lojistiği otorumuna HepsiJET Genel Müdürü Atilla Alver, Boyner Büyük 
Mağazacılık Lojistik Genel Müdür Yardımcısı Anıl Haşimoğlu ve GoldMaster İş 

Geliştirme Direktörü Atalay Yiğit konuşmacı olarak katıldı.

B
oyner Büyük Mağazacılık 
Lojistik Genel Müdür 
Yardımcısı Anıl Haşimoğlu, 
günümüzde e-ticaretin 

artmasıyla şirketler açısından 
dijitalleşmenin artık bir zorunluluk haline 
geldiğini belirtti. Bu sürece bağlı olarak 
Boyner’in 7/24 saat hizmet verdiğini 
ve pek çok ülkedeki tüketicilere ürün 
gönderdiğini anlatan Haşimoğlu, yapay 
zekanın devreye alınmasıyla kişiye özel 
ürün ve kampanyalar geliştirdiklerini 
ifade etti. Boyner NOW uygulaması 
kapsamında online kanalların 
kullanılmasıyla mağaza deneyimlerini 
müşterinin ayağına getirdiklerine vurgu 
yapan Anıl Haşimoğlu, “Bu uygulamayla 
ürünleri 90 dakika içinde müşterilerimize 
teslim edeceğimizi taahhüt ediyoruz, 
ancak gerçekte 76 dakikada teslimatları 
yapıyoruz. Bu sürenin içinde sipariş 
sonrası ürünün toplanması, paketlenmesi, 
kargo ve değişim süresi de var. Bunun 
yanı sıra ürünü müşteriye götürüyoruz 
ve satın almadan önce dokunarak karar 
vermesini sağlıyoruz” dedi. 

HepsiJET Genel Müdürü Atilla Alver, 
7-8 yıl önce perakende sektörü içinde 
yüzde 7,5 – 8 oranına sahip e –ticaretin 
günümüzde yüzde 20 – 25’lere ulaştığını 
açıkladı. Dijitalleşmenin e-ticareti geliştirdi-
ğini anımsatan Alver, e – ticaretin büyüme-
siyle birlikte tedarik zincirinin baştan sona 
etkilendiğini dile getirdi. 20 yıl önce kargo 
dağıtımı yapan firmalarda B2C denilen 
ve doğrudan tüketiciye veya işletmeden 
tüketiciye, ürünleri doğrudan müşterilere 
satan ve böylece üçüncü taraf perakende-
cileri, toptancıları veya aracıları atlayan 
iş modelinin yaygın olmadığını aktaran 
Alver, “Ticaret ve de dolayısıyla lojistik B2B 
iş modeli üzerinde gerçekleştiriliyordu. Bu 
sistemde sınırlar kolay tanımlanabildiği 
için haliyle belirsizlikler de azalıyordu. 
Ancak e-ticaretin artmasıyla birlikte bugün 
dağıtım ve kargo firmalarının iş yapış mo-
delleri içinde B2C yüzde 50 seviyelerine 
gelmiş durumda. Doğal olarak bu durum 
dağıtım hizmeti veren firmaların alt yapı-
larında ve operasyon yapılarında önemli 
değişikliklere yol açtı. HepsiJet olarak ope-
rasyonlarımızın yüzde 95’ini B2C modeli 

oluşturuyor” diye konuştu.    
GoldMaster İş Geliştirme Direk-

törü Atalay Yiğit, dünyada son 15 
yıldır kullanılan yapay zekanın hızla 
popüler duruma geldiğini belirterek, 
bu yılın sonunda itibaren şirket ola-
rak yapay zekayı müşteri hizmetleri 
tarafında kullanmayı planladıklarını 
açıkladı. Yapay zekanın kendilerine 
veri analizi yapmalarında büyük 
faydalar sağlayacağına dikkat çeken 
Yiğit, elde edilen bilgilerin ürün geliş-
tirmede ve daha iyi hizmet sunmada 
kullanılacağını aktardı. Lojistik yöne-
timinde otomasyonun vazgeçilmez 
önemde bulunduğunu anlatan Ata-
lay Yiğit şöyle devam etti: “Artık üre-
ticilerle tüketiciler arasındaki mesafe 
ortadan kalktı. Firma olarak biz tüke-
ticiyle doğrudan temas kuruyoruz ve 
beklentilerini anlayabiliyoruz. Bunun 
içinde uygun maliyet, ürünlerin 
kırılmadan, sağlam olarak teslimatı 
ve müşterimizin istediği ürünü satın 
alması var. Dolayısıyla otomasyonu 
yoğun biçimde kullanıyoruz.”  

E-Ticaret Lojistiği

DİJİTALLEŞME E-TİCARET LOJİSTİĞİNDE ÇITAYI YÜKSELTİYOR  

Gökalp Kobe Ertuğrul

Atalay Yiğit

Anıl HaşimoğluAtilla Alver
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M
ersin’in soğuk zincir taşımacılığının önde gelen uzman 
firmalarından Şığva Trans, Avrupa operasyonları için 
büyüttüğü filosuna 5 adet Tırsan Tenteli Perdeli Maxima 
Plus daha ekledi. Tırsan’nın Adapazarı fabrikasında ger-

çekleştirdiği teslimat törenine, Tırsan Treyler Yönetim Kurulu Başka-
nı Çetin Nuhoğlu, Şığva Trans Yönetim Kurulu Başkanı Burhan Şığva 
ve Tırsan Treyler Satış Temsilcisi Emin Dilovan Kınay katılım gösterdi.

Teslimat töreninde açıklamalarda bulunan Tırsan Treyler Yönetim 
Kurulu Başkanı Çetin Nuhoğlu, “Avrupa’nın en donanımlı ve ödüllü 
Tırsan Ar-Ge merkezinde sürekli müşterilerimizin ve sektörün re-
kabetçiliğini artırmak için çalışıyoruz. Neticesinde, TAYSAD Patent 
kategorisinin dördüncü kez şampiyonu olduk. Durmadan geliştiriyor 
ve durmadan üretiyoruz, Şığva Trans da kendini durmadan geliş-
tiren bir firma. Şığva Trans’a yeni yollarında başarılar diliyorum” 
açıklamasında bulundu.

Şığva Trans Yönetim Kurulu Başkanı Burhan Şığva ise şöyle konuş-
tu: “Şığva Trans uzun yıllardır, Türkiye - Avrupa arası donmuş gıda, 
yaş sebze ve meyve taşımacılığı alanlarında uzmanlaşmış bir firma-
dır. Uzmanlığımız ile Avrupa da Komple Taşımacılık operasyonlarına 
başlarken, tabii ki yıllardır en güvendiğimiz Tırsan ile yola çıktık 
Firma olarak, her zaman önceliğimiz müşterilerimize kaliteli hizmet 
vermek olmuştur. Öncelikle şunu belirtmek isterim ki operasyonları-
mızda kullandığımız ve halen filomuzda bulunan Tırsan treylerlerin 
performansından çok memnunuz. Gerek araçların sağlamlığı ge-
rekse kalitesi bizim için çok önemli. Yeni yatırım yapmış olduğumuz 
Tırsan Tenteli Perdeli Maxima Plus treylerler, hem sağlamlığı hem 
yüksek hacmi hem de operasyonel kolaylığı bir arada sağlıyor. Sahip 
olduğu 4 farklı seviyeli çatı kaldırma sistemi ile aracı farklı iç net se-
viyelerinde kullanabiliyor, yükleme ve boşaltma kolaylığı elde ederek 
zamandan da tasarruf elde ediyoruz. Şığva Trans olarak, Tırsan’ın 
firmamıza sağladığı kaliteli ve hızlı satış sonrası hizmetlerden de çok 
memnunuz. Tırsan ile sürdürdüğümüz başarılı iş birliğimizin ilerle-
yen dönemlerde de artarak devam edeceğine inancımız tam.” 

Şığva Trans’tan 
Tırsan Treyler yatırımı

ZTT Nakliyat filosuna 
22 adet 

Volvo Trucks kattı

V
olvo Trucks, 2024 yılındaki teslimatları-
nı ZTT Nakliyat ile sürdürüyor. Sıvı yük 
taşımacılığı, tank konteyner taşımacılığı 
ve frigo taşımacılığı faaliyetleri sürdü-

ren ZTT Nakliyat, filosuna 10 adet Volvo FH540, 
11 adet Volvo FH500 TC ve 1 adet Volvo FM500 
modelinden oluşan 22 adet Volvo Trucks araç ile 
güç kattı. 

Filolarına ekledikleri yeni kamyonlarla ilgili ZTT 
Nakliyat CEO’su Zafer Aşık; “Nakliye işinde ol-
dukça yoğun çalışan firmamızın iş döngüsünün 
daha hızlı ve güvenli şekilde, aynı zamanda so-
runsuz çalışabilmesi için Volvo Trucks markasını 
tercih ettik. Sıvı olarak tank konteyner ve tanker 
nakliyesindeki operasyonlarımıza yeni bir ivme 
kazandırmak adına Volvo Trucks ile yola devam 
ediyoruz. Volvo FH540 ve Volvo FH500 TC çeki-
cilerin yakıt ve adblue tasarrufu sağlaması, uzun 
ömürlü kullanım özellikleri ve dayanıklılıkları 
ile; Volvo FM500 çekicinin ise bu özelliklere ek 
olarak; hafifliğine karşın daha fazla tonaj taşıma 
kapasitesi sunması sebebiyle Volvo Trucks mar-
kasıyla yola devam ediyoruz. Filomuza kattığımız 
22 yeni Volvo Trucks aracımızla şirketimizin 
ihtiyaçlarına yönelik çözümler sunan Maru-
beni Dağıtım ve Servis A.Ş’den Volvo Trucks 
Yöneticileri’ne teşekkür ediyoruz” dedi. 

TARAÇLAR
İCARİ 

VOLVO TRUCKS
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M
ercedes-Benz Türk’ün 2. El 
Kamyon alanındaki markası 
TruckStore, Kahramanlı 
Uluslararası Nakliyat’a 

30 adet Mercedes-Benz Actros 1845 
LSnRL teslimatı gerçekleştirdi. Araçlar, 
Mercedes-Benz Kamyon Finansman’ın 
sağladığı avantajlı kredi imkânları ile 
Kahramanlı Uluslararası Nakliyat filosu-
na katıldı.

Kahramanlı Uluslararası Nakliyat, 
yeni aldığı 2019 model Mercedes-Benz 
Actros 1845 LSnRL çekicileri uluslararası 
taşımacılık ve yurt içi konteyner taşıma-
cılığında kullanacak.

Kahramanlı Uluslararası Nakliyat Yö-
netim Kurulu Başkanı Ali Kahramanlı, 
gerçekleşen teslimatla ilgili yaptığı de-
ğerlendirmede; “Kahramanlı Uluslarara-
sı Nakliyat olarak, 1992 yılından bugüne 
lojistik sektörünün birçok hizmetini tek 
çatı altında toplayarak, öncü ve kaliteli 
hizmeti sunan bir kurum olma misyo-
nuyla ilerliyoruz. TruckStore ile 2009 
yılında başlayan iş ortaklığımız da bu 
misyonumuzun önemli bir parçası olarak 
bizlere her zaman güven ve memnuniyet 
sundu. Gelecekte de birlikte büyümeyi 
ve sektöre değer katmayı sürdüreceği-
mize inanıyorum. Bu teslimatın hayırlı 

olmasını diliyorum” dedi. 
TruckStore Grup Müdürü Barış Sever 

de yaptığı açıklamada şunları söyledi: 
“TruckStore olarak, sunduğumuz zengin 
araç portföyü, terzi usülü kredilendirme 
seçeneklerimiz ve gelişmiş servis ağımız 
sayesinde müşterilerimizin en güvenilir 
iş ortaklarından biri olmaya devam edi-
yoruz. Kahramanlı Uluslararası Nakliyat 
ile de uzun yıllara dayanan bir iş ortaklı-
ğımız bulunuyor. Gerçekleştirdiğimiz bu 
yeni teslimatla iş birliğimizi bir kez daha 
pekiştirmekten büyük memnuniyet du-
yuyoruz. Araçların hayırlı uğurlu olması-
nı diliyorum.”

Kahramanlı Uluslararası Nakliyat 
TruckStore güvencesini seçti 

MERCEDES-BENZ TARAÇLAR
İCARİ 

T
ürkiye pazarında Doğuş 
Otomotiv distribütörlüğünde 
faaliyetlerini sürdüren Wielton, 
teslimatlarına aralıksız devam 

ediyor. 2004 yılından bu yana faaliyet 
gösteren Ankara merkezli HS Star, 
filosuna 1 adet Mega Multiheight 
Curtain Master treyler dahil etti.

WieltonHS Star’a yeni treyleri Wi-
elton Yetkili Satıcı ve Servisi UCR 
Otomotiv’de gerçekleşen töreninde Wi-
elton İhracat Direktörü Jacek Stokowski 
ve Ürün Direktörü Piotr Agata, Doğuş 

Otomotiv Wielton Satış ve SSH Müdürü 
Ozan Akbal ve UCR Otomotiv yetkilileri 
tarafından HS Star Genel Koordinatörü 
Murat Sabri Kayalar’a teslim edildi. 

 Wielton İhracat Direktörü Jacek Sto-
kowski, teslimat töreninde yaptığı ko-
nuşmada, “HS Star ile olan iş birliğimiz, 
her iki taraf için de büyük bir değer 
taşıyor. Wielton markasının HS Star’ın 

lojistik operasyonlarına önemli katkılar 
sağlayacağına inanıyoruz” dedi. 

 HS Star Genel Koordinatörü Murat 
Sabri Kayalar ise, “Wielton’un üstün 
teknolojiye sahip ürünlerini tercih 
etmekten mutluluk duyuyoruz. Bu tes-
limat, filomuzun fonksiyonelliği ile bir-
likte bizim de sektördeki rekabet gücü-
müzü artıracaktır” ifadelerini kullandı.

Wielton’dan 
HS Star’a teslimat

WIELTON
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TİCARİ ARAÇLAR

da; “Bugün burada hep birlikte açılışını 
yaptığımız Consolidation Center, üretim 
kapasitesine sahip olup ihracat yapamayan 
veya halihazırda Almanya üzerinden diğer 
lokasyonlara dolaylı ihracat yapan yerel 
tedarikçilerimizin küresel arenaya açılma-
larına büyük fırsatlar sunuyor. Bu merkez 
ile yerli tedarikçilerimiz kamyon ve otobüs 
üretim parçalarını Brezilya ve Amerika’ya 
daha kısa sürede ve daha kolay biçimde 
ulaştırma imkanına sahip olacak. Merkez, 
yerel tedarikçilerin ihracat hacimlerini 
artırarak ölçek ekonomisinden faydalan-
malarına ve maliyet avantajı sağlamalarına 
da yardımcı olacak. Şu an 19 kişiden oluşan 
bir ekiple yönettiğimiz bu merkezden, 
Türkiye’deki yaklaşık 80 farklı tedarikçiden 
temin edilebilecek 600 farklı üretim parçası 
ile yıllık toplamda 400 konteynerlik gönde-
rim yapmayı planlıyoruz. Tedarik zincirine 
ve yerel tedarikçilerimize katkı sağlayarak 
ülkemizin ekonomisine olan katkımızı da 
artırarak sürdüreceğiz” dedi.

TÜRK TEDARİKÇİLERE 
KÜRESEL REKABET GÜCÜ 
KAZANDIRACAK

Yerel tedarikçiler, ürünlerini Almanya 
yerine Mercedes-Benz Türk Genel Müdür-
lük Kampüsü’nde yer alan Consolidation 
Center’a göndererek, ihracat prosedürle-
rine takılmadan Türkiye üzerinden deniz 
aşırı ihracat ile Brezilya ve Amerika’ya 
daha kısa sürede ulaştırabilecek. 
Mercedes-Benz Türk’ün çatı şirketi Daim-
ler Truck AG’nin verimli ve daha sürdürü-
lebilir tedarik zincirleri oluşturma strate-
jisine katkı sağlayacak olan merkez, yerel 
tedarikçilerin ihracat hacimlerini artırarak 
ölçek ekonomisinden faydalanmalarına ve 
maliyet avantajı sağlamalarına yardımcı 
olacak. Böylece küresel pazardaki rekabet 
güçlerini artırmalarına da katkıda buluna-
cak. Bununla birlikte merkez, yerel teda-
rikçilerin Mercedes-Benz Türk’ün küresel 
ağından faydalanmalarını sağlarken, 
istihdama ve ekonomiye katkı sunacak.

kullanılarak, ticarileşme potansiyeli yüksek 
girişimler geliştirilecek. Ford Otosan ve 
Otokoç Otomotiv, şirket içindeki girişimcilik 
ve inovasyon kültürüne yeni bir yaklaşımla 
ivme kazandırırken, Koç Topluluğu da grup 
şirketleri arasındaki işbirliğini güçlendire-
rek kurumsal sinerjiyi artırmayı hedefliyor. 
Program, Ford Otosan’ın diğer hissedarı 
Ford Motor Company için de global etki 
yaratma potansiyeline sahip olup, ekiplerin 
müşterilerden elde edeceği iç görülerle ticari-
leşme ihtimali yüksek girişimler oluşturmayı 
amaçlıyor. Ford Otosan’da 2016’dan bu yana 
270 kurum içi girişimci 75 proje üretti. Şirke-
tin inovasyon programı kapsamında şimdi-
ye kadar 10 ana kampanya altında yürütülen 

M
ercedes-Benz Türk, 
gerçekleştirdiği yatırımlarla 
tedarik zinciri operasyonlarına 
bir halka daha ekliyor. Bu 

kapsamda Mercedes-Benz Türk, deniz 
aşırı ülkelerdeki Daimler Truck tesislerine 
yerli tedarikçilerden temin edilen üretim 
parçalarının gönderimini sağlayacak Türkiye 
Consolidation Center’ı açtı. 

Daimler Truck AG Güç Aktarma Sistem-
leri Başkanı Yariş Pürsün açılış için şu ifade-
leri kullandı: “Daimler Buses ağı içerisinde, 
en büyük entegre otobüs üretim tesisi olan 
Hoşdere Otobüs Fabrikası ve Mercedes-Benz 
Trucks’ın 3 büyük kamyon üretim tesisin-
den biri olan Aksaray Kamyon Fabrikası ile 
hizmet veren Mercedes-Benz Türk, Daimler 
Truck AG ağı içerisinde çok önemli bir konu-
ma sahip. Bugün açılışını yaptığımız Consoli-
dation Center ile de bu önemli konumu daha 
da pekiştiriyor. Bugüne kadar tedarik hacim-
lerine ve tedarik zinciri operasyonlarımıza 
bağlı olarak farklı zamanlarda 5 merkezimiz 
ile hizmet vermekteydik. Almanya, Amerika, 
Brezilya, Japonya ve Hindistan’daki merkez-
lere ilave olarak da bugün altıncı Consolidati-
on Center’ın açılışını Türkiye’de yapmaktan 
büyük mutluluk duyuyoruz. Projenin hayata 
geçmesinde büyük katkı sağlayan Türkiye ve 
Almanya’daki çalışma arkadaşlarımı gönül-
den tebrik ediyorum” dedi.

Mercedes-Benz Türk İcra Kurulu Başkanı 
Süer Sülün ise açılışta yaptığı konuşma-

projelerden üçü Ford Otosan bünyesinde 
kullanılmaya başlandı, üçü dış müşterilere 
ticarileştirildi ve diğer dördü de şirketleşti.

Otokoç Otomotiv’de ise 2016’dan bugüne 
12 döngüde geliştirilen fikirlerle yaklaşık 2 
bin 700 yeni müşteri kazanıldı. Otokoç Oto-
motiv, Kurum İçi Girişimcilik süreçleri kapsa-
mında toplam 12 döngüde 47 iş fikrini yalın 
girişim metodolojisi ile çalışarak, 29 iş fikrini 
pilot dönemde geliştirdi ve yedi iş fikrini tica-
rileştirdi. Son dört yılda bu faaliyetlerden 100 
milyon liranın üzerinde ciro elde edildi. Ku-
rumsal girişimciliğin Otokoç Otomotiv için 
en önemli kazanımı, hızlı deneyimleme, hızlı 
yanılma ve hızlı öğrenme mekanizmasının 
çalışması sayesinde küçük kaynaklarla yeni 
iş modellerini test edebilme imkanı oldu. Bu 
süreçlerde 1100’den fazla Otokoç Otomotiv 
çalışanı inovasyon ve girişimcilik konuların-
da eğitimler ve mentorluk destekleri aldı.

MERCEDES-BENZ TÜRKMERCEDES-BENZ TÜRK  
Consolidation Center ile yerli tedarikçiyi global pazarlara taşıyacakConsolidation Center ile yerli tedarikçiyi global pazarlara taşıyacak

F
ord Otosan ve Otokoç Otomotiv, 
2016’dan bu yana düzenledikleri 
kurum içi girişimcilik programlarını 
bu yıl ilk defa ‘Synergy 

Mobility Innovation’ adı altında birlikte 
düzenleyeceğini duyurdu. Program, 
otomotiv ve mobilite alanında yenilikçi iş 
modelleri ve ürünlerle akıllı mobilitenin 
geleceğine ivme kazandırmayı, Ford Otosan 
ve Otokoç Otomotiv’in yetkinliklerini bir 
araya getirerek sürdürülebilir iş modelleri 
oluşturmayı hedefliyor. Ayrıca program, 
elektrifikasyon, mobilite servislerinin 
dijitalleştirilmesi ve yeni mobilite çözümleri 
üzerine inovatif fikirler toplayarak girişim 
ekosisteminde sinerji yaratmayı ve işbirliği 
konusunda bir rol model olmayı hedefliyor. 
Şirketler, bu sene ilk defa birlikte ‘Synergy 
Mobility Innovation’ adıyla gerçekleştirecek.

Programda her iki şirketin güçlü yanları 

FORD OTOSANFORD OTOSAN  veve  OTOKOÇ OTOMOTIVOTOKOÇ OTOMOTIV  inovasyon güçlerini birleştirdiinovasyon güçlerini birleştirdi  
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www.wcaworld.com 

PROGRAM LAUNCH

Win new business and help save the planet
WCAworld’s eco program is designed to help our members positively impact the environment
and boost their business opportunities. This innovative program allows our members to identify 
partners who have full carbon emissions measuring capabilities and work together to win new 
business from shippers and producers committed to sustainability. By recognizing their
environmental commitment, our members can attract more environmentally conscious
customers and grow their businesses while saving the planet!
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